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Общините да плащат за деца,
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Григор Димитров
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Борисов бил строителят
на нова България

Стр. 2

Бедствие

Ураганът Санди
връхлита САЩ

Стр. 10

Столичната община е до-
пуснала нарушения при 69%
от проверените процедури по
възлагане на обществени
поръчки в периода 1 януари
2010 - 30 септември 2011 г.,
сочи доклад на Сметната па-
лата, публикуван преди дни. В
50 на сто от проверените про-
цедури за малки обществени
поръчки са включени изисква-
ния, които дават предимство
на определен кандидат.

Нарушения в 70%
от поръчките на София

Няколко
ÄÓÌÈ

Александър
СИМОВ

Структурата на ГЕРБ
прилича много повече на
църква, отколкото на поли-
тическа партия. Именно
това налага при тях да има
организация, наречена Ста-
рейшини към ГЕРБ, която
по своето описание трябва
да включва хора с доказан
авторитет на зряла
възраст, които да следят
за установяването  на “дей-
ствена хармония между
етичните, икономическите
и социалните искания на
гражданите на обединена
Европа в средна и напредна-
ла възраст”. Думата хар-
мония има богословски от-
тенъци, но не и политичес-
ки характер, така че най-
голямата грешка, която
някой може да направи, е да
се отнесе към ГЕРБ като
към партия. Това е полити-
ческа църква на Единстве-
ния и Незаменим премиер,
който ще властва до Края
на Дните.

В книгата си “Футбол-
ната война” Ришард Капуш-
чински навремето много
добре беше описал епохата
на обожествяване на първи-
те африкански лидери след
времената на колониализ-
ма. В Гана започват да на-
ричат Кваме Нкрума най-
великия лидер, раждан няко-
га. В Нигерия твърдят, че
техният диктатор гонел
злите сили и поддържал
света в хармония. Именно в
хармония.

Вероятно заради това
Старейшините на ГЕРБ на
своя сбирка вчера окачест-
виха Божеството си с фра-
зи като “най-големият
строител”, “изключително
достоен човек”, “отдаден
на България ръководител”.
От тези фрази лъха на та-
мян и африкански култ. Все
едно виждаш секта, която
се е събрала, за да
затвърди, че се усеща като
небесно семейство.

Няма да е далеч денят, в
който същите тези Ста-
рейшини ще твърдят, че
били свидетели как лично
Той е правил чудеса - поглед-
нал асфалта, а той сам
станал на магистрала.

Абе, култ към Старшин-
ката направо.

Договори за охрана без конкурс и необосновани условия за ремонта
на пътя към зала „Арена Армеец” открила Сметната палата

Култ към
Старшинката Дискриминационни усло-

вия са открити в поръчката за
втори етап от закриването на
депото за отпадъци в Сухо-
дол, където е записано “уча-
стникът да бъде реално дей-
стваща на пазара фирма поне
през последните 5 години”.
Така се блокира участието на
новорегистрирани фирми, ко-
ито отговарят на останалите
условия. София сключва дого-
вор с “Чистота-Искър” на стой-

ност 21 720 742 лв. за 4 години.
В края на 2010 г. е склю-

чен без конкурс договор за
охрана с три фирми “Егида
София”, “Боду” и “АСО-Пире-
ли”. Договорите трябва да
се прекратят до сключване-
то на договор с компания,
избрана след търг по Зако-
на за  обществените
поръчки, но не по-късно от
31 май 2011 г. Процедурата
обаче се обжалва и догово-

рите с  трите фирми са
продължени в  нарушение
на закона, като от 1 юли до
31 декември 2011 г. общи-
ната им е платила общо 1
232 610 лв., без да има ва-
лиден договор с тях.

Необосновани условия са
открити в конкурс за малка
обществена поръчка за ре-
монт на пътя до зала “Арена
Армеец”.

Рисковано изпреварване стана причина за тежък инцидент на пътя Русе-Бяла,
при който пострадаха трима мъже, една бременна жена и трите й деца.
Няколко катастрофи вчера доведоха до смъртта на хора в цялата страна

ПАТРИАРХ МАКСИМ ДНЕС
НАВЪРШВА 98 ГОДИНИ

Стр. 18

Снимка БГНЕС
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България

З

125 ОПО-Бургас, съпартийци
и роднини ви поздравяват

с вашия юбилей и ви пожелават
крепко здраве и дълголетие!

Честит 80-годишен юбилей на другаря

 ГОСПОДИН
ТЕНЕВ ДЖУНГУРОВ

125 ОПО-Бургас

стинският строител
на нова България е
Бойко Борисов, про-
зряха вчера Старей-
шините на ГЕРБ. Под

За критичен недостиг
на учители в средното
образование в следващи-
те няколко години алар-
мираха в управленския
си проект за образовани-
ето от БСП. Предложени-
ята на социалистите бяха
представени пред учите-
ли и специалисти в бран-
ша, професионални син-
дикати в Добричка об-
ласт. “Според проекта на
Закона за предучилищ-
ното и училищното обра-
зование, от чийто около
400 текста в парламен-
тарната комисия са гле-
дани около половината,
проблемен ще се окаже
статутът на професио-
налните гимназии. Пре-

Борисов бил строителят на нова България
нашата партия ГЕРБ. Изразява-
ме дълбока признателност към
председателя на ПП на ГЕРБ
Бойко Борисов и зам.-предсе-
дателя на партията Цветан Цве-
танов. Благодарим за доверие-
то, което ни гласуват. Неоцени-
ма е помощта за изграждането
на Старейшините на ГЕРБ”,
впусна се в благодарности Ни-
колай Андреев минути преди да
бъде преизбран за председа-
тел на Старейшините.

“Имам изключително силно

и много добро семейство. За-
рядът, който ми давате всички
вие, е безценен и безкрайно
много ви благодаря, че всич-
ки ние сме едно голямо се-
мейство. Нека да продължим
напред, да имаме силна Евро-
па”, отвърна на хвалбите Цве-
танов. Той се впусна да обяс-
нява как за 2013 г. правител-
ството ще задели 600 млн. лв.
за българските пенсионери и
400 млн. лв. за съфинансира-
не на оперативните европей-

ски програми. “Много е важно
да разчитаме на разума, да
не вървим в противопоставя-
не. Наблюдавам националис-
ти, наблюдавам ДПС - в типи-
чен техен стил така са успява-
ли да печелят гласове в избо-
ри. ПП ГЕРБ иска да прави
политики за всички български
граждани, независимо от тех-
ния етнически произход, не-
зависимо от възрастта на уча-
стниците в тази политика”,
заяви Цветанов.

Старейшините в ГЕРБ проведоха вчера общото си отчетно-
изборно събрание под мотото “Мъдростта на България”

И
мотото “Мъдростта на Бълга-
рия” партийните членове про-
ведоха вчера общото си отчет-
но-изборно събрание. “Благо-
дарим на човека, който е един
истински строител на нова
България, изключително досто-
ен човек, който с апостолски
труд изгради структурите на

Снимки Мариета ТОМОВА

Левицата разкритикува
проектозакона за училищата
Застрашават се почти всички видове училища в България, алармира БСП

15-годишно момче от русенското село Полско
Косово загина от раните си вчера, след като в събота
се блъсна с АТВ в дърво. Детето и негов приятел се
движили с висока скорост, когато се счупило задното
колело на машината. Момчето не успяло да овладее
АТВ-то и се блъснало, 14-годишният му спътник се е
отървал само с леки наранявания.

При катастрофа в Русе пострадаха трима мъже,
една бременна жена и трите й деца. Инцидентът е
станал край село Обретеник, пострадалите са пъту-
вали в 2 коли, а до сблъсъка се е стигнало след
рисковано изпреварване. След разклона за село Ка-
лояново между Карлово и Пловдив 63-годишен пе-
шеходец намери смъртта си, след като бе блъснат от
автомобил “Фиат”. Човекът вървял в тъмното по пътно-
то платно без светлоотразителни знаци. Тестът с
дрегер показва, че шофьорът не е употребил алко-
хол. Неправоспособен и пиян водач блъсна с автомо-
била си мъж, който си почивал на пейка пред дома
си в с. Върбица, Шуменско, съобщиха от МВР. По
първоначални данни 51-годишният шофьор на “Опел
вектра” е изгубил контрол над автомобила, ударил се
в метална ограда, след което колата полетяла към
69-годишния местен жител. Дрегерът отчел 2.1 про-
мила алкохол в кръвта на водача.

Кметът на Добринище Китан Галчев обяви 28 и 29
октомври за траурни дни заради смъртта на 18-годиш-
ния Г. К. и 17-годишния Г. Ш., които загинаха при звер-
ска катастрофа на Димитровден.

Депутатът от БСП Румен Петков и кметът на село Ко-
иловци Красимир Иванов ще депозират утре писмо до
главния прокурор Борис Велчев и вътрешния министър
Цветан Цветанов с питане за случая със загадъчните “френ-
ски любители на екстремните спортове” край плевенското
село Коиловци. ДУМА припомня, че преди няколко дни
трима местни жители, наглеждайки нивата си, се сбиха с
5-ма чужденци. Според официалната версия става въпрос
за парашутисти, любители на екстремните спортове. Спо-
ред Петков обаче оскъдната информация по случая по-
ражда напрежение в селото.

Петков и Иванов ще питат какви процесуални действия
са проведени по идентифициране на гражданите и какви
точно са те. В някои медии има информация, че са били
французи, а според местните френският не им е матерен,
обясни Петков. Цветанов трябва да отговори и колко време
са били задържани чужденците, каква медицинска помощ
им е оказвана, от кого са освободени и на какво основа-
ние, като преди всичко това стои въпросът как са попад-
нали в България и как са попаднали в Коиловци. На какво
основание са освободени и как е осъществяван след това
контролът върху движението им, е друг въпрос.

Дана РУСЕВА
движда се те да са об-
щински, но има предло-
жения да останат
държавни, защото така
може да се хармонизира
обучението с потребнос-
тите на бизнеса”, заяви
народният представител
от БСП Валентина Богда-
нова. Друг проблем спо-
ред нея е бъдещето на
националните училища.
Депутатката бе катего-
рична, че не може
държавата да се откаже
от Априловската гимна-
зия, Националната при-
родо-математическа гим-
назия и др.

“Проблемно е бъде-
щето и на хуманитарни-
те, и на математическите
гимназии по места, кои-
то според проекта стават

неспециализирани учи-
лища, отпада приемът
след пети клас, и така те
стават достъпни за масо-
вия ученик за сметка на
талантливите деца”, до-
бави тя. Според нея ва-
риантът на ГЕРБ пре-
движда закриването на
болничните и помощни-
те училища, както и на
ресурсните центрове, ко-
ито обхващат над 11 000
ученици с проблеми. За
тях оставало като
възможност самостоятел-
ното обучение, въпреки
предложените за из-
граждане центрове за
подкрепа на личностно-
то развитие, които обаче
не издавали документи
за образователен ценз.

Според психолога

Христо Монов, препода-
вател в СУ “Св. Кл. Ох-
ридски”, е неприемливо
учебно съдържание от
по-висок клас да се сва-
ля в по-долен. “Децата
могат да научат в 6 клас
Питагоровата теорема,
но няма да я разберат.
Още повече, че за таки-
ва експерименти, както
наричам тези действия,
не са правени никакви
предварителни изследва-
ния сред учениците”, до-
бави той. Според специ-
алиста по този начин у
децата се наслояват уп-
лаха и неприязън към
училището.

“Предвидените за
2013 г. в бюджета сред-
ства за образование, ко-
ито са 3,5% от БВП, при

3,4 на сто за м.г., могат
да покрият инфлацията,
но не и да влеят свежи
пари в образованието” -
каза депутатът от Коали-
ция за България проф.
Ваня Добрева. Тя преду-
преди, че има опасност
от дървени ваканции
през тази учебна година
заради повишаването на
цените на горивата.
“Очакваме правителство-
то да съфинансира общи-
ните в тази област. Про-
блемът с горивата за

Кметът на София Йорданка
Фандъкова се възмути, че в
години, в които имало най-сил-
на политика към децата и стро-
ят детски градини “с невижда-
ни темпове”, опозицията крити-
кувала дейността на ГЕРБ.
“Имаме своите недотам успеш-
ни политики, но не сме знаели
истинските неразплатени смет-
ки. Предстои да гласуваме бю-
джета за 2013 г.”, застрахова
се срещу недоволство предсе-
дателят на НС Цецка Цачева.

транспорт пък касае най-
вече т. нар. средищни
училища”, обобщи Доб-
рева. Като проблем тя
определи и малкото
средства за научни из-
следвания - 0,14% про-
цента. Това превръща
България в обслужващ
персонал и е проблем за
националната ни сигур-
ност. “В алтернативния
бюджет, който ще пред-
ложи БСП по време на
обсъждането на закона,
образованието и науката
ще са приоритети”, кате-
горична бе Добрева.

15-годишен загина
при инцидент с АТВ
15-годишен загина
при инцидент с АТВ
15-годишен загина
при инцидент с АТВ
15-годишен загина
при инцидент с АТВ
15-годишен загина
при инцидент с АТВ

РУМЕН ПЕТКОВ
ЩЕ ПИТА ЦВЕТАНОВ
ЗА СЪМНИТЕЛНИ
ЧУЖДЕНЦИ
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Èìàìå åäèí äàíòåëåí áþäæåò...
Èêîíîìèêàòà íè ïðèëè÷à íà
êîñòåíóðêà, íèå íå çíàåì
äàëè ñå ìúðäà, èëè ñå äâèæè‘ Божидар Данев за икономическите пориви на управляващите

бщинските власти да изпла-
щат временно компенсации
на родителите, чиито деца не
са приети в детска градина.
Това е едно от предложения-

БСП ПРЕДЛАГА:

Общините да плащат
за деца, останали вън
от детски градини
Левицата готви
алтернативен
бюджет

БСП започва кампания за срещи с
хората в цялата страна. Това стана ясно
на заседанието на Националния съвет
в събота. Представителите на левицата
ще искат да чуят мнението на гражда-
ните по актуалните за страната въпроси
и да представят алтернативните си ре-
шения за най-тежките проблеми. Има
огромна потребност у хората да почув-
стват отношение и да разберат, че има
алтернативна политика, отбеляза Ста-
нишев и подчерта значението на сре-
щите лице в лице с гражданите.

Идеята на БСП е хората да могат в
директен разговор да споделят мнени-
ето си за бюджета, за развитието на
страната и за най-големия бич в момен-
та, каквито са безработицата и бедност-
та. “Гражданите трябва да разберат
връзката между политиката на ГЕРБ и
отчайващото положение, в което се
намират. Има равенство между управ-
лението на ГЕРБ и бедността. При това
правителство не може да има друга

ко дадено висше учи-
лище е акредитирано,
но комисията за следа-
кредитационен контрол

Александър СИМОВ

бъде по- беден с изключение на прибли-
жената върхушка на ГЕРБ, заяви предсе-
дателят на БСП. Той напомни, че 700 000
българи са безработни и обезкуражени и
все повече хора изпитват тежки матери-
ални лишения. Станишев обърна специ-
ално внимание на доходите. Не обещава-
ме чудеса като ГЕРБ, но показваме ясен
ангажимент в тази посока, изтъкна той.
Той постави акцент върху майчинството,
грижите за децата и младежката полити-
ка. Социалистите възнамеряват да реви-
зират и пенсионната реформа на ГЕРБ.

Остра критика към бюджетните упраж-
нения на кабинета отправи и бившият
финансов министър Пламен Орешарски.
Следващата година ще бъде поредната, в
която бюджетът няма да допринесе с нищо
за по-бързото възстановяване на иконо-
миката, анализира предложения от ГЕРБ
проект той. Според неговите изчисления
до този момент кабинетът е струвал 6
млрд.лв. влошаване на фискалната пози-
ция. Орешарски отбеляза, че очаква бав-
но възстановяване на икономиката, уско-
ряване на инфлацията, намаляване на за-
етостта, липса на осезаем прираст на пре-
ките чуждестранни инвестиции, както и
нови дългове през следващата година.
Правителството представя бюджет, в кой-
то не са ясни целите и липсват целенасо-
чени политики, заяви депутатът. Той
допълни, че най-голямата слабост на пра-
вителството продължава да бъде събира-
емостта на приходи, а данъчното натовар-
ване е по-високо от 2008 г. и 2009 г.
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АСергей Станишев
обяви, че БСП
ще обърне
много по-голямо
внимание
на истинските
проблеми
на българите
в своя
алтернативен
бюджет

О

социални проблеми, заяви лидерът на
БСП Сергей Станишев. Той допълни, че
четвърта година ГЕРБ прави бюджета по
безобразен начин - без приоритети и със
счетоводителски подход. Няма как да го
приемем и ще го ревизираме, категори-
чен бе той. Станишев обяви, че настоя-

щият кабинет системно отнема социални
права на хората и работи срещу техните
доходи. Той остро разкритикува и пред-
виденото от ГЕРБ увеличение на пенси-
ите, защото то нямало да покрие дори
размера на инфлацията.

Към края на управлението всеки ще

та, които се предлагат да залегнат в ал-
тернативния бюджет за 2013 г., който
подготвя левицата. Националният съвет
на БСП в събота обсъди финансовото
състояние на страната и предлаганите от
социалистите идеи за алтернативен бюд-
жет. Предвижда се компенсацията да е
равна на годишната общинска субсидия
за едно дете в предучилищно образова-
телно заведение.

Друго предложение на БСП е обез-
щетението за отглеждане на малко дете
да бъде обвързано с минималната работ-
на заплата и да стане 310 лв. Левицата
иска детските надбавки да бъдат увели-
чени и да се получават без подоходен
критерий. Минималната работна заплата
да стане 350 лв. и да се възстанови т.нар.
швейцарско правило за осъвременяване
на пенсиите, предвижда още алтернатив-
ният бюджет на левицата.

ГЕРБ ще оставят в наследство опоска-
на държава с бедни граждани и много

По-лесно ще отнемат акредитацията на вузовете
Велиана ХРИСТОВА вид наказание не бе предви-

дено, а “куфарните” препода-
ватели, легитимиращи повече
от два вуза или факултета, са
често явление.

За пръв път проектът пре-
движда и промени в капацитета
на вузовете да стават след по-
лучаване на положителна оцен-
ка от НАОА по съответни за
целта критерии и преминаване
на задължителните процедури,
които досега бяха само за ин-
ституционалната акредитация и
за тази по направления. Причи-
ната е, че не са редки случаите,

в които вузове искат да обуча-
ват по-голям брой студенти, без
да имат ресурс за това. Ако
НАОА установи нарушения на
Закона за висшето образование
или неизпълнение на дадени
към вуза препоръки, агенцията
може да отнема акредитация
или да намалява капацитета на
висшите училища. Агенцията се
задължава общият капацитет на
вуза да бъде съобразен с този
по професионални направления
- в момента двата капацитета с
разминават. Просветният ми-
нистър също може да иска сле-

дакредитационна проверка на
даден вуз нарушител, а НАОА
ще е длъжна до 3 месеца да му
предложи решение.

Освен това вузовете ще са
длъжни да дават информация
в НАОА и за сключени догово-
ри и франчайзинг, което им бе
разрешено със закона, но до-
сега беше напълно нерегла-
ментирано. За откриване на
структури на чужди вузове у
нас и обратно - на български
висши училища в чужбина,
също ще се изисква акредита-
ция. Въвежда се акредитация

на вузовете с оценка от 0 до
10, като според нивото на
оценката ще има строг межди-
нен контрол от страна на
НАОА. Отказ за акредитация се
прави при получена оценка от
0 до 3,99.

 В състава на експертните
групи на НАОА може да участ-
ват и чуждестранни експерти, в
тях влизат студенти и докторан-
ти, предвижда проектът. Служи-
телите на НАОА ще премина-
ват квалификация по годишен
график, а новопостъпващите
ще се обучават задължително.

ЛЕВИЦАТА ЗАПОЧВА СРЕЩИ
С ХОРАТА В ЦЯЛАТА СТРАНА

Сашо ТИХОМИРОВ перспектива за страната”, категоричен
беше Станишев. На срещите социалис-
тите ясно ще аргументират критиките си
към бюджета и ще разяснят алтернатив-
ните си предложения.

“Друга основна тема ще бъде “Беле-
не”. Трябва да разясним триковете, шме-
кериите на управляващите  и противо-
законните действия, за да откраднат от
хората тяхната инициатива”, отбеляза
лидерът на БСП. Социалистите искат да
видят реакцията на гражданите за това,
че ГЕРБ им откраднаха референдума и
подмениха съдържанието по един аро-
гантен и безобразен начин. Третата
тема на срещите по места е свързана с
избора на Сергей Станишев за прези-
дент на ПЕС - какво означава това за
БСП и какви възможности дава за Бълга-
рия. Социалистите ще фокусират усили-
ята си и в кампанията за европейска
гражданска инициатива, в която ще се
включат много партии от ПЕС.

Националният съвет взе решение и
през февруари догодина да се проведе
заседание на 48-ия конгрес на БСП.

А
на Националната агенция за
оценяване и акредитация
(НАОА) установи, че в него има
преподаватели, работещи на
основен договор в повече от
два вуза, акредитацията се от-
нема. Това предвижда проект
за промени в правилника за
работа на НАОА, огласен в
сайта на МОМН. Досега такъв
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Община Белене обявява публичен търг с тайно над-

даване за продажба:
1. Поземлен имот - АВТОГАРА БЕЛЕНЕ, с идентифи-

катор 03366.602.1114 с площ 4883 кв. м, ведно със
застроените в него сграда с идентификатор
03366.602.1114.1 със застроена площ (ЗП) - 193 кв. м на
два етажа, в гр. Белене, ул. “Пенчо Славейков”, по
кадастралната карта на града, а по ЗРП на гр. Белене,
УПИ I, стр. кв. 128 по ЗРП на града имотът съгласно
точка 3 от Акт за частна общинска собственост (АОС)
№769/20.03.2000 год. включва в границите си новопост-
роена сграда “за автогара”, въведена в експлоатация с
Удостоверение №3/30.01.2007 год. на главния архитект
на община Белене с разгъната застроена площ (РЗП) -
666,60 кв. м, включваща първи етаж със ЗП - 182 кв. м,
втори етаж със ЗП - 91,60 кв. м, перон със ЗП - 330 кв.
м, мазе и санитарни възли с обща ЗП - 35 кв. м, и два
павилиона в една сграда с обща ЗП - 28 кв. м.

Имотът е актуван с АЧОС №769/20.03.2000 год.
Начална тръжна цена (НТЦ) - 412650 лева без ДДС.
2. Поземлен имот - БИВША ЗДРАВНА СЛУЖБА ДЕ-

КОВ с площ 2315 кв. м, ведно със застроените в него
гараж със ЗП-20 кв. м и масивна двуетажна сграда със
ЗП-130 кв. м по ЗРП на с. Деков, община Белене, УПИ
II-508, стр. в. 109, отреден “за обществено обслужващи
дейности”.

Имотът е актуван с АЧОС №2954/13.03.2012 год.
Начална тръжна цена (НТЦ) - 22320 лева без ДДС.
Публичният търг ще се проведе на 21.11.2012 год.

(сряда), а при неявяване на кандидати - на 28.11.2012
год. (сряда), от 14.30 часа, в зала №26 на администра-
тивната сграда на община Белене.

Оферти с депозити за участие в публичния търг в
размер на 10% от НТЦ за всеки от обектите, запечатани
в непрозрачен плик, ще се приемат до 16.30 часа на
20.11.2012 год. (вторник), съответно до 16.30 часа на
27.11.2012 год. (вторник), в деловодството на община
Белене - стая №10, след заплащане на същите по смет-
ка (IBAN): BG61 STSA 9300 3359 4547 00, BIC: STSA
BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

Цената на тръжните документи е 100 лева с включен
ДДС за всеки от обектите и те могат да се получат в
същите срокове до 16.00 часа на 20.11.2012 год. (втор-
ник), съответно до 16.00 часа на 27.11.2012 год. (втор-
ник), в стая №12, след заплащане на същите по сметка
(IBAN): BG74 STSA 9300 8459 4547 00, код за вид пла-
щане 44 80 07, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

При отказ за подписване на договор от спечелилите
участници внесените депозити не се възстановяват.

Олед на обектите може да се извършва всеки рабо-
тен ден, след закупуване на тръжни книжа, с предста-
вител на общината.

За допълнителна информация - тел.(0658) 3-10-61, инж.
Пламен Петров

КМЕТ: /Петър Дулев/

О Б Я В А

Община Стрелча съобщава,
че на 30.10.2012 г. (вторник) от
15,00 часа в Конферентната
зала при Младежкия център -
гр. Стрелча, ул. “Божко Ива-
нов”, в съответствие с чл. 121,
ал. 1 от ЗУТ, ще се проведе
обществено обсъждане на СПЕ-
ЦИАЛИЗИРАНА ПЛАН - СХЕ-
МА ЗА ГАЗИФИКАЦИЯ С ПРИ-
РОДЕН ГАЗ на гр. Стрелча.

25.10.2012 г.

О Б Щ И Н А  С Т Р Е Л Ч А

В съответствие с разпоредбите
на чл. 121, ал. 1 от ЗУТ

(Закон за устройство на територията)

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

оложението в Перник е горе-
долу същото както преди пет
месеца. Това заяви Николета
Максимова от Инициативния
комитет на пострадалите от

Положението в Перник било
същото като преди 5 месеца
220 души имат заповеди за събаряне на домовете си, още не е
построена нито една от обещаните сглобяеми къщи

ди за събаряне на къщите им. До мо-
мента не е построена нито една сглобя-
ема къща. Тези 220 души живеят в къщи-
те, които са опасни. Все още чакаме
определение на текущ ремонт след
земетресение”, заяви Максимова.

Председателят на Инициативния ко-
митет сподели, че кметът на Перник и
кметовете на околните села, пострада-
ли от земетресението, им оказват
съдействие.

Министърът по управление на евро-
пейските фондове Томислав Дончев,
командирован в Перник да координи-
ра действията по възстановяване на
града, обясни, че сглобяемите къщи не
са единственият начин за подпомагане
на пострадалите. “Подпомогнали сме
450 домакинства. Помощта е на стой-
ност 2 300 000 лв. Със средствата от
благотворителната кампания са поръ-
чани 10 сглобяеми къщи. Ще бъдат

поръчани още 15. Следващата седми-
ца започва сглобяването им. В Перник
работят и доброволци. Изключително
горд съм от този факт”, каза министър
Дончев.

Максимова подчерта, че от около
8500 молби досега са разгледани само
509. Министърът пък заяви, че това
било нормално за ситуацията и трябва
да се обработят първо молбите на най-
тежко пострадалите. “По-леките случаи,
които са за подпомагане, които имат
нужда от ремонт, те ще продължат да
бъдат разглеждани в следващите ме-
сеци”, каза Дончев.

П
земетресението в града на 22 май. От
думите й стана ясно, че има хора, които
са в неизвестност как ще посрещнат
зимните месеци. “За съжаление парите,
които са отпуснати до момента, не сти-
гат. Има 220 души, които са със запове-

Симеон Дянков разкри-
тикува финансовите мини-
стри на ЕС и Международ-
ния валутен фонд, че не са
се справили добре с уп-
равлението на кризата. В
интервю за австрийския
вестник “Куриер” ми-
нистърът заяви, че са били
допуснати много грешки,
като решаваща е била
2010 г., когато МВФ и ЕС
не са поставили никакви
ограничителни условия
при първия помощен па-
кет за Гърция. Според него

Варненецът Боян Максимов, който
направи снимка на спящи в патрулка
полицаи, отново се оплака от натиск от
страна на силите на реда. Максимов пуб-
ликува във фейсбук покана, с която е
привикан рано сутринта в събота в сгра-
дата на ОД на МВР-Варна на беседа.
Призовката му е била връчена в петък
вечерта около 21 ч., разказва самият той.
Максимов казал на полицаите, че няма
да отиде в районното в събота, тъй като
трябвало да е в София. “След 20 минути
дойде пак същият патрул, който ми връчи
поканата, като полицаят каза тихичко на
стълбите пред входната ми врата: “Ако
не дойдеш, може да те задържат”. Дори
го повтори, защото не повярвах”, разка-
за варненецът.

Причината за призовката била във
връзка с дисциплинарното производство,
образувано срещу говорителя на ОД МВР-
Варна Калинка Пенчева, която нарече
селски глупак Максимов. Производството
приключи с предложение за уволнение
на скандалната дама. То бе образувано
със заповед на Цветан Цветанов в
четвъртък. Дисциплинарно разследващ
орган с участието на служители от отдел
“Дисциплина и дисциплинарна практика”
на дирекция “Човешки ресурси” и дирек-
ция “Пресцентър и връзки с обществе-
ността” взеха крайното решение.

Полицаи от Стара Загора разкриха петчленна
престъпна група, мамела пенсионери. Те започнали раз-
следване след сигнал, подаден на 18 октомври от 62-
годишна жена от с. Оряховица. Жената разказала, че
трима непознати й обещали голямо количество кереми-
ди на изгодна цена. Тя им се доверила, дала парите, но
не получила стоката. За деянието са задържани 37-
годишният Я.Д. от Варна и П.П. на 42 г. и В.П. на 37 г. от
Дългопол. Малко по-късно били заловени и съучастни-
ците им - 39-годишният В.Д. и приятелката му, 38-годиш-
ната С.И. По първоначални данни те са извършили още
три измами на възрастни хора. Представяли се за слу-
жители в пенсионното, а когато възрастните хора ги
допускали в домовете си, били убеждавани, че могат да
получат субсидии от Европейския съюз за увеличаване
на пенсиите и за безплатни лекарства.

За целта било необходимо да предоставят налични-
те си пари и ценности, някои от тях дори теглели спес-
тяванията си от банкови клонове, придружавани от С.И.

Снимка Мариета ТОМОВА

Обичайна гледка за хората в центъра на столицата

ФОТОГРАФЪТ
НА СПЯЩИТЕ
ПОЛИЦАИ ОТКАЗА
ДА ОТИДЕ НА
ВТОРИ РАЗПИТ

ФОТОГРАФЪТ
НА СПЯЩИТЕ
ПОЛИЦАИ ОТКАЗА
ДА ОТИДЕ НА
ВТОРИ РАЗПИТ

ФОТОГРАФЪТ
НА СПЯЩИТЕ
ПОЛИЦАИ ОТКАЗА
ДА ОТИДЕ НА
ВТОРИ РАЗПИТ

ФОТОГРАФЪТ
НА СПЯЩИТЕ
ПОЛИЦАИ ОТКАЗА
ДА ОТИДЕ НА
ВТОРИ РАЗПИТ

ФОТОГРАФЪТ
НА СПЯЩИТЕ
ПОЛИЦАИ ОТКАЗА
ДА ОТИДЕ НА
ВТОРИ РАЗПИТ

Дянков разкритикува Европа
за „ужасно управление” на кризата

управлението на кризата
е било “ужасно” и това е
причина за задълбочава-
нето и удължаването й.
“През юли 2009 г. присъ-
ствах за първи път на сре-
ща на финансовите минис-
три, където беше заявено,
че ще се видим през ок-
томври. Аз работех в Све-
товната банка и отговарях
за управлението на криза-
та. Министрите от ЕС тряб-
ваше да се срещат всяка
седмица. По време на кри-
за не може да се излиза в

отпуска. ЕС се нуждае от
много по-бързи решения.
Дълговата спирачка също
дойде твърде късно”, каз-
ва Дянков.

Вицепремиерът насто-
ява България да е равно-
правно представена в кон-
тролния орган на бъдещия
банков съюз. “Искаме да
имаме своето място и глас
в него. Всичко друго би
било дискриминиращо.
Ако това не се случи, у нас
няма да има банков над-
зор от ЕС. Всъщност сме

много благодарни на авст-
рийската финансова ми-
нистърка, че мисли по
същия начин и подкрепя
нашата позиция”, каза
Дянков.

На въпрос дали иска
да наследи поста на Бой-
ко Борисов Дянков посо-
чи, че Борсиов бил много
добър премиер. “Въпреки
железните мерки за ико-
номии правителството се
ползва с голямо одобре-
ние сред избирателите”,
смята той.

РАЗКРИХА ПРЕСТЪПНА
ГРУПА ЗА ИЗМАМИ
НА ПЕНСИОНЕРИ

РАЗКРИХА ПРЕСТЪПНА
ГРУПА ЗА ИЗМАМИ
НА ПЕНСИОНЕРИ

РАЗКРИХА ПРЕСТЪПНА
ГРУПА ЗА ИЗМАМИ
НА ПЕНСИОНЕРИ

РАЗКРИХА ПРЕСТЪПНА
ГРУПА ЗА ИЗМАМИ
НА ПЕНСИОНЕРИ

РАЗКРИХА ПРЕСТЪПНА
ГРУПА ЗА ИЗМАМИ
НА ПЕНСИОНЕРИ
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Антифашист, партизанин
в Разложкия партизански

отряд “Никола Парапунов”.
Революционерът-юрист
Костадин Ат. Лагадинов
работи всеотдайно за

укрепване на законността
и правораздаването
в българската армия

и държавата.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

една година без оз. ген. майор

Костадин
Атанасов
Лагадинов

11.04.1913 - 29.10.2011

От семейството, родствениците
и приятелите

До последния си дъх той беше верен на идеала
за социално справедливо общество.

Ние ще го помним като много добър,
всеотдаен и сърдечен човек.

Достойно извървяния от него житейски път
остава пример за нас!

Прекланяме се пред светлата му памет.
Обичамe те!

Ã‡ÈÍË Ë Ú‡ÚÍÓ‚ˆË ÓÚ ÌˇÍÓÎÍÓ „‡‰‡ ËÁÎˇÁÓı‡
Ú‡ÁË ÒÂ‰ÏËˆ‡ Ì‡ ÔÓÚÂÒÚ ÒÂ˘Û ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Ì‡
Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ, Ì‡ÒÓ˜ÂÌ‡ Í˙Ï ÏÎ‡‰ËÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚‡, ‰ÂÚÒÍËÚÂ Ì‡‰·‡‚ÍË Ë ‰ÓË ‡·ÓÚÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ.
œÓÚÂÒÚË‡˘ËÚÂ ‡ÁÏ‡ı‚‡ı‡ Ô‡ÏÔÂÒË, ÌˇÍÓË ‰ÓË
ËÁÔ‡ÚËı‡ Ô‡ÍÂÚË Ë Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ëˇ ÏËÌËÒÚ˙.
’Ó‡Ú‡ ‚ ËÌÚÂÌÂÚ ÌÂ ÓÒÚ‡Ì‡ı‡ ·ÂÁÛ˜‡ÒÚÌË Í˙Ï
Ó„‡ÌËÁË‡ÌËˇ ‚ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÏÂÊË ÔÓÚÂÒÚ Ë Ò˙˘Ó
‚ÁÂı‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ ÔÓ ÚÂÏ‡Ú‡.

 ÕˇÏ‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ÒË „Ó‚ÓËÏ. ŒÚ ÏÌÓ„Ó „Ó‰ËÌË
Ì‡Ò‡Ï ÌˇÏ‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó, ÍÓÂÚÓ ‰‡ ÏËÒÎË Á‡ ÏÎ‡-
‰ËÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ‚‡. ÕËÂ ÌÂ ÒÏÂ „Î‡ÒÔÓ‰Ó‚‡ÚÂÎË Ë Ì‡
ÌËÍÓÈ ÌÂ ÏÛ ÔÛÍ‡ Á‡ Ì‡Ò, ÏÎ‡‰ËÚÂ Ë Ó·‡ÁÓ‚‡ÌË,
‡·ÓÚÂ˘Ë ıÓ‡. ÔÓ-‰Ó·Â ‰‡ ËÏ‡ Á‡ Ï‡Ì„‡ÎËÚÂ Ë
ÔÂÌÒËÓÌÂËÚÂ, ‚ÒÂ Ô‡Í ÚÂ „Î‡ÒÛ‚‡Ú, ÚÓ‚‡ Â ËÁ‚‡ÚÂ-
Ì‡Ú‡ ÎÓ„ËÍ‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÓÌÂÁË 240 „‡‰ËÌË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ‚
Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡. ¡‡Úí¡ÓÍÓ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÂÌ ¯‡ÌÒ
‰‡ ÒÔÂ˜ÂÎË ÒËÏÔ‡ÚËËÚÂ ÌË, ÌÓ ÒËÎÌÓ ÒÂ Ò˙ÏÌˇ‚‡Ï ‰‡
ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ ÓÚ ÌÂ„Ó, ‚ÒÂ Ô‡Í Ë‰‚‡Ú ËÁ·ÓË Ë ÌËÂ ÌÂ
ÒÏÂ ‡ÍÚÛ‡ÎÌË.

 œÓÚÂÒÂÌ‡ Ò˙Ï!!! Ã‡ÈÍ‡ Ò˙Ï Ì‡ 6-ÏÂÒÂ˜ÌÓ ÏÓ-
ÏË˜ÂÌˆÂ Ë ‚˙ÔÂÍË ˜Â ˘Â ÌË Â ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ó ÚÛ‰ÌÓ
Ò˙Ò Ò˙ÔÛ„‡ ÏË, Â¯ËıÏÂ ‰‡ ÒË ÓÒÚ‡Ì‡ ‚Í˙˘Ë, ‰ÓÍ‡ÚÓ
‰ÂÚÂÚÓ ÒÚ‡ÌÂ Ì‡ 2 „. ƒÂÚÂÚÓ ËÏ‡ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ,
„ËÊË, ÌˇÏ‡ ÌÛÊ‰‡ ‰‡ Â ÓÚ „Ó‰ËÌÍ‡ ‚ ˇÒÎ‡Ú‡ Ë ‰‡ Â
ÒÚÂÒË‡ÌÓ, ˜Â ÌÂ ‚ËÊ‰‡ Ï‡Ï‡. ƒ˙Ê‡‚‡Ú‡ ÏË ‰‡‚‡
290 Î‚. - ‚ÒË˜ÍÓ ÓÚË‚‡ Á‡ ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ‰ÂÚÂÚÓ. ¬Â˜Â
ÏË ÒÂ ÔËËÒÍ‡ Ë ‡Á ‰‡ Ò˙Ï ‚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡ - ‰‡ ÒË
ÍÎ‡Úˇ Í‡Í‡Ú‡ ÔÓ ˆˇÎ ‰ÂÌ, ‰‡ ÔÓ˜Ë‚‡Ï Ì‡ ÌˇÍÓË
ÓÒÚÓ‚ - ˘ÓÚÓ ÏÌÓ„Ó Ò˙Ï ÒÂ ËÁÏÓËÎ‡ ÓÚ ÚÓ‚‡ ‰‡
Í‡‰‡ ÓÚ ·Â‰ÌÓÚÓ ·˙Î„‡ÒÍÓ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂ. ƒ‡ ÚÓÎÂË-
‡Ï Ï˙ÁÂÎ‡ Ì‡ ˆË„‡ÌËÚÂ Ë ‰‡ ËÏ ÓÚÔÛÒÍ‡Ï œÓÏÓ˘Ë,
ÍÓËÚÓ „ÓÂ ‰ÓÎÛ ÒÂ ‡‚Ìˇ‚‡Ú Ì‡ 500-600 Î‚., ‡ Ï‡È-
ÍËÚÂ,  ÍÓËÚÓ ÊÂÎ‡ˇÚ ‰‡ ËÏ‡Ú Ï‡ÍÒËÏÛÏ 2 ‰Âˆ‡, ‰‡ „Ë
ÔÓˇÁ‚‡Ï Ò ÌÓÊ ‚ÒÂÍË ‰ÂÌ,Í‡ÚÓ ÌÂ ËÏ ‰‡‚‡Ï ÏËÁÂ-
ÌËÚÂ 35 Î‚. ‰ÂÚÒÍË (Ì‡ ÏÂÒÂˆ - ˜Â Ì‡ ÏÂÌ ÏÎˇÍÓÚÓ
Á‡ ‰ÂÚÂÚÓ Ì‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡ ÏË Â 25 Î‚., ‡ Ô‡ÏÔÂÒËÚÂ Á‡
10 ‰ÌË Ò‡ ÏË 25 Î‚.) » Í‡Í‚Ó ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡, ‡ÍÓ „Û·Ó
ÒÏÂÚÌÂÏ - 25.4 = 100 Î‚. ÏÎˇÍÓ, 25.3 = 75 Î‚.
Ô‡ÏÔÂÒË Õ¿ Ã≈—≈÷. ÚÓ‚‡ Ò‡ 175 Î‚., ‡ ¬»≈ Õ»
ƒ¿¬¿“≈ 35 À¬.  ‡Í ÒÔËÚÂ ÒÔÓÍÓÈÌÓ,Í‡ÚÓ ËÏ‡ „Î‡‰Û-
‚‡˘Ë ‰Âˆ‡!!!

 œÂ‰Î‡„‡Ï ·˙Î„‡ÍËÚÂ ‰‡ ÒÔ‡Ú ‰‡ ‡Ê‰‡Ú!
“‡Í‡ ‚ Â‰ËÌ ÏÓÏÂÌÚ ˘Â ÓÒÚ‡ÌÂ Ò‡ÏÓ ÒÚ‡ÓÚÓ Ì‡ÒÂ-
ÎÂÌËÂ, ÍÓÂÚÓ ˘Â ËÁÏÂ ÓÚ ÏËÁÂËˇ, Á‡˘ÓÚÓ ÌˇÏ‡
ÓÚÍ˙‰Â ‰‡ ÏÛ ÒÂ ÔÎ‡˘‡Ú ÔÂÌÒËË, Ë ‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ˘Â
ÓÒÚ‡Ì‡Ú Ò‡ÏÓ ÔÓÎËÚËˆË Ë ˆË„‡ÌË. —ÎÂ‰ ÚÓ‚‡ Ë ÚÂ ˘Â
ËÁÏ‡Ú, Á‡˘ÓÚÓ 2ËÚÂ Ò‡ Ì‡Û˜ÂÌË ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ Ò‡ÏÓ
‰‡ Ï˙ÁÂÎÛ‚‡Ú, Ô˙‚ËÚÂ ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ËÁ‰˙Ê‡Ú ‚ÚÓ-
ËÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ Ô˙‚ËÚÂ Í‡ÚÓ ÌË˘ÓÊÌÓ Ï‡ÎˆËÌÒÚ‚Ó
ÔÓ‚Â˜Â ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ‡Ú ‰ÛÏ‡Ú‡, Ë Ú‡Í‡ Ì‡Í‡ˇ ˘Â
ÓÒÚ‡Ì‡Ú Ò‡ÏÓ ˆË„‡ÌËÚÂ. Õ‡Í‡ˇ Ë ÚÂ ˘Â ËÁÏ‡Ú Í‡ÚÓ
Ô‡‡ÁËÚË ËÎË ˘Â Ú˙ÒˇÚ ‰Û„ ıÓÒÚ

 ÕÂ ·Ë‚‡ ‰‡ ÒÂ Ì‡ÒÚÓÈ‚‡ÏÂ Â‰ËÌ ÒÂ˘Û ‰Û„,
‡ ‰‡ Ú˙ÒËÏ Ì‡˜ËÌ ‰‡ ‰‡‰ÂÏ Ì‡ ‡·ÓÚÂ˘ËÚÂ Ë ‰‡
Ì‡Í‡‡ÏÂ Ú˙ÚÂËÚÂ ‰‡ ‡·ÓÚˇÚ. œÂ‚˙Ì‡ıÏÂ ÒÂ Ò‡ÏÓ
‚ ÔÓÚÂ·ËÚÂÎË - ‰‡ÈÚÂ, ‰‡ÈÚÂ... ‡ ÌË˘Ó ÌÂ ‰‡‚‡ÏÂ.
¬ÒË˜ÍË ÁÌ‡ˇÚ ÍÓÈ Â Ú˙ÚÂÈ Ë ÍÓÈ ÌÂ Â, ÌÓ Ò ÚÂÁË ÒË
ËÒÍ‡ÌËˇ ˘Â ‰‡‰ÂÏ Ó˘Â Ì‡ ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ ÌÂ Á‡ÒÎÛÊ‡‚‡Ú.

 «‡ ÏÂÌ ÔÓÚÂÒÚ˙Ú Úˇ·‚‡ ‰‡ ·˙‰Â „Î‡‚ÌÓ Á‡
ÓÒË„Ûˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÏÂÒÚ‡ ‚ ‰ÂÚÒÍËÚÂ ˇÒÎË Ë „‡‰ËÌË. ¿Á
ÌˇÏ‡Ï ÌË˘Ó ÔÓÚË‚ ‰‡ ÒÂ ‚˙Ì‡ Ì‡ ‡·ÓÚ‡ ÒÎÂ‰
Ô˙‚‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ÓÚ Ï‡È˜ËÌÒÚ‚ÓÚÓ Ë ‚ÏÂÒÚÓ ‰‡ ÚÂÊ‡
Ì‡ ·˛‰ÊÂÚ‡, ‰‡ ‚Ì‡ÒˇÏ ‰‡Ì˙ˆË, Í‡ÚÓ ‡·ÓÚˇ.  ˙‰Â
Ó·‡˜Â ‰‡ ÒË ‰ˇÌ‡ ‰ÂÚÂÚÓ? “Ó‚‡ Á‡ ÏÂÌ Â „ÓÎÂÏËˇÚ
ÔÓ·ÎÂÏ, Á‡˘ÓÚÓ ‰ÓË ‰‡ Û‚ÂÎË˜‡Ú Ï‡È˜ËÌÒÚ‚ÓÚÓ Á‡
2-Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ Ì‡ 310 Î‚., Í‡ÊÂÚÂ ÏË, ÍÓÈ ÏÓÊÂ ‰‡
„ÎÂ‰‡ ‰ÂÚÂ Ò 310 Î‚.? ¿Á ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡Ï ‰‡ ‡·ÓÚˇ, ÌÓ
ÔË ÔÓÎÓÊÂÌËÂ, ˜Â Á‡ÔÎ‡Ú‡Ú‡ ÏË ˘Â ÓÚË‚‡ Á‡ ˜‡ÒÚÌ‡
ˇÒÎ‡ ‚ÏÂÒÚÓ Á‡ ı‡Ì‡ Ë ‰ÂıË Ì‡ ‰ÂÚÂÚÓ ÏË, ÏËÒÎˇ,
˜Â ÒÂ Ì‡ÏË‡Ï ‚ ·ÂÁËÁıÓ‰ÌÓ ÔÓÎÓÊÂÌËÂ!

 œÂÒÚ‡ÌÂÚÂ ‰‡ Ò‡‚Ìˇ‚‡ÚÂ Ï‡È˜ËÌÒÚ‚ÓÚÓ ‚ ¡√
Ò ‰Û„ËÚÂ ÒÚ‡ÌË. ΔË‚ÂÂÏ ‡ÁÎË˜ÂÌ ÊË‚ÓÚ Ë ‡ÁÎË-
˜ÂÌ ÒÚ‡Ì‰‡Ú - Ì‡¯Ëˇ Â Ì‡È-ÌËÒÍËˇ ‚ ≈— - ÓÚÚ‡Ï
ÔÓËÁÎËÁ‡Ú ÏÌÓ„Ó ‡ÁÎË˜Ëˇ Ë ‚˙Á„ÎÂ‰Ë ÔÓ ‰ÓÒÚ‡
ÊËÁÌÂÌË ÍËÚÂËË. ÕˇÏ‡ÏÂ ·‡Á‡Ú‡ Ë ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏËˇ
Í‚‡ÎËÙËˆË‡Ì ÔÂÒÓÌ‡Î Á‡ „ÎÂ‰‡ÌÂ Ì‡ ‰Âˆ‡ Ë ÚÓ ÓÚ
ÚÓÎÍÓ‚‡ ‡ÌÌ‡ ‚˙Á‡ÒÚ. “ˇ·‚‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Ë ÚÓ ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘‡ Á‡ Ì‡¯ËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ, ‡ ÌÂ Ú‡ÍË‚‡ ‚Á‡ËÏÒÚ‚‡ÌË
ÓÚÎˇ‚Ó Ë ÓÚ‰ˇÒÌÓ, ˘ÓÚÓ Ú‡Ï ·ËÎÓ Ú‡Í‡ - ‡Ï‡ Ú‡Ï ÌÂ
‚ÁËÏ‡Ú Í‡ÚÓ Ì‡¯ËÚÂ ÏËÁÂËË Ë ËÏ‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓÒÚ Á‡ ËÁ·Ó.

 “Ó‚‡ Ì‡Ô‡‚Ó Â ÔÓ‰Ë„‡‚Í‡. ¬ÒÂ „Ó‚ÓˇÚ ˜Â ÒÂ
‡Ê‰‡Ú ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ‰Âˆ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ‡ ÌÂ Ô‡‚ˇÚ ÌË˘Ó
ÔÓ ÚÓÁË ‚˙ÔÓÒ. ÕÂ ÒÂ „ËÊ‡Ú Á‡ ·ÓÎÌËÚÂ ‰Âˆ‡ Ò
Â‰ÍË ·ÓÎÂÒÚË, ÌÂ ÒÂ „ËÊ‡Ú Á‡ ıÓ‡Ú‡ ÍÓËÚÓ ËÒÍ‡Ú
‰‡ ËÏ‡Ú ‰Âˆ‡ ÌÓ ÌÂÏÓ„‡Ú, ÌˇÏ‡ ÏÂÒÚ‡ ‚ ‰ÂÚÒÍËÚÂ
„‡‰ËÌË..... ‚˙Ó·˘Â Ô˙ÎÂÌ ‡·ÒÛ‰. ÕˇÏ‡Ï ‰ÛÏË.

 ”‚ÂÎË˜Ëı‡ ÏËÌËÏ‡ÎÌ‡Ú‡ ‡·ÓÚÌ‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡. ”‚Â-
ÎË˜Ëı‡ ÓÒË„ÛËÚÂÎÌËÚÂ Ô‡„Ó‚Â.—ÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓ Úˇ·-
‚‡ ‰‡ ËÏ‡ ÔÓ‚Â˜Â Ô‡Ë Á‡ Ï‡È˜ËÌÒÚ‚Ó Ë ‰ÂÚÒÍË Ú˙È
Í‡ÚÓ ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂ˘ ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓ Ï˙Ê ËÎË ÊÂÌ‡ ‚Ì‡-
Òˇ % ÓÚ Á‡‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Í˙Ï ÚÓÁË ÙÓÌ‰.ÕÂ Ò˙Ï ‡Á·‡Î
‰‡ ÒÂ Â Û‚ÂÎË˜ËÎ‡ ‡Ê‰‡ÂÏÓÒÚÚ‡.“Ó„‡‚‡ Í˙‰Â Ò‡ Ô‡-
ËÚÂ? «‡˘Ó ÌÂ ËÁÎˇÁ‡Ú Ë Í‡Ê‡Ú ÚÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ Ò‡ ÔÓÒÚ˙-
ÔËÎË ‚ ÚÓÁË ÙÓÌ‰ Ë ÚÓÎÍÓ‚‡ Ò‡ ËÁÔÎ‡ÚÂÌË.

 Í‡Í Ú‡Í‡ ÌˇÏ‡ Ô‡Ë?¿ÏË Ì‡ÏÂÂÚÂ....ÒÔÂÒÚÂÚÂ
ÓÚ ‡ÁıÓ‰ËÚÂ Ì‡ ÔÓÎËÚËˆËÚÂ, ÂÏÓÌÚËÚÂ Ë Ó·ÌÓ‚ÎÂ-
ÌËˇÚ‡ ‚ Í‡·ËÌÂÚËÚÂ ËÏ, ÌÂ ËÏ Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÈÚÂ Á‡ÔÎ‡-
ÚËÚÂ Ë „Ë ‰‡ÈÚÂ Ì‡ ‰Âˆ‡Ú‡.ÕÂ ‰‡‚‡ÈÚÂ 13-Ú‡ Ë 14-Ú‡
Á‡ÔÎ‡Ú‡ ‚ ‰˙Ê‡‚ÌËˇ ÒÂÍÚÓ, ‡ „Ë ‰‡ÈÚÂ Ì‡ ‰Âˆ‡-
Ú‡!ÕËÂ Á‡ Í‡Í‚Ó ÒÏÂ ‚Ë ËÁ·‡ÎË? √Ó‰ËÌË Ì‡Â‰ ˜Û-
‚‡ÏÂ Ò‡ÏÓ ìÕˇÏ‡!î

(Запазен е оригиналният правопис)

Българската национална телеви-
зия ще отбележи подобаващо шест
значими исторически събития, които
отбелязват кръглата си годишнина в
периода октомври 2012 г. - октомври
2013 г. Медията ще даде възможност
на зрителите да научат повече за
миналото чрез репортажи, дискусии
и мнения на различни специалисти.
Шест дискусионни студиа на конкрет-
ни теми ще опитат да представят ис-
тината, а публиката в студиото на БНТ
ще има възможност да вземе участие
в дебата по спорни теми и въпроси,
свързани с историческите дати.

Проектът носи името История.бг и
началото му ще бъде поставено днес
от 21 ч. на живо по БНТ. Водещи на
дискусионното студио ще са лицата
на предаванията “Вяра и общество” и
“Денят започва в библиотеката” и
“Неделя Х 3” Горан Благоев и Андрей

С няколко нови награди може да се похвали екипът
на Българската национална телевизия. Генералният
директор на БНТ Вяра Анкова получи отличието “Ми-
сия в полза на обществото” на конкурса “Мениджър на
годината 2012”, организиран от списание “Мениджър”.
Наградата е връчена за кампаниите на БНТ “България
е с Вас”, “Да върнем блясъка на храма”, “Достойните
българи”, “Пиши на кирилица”, “Спри, детето запази”,
“Найлонът не е на мода” и др.

Националната телевизия си тръгна и с 4 награди от
IX Международен филмов фестивал “Балфест” в Плов-
див. В конкурсната програма бяха представени доку-
ментални филми, ТВ репортажи и художествени филми
от 21 страни. Организатор на фестивала е Фондация
“Помогни на нуждaещите се”. Голямата награда на
фестивала “Camera veritas” получи филмът на журнали-
ста от БНТ Бойко Василев “20 години по-късно”. Отли-
чие за операторско майсторство “Без дубъл” спечели
Калоян Божилов за предаването “БунтАрт”, а за прино-
са си за опазване паметта на човечеството с награда
бе отличен и филмът “Ръкописите не горят” на журна-
листите Петя Tетевенска и Горан Благоев. За художе-
ствена интерпретация по темата на феста “Изкуство -
да! Насилие и тероризъм - Не!” журито награди филма
на БНТ и режисьора Атанас Христосков “N 1”.

Интернет платформа, пу-
бликуваща скандални
данни и по същество
дублираща Уикилийкс,
подготвя хакерската гру-
пировка “Анонимните”,
обяви пред руско изда-
ние представител на дви-
жението. Според хакера
виртуалният проект
TYLER ще е “сигурна,
безплатна и децентрали-
зирана” платформа, която
ще се появи в мрежата
от 21 декември 2012 г.
Съобщението за инициа-
тивата на “Анонимните”
идва скоро, след като те
обявиха, че оттеглят
подкрепата си от основа-
теля на Уикилийкс Джу-
лиан Асандж, който спо-
ред тях се е поддал на
комерсиалното. Според
хакера, който разговаря

Списък на най-предска-
зуемите и скучни пароли,
използвани от интернет по-
требителите през 2012 г.,
вече свободно шества из
форумите в мрежата. 25 от
най-често употребяваните

Кадри на националната
телевизия получиха
няколко награди

Вяра Анкова и БНТ бяха отличени с приз
“Мисия в полза на обществото” при годишните
награди на списание “Мениджър”

Снимка БНТ

БНТ чества
значими годишнини

Шест дискусионни студиа ще отбележат
важни за България събития
Захариев.

100-годишнината от Балканската
война ще е темата на първото диску-
сионно студио, а Горан Благоев ще
представи на зрителите интересни
подробности около митовете за съби-
тията и премълчаваните факти. Ще
бъдат разкрити и малко известни съби-
тия, скрити във военните сводки, обе-
щават от БНТ. Гости в предаването
ще са директорът на Института по ис-
тория при БАН проф. Георги Марков и
директорът на Историческия музей
Божидар Димитров. Специалисти и
историци също ще се включат в
обсъждането на темата, като от меди-
ята са предвидили да се проведат
задочни дискусии с техни сръбски,

гръцки и турски колеги. Интернет стра-
ницата на История.бг ще даде
възможност на зрителите също да
вземат участие в проекта.

Темите на следващите предавания
са 100-годишнината от построяване-
то на Храм-паметникa “Св. Ал. Нев-
ски”, 165 години от рождението на
Христо Ботев, 135 години от Руско-
турската война, 1150 години от Вели-
коморавската мисия на Светите братя
Кирил и Методий, 70 години от спася-
ването на българските евреи.

Преди всяко дискусионно студио
БНТ ще напомня на зрителите за лю-
бопитни, позабравени и неизвестни
факти за историческите събития в крат-
ките форми “Знаете ли, че...”.

КЛАСИРАХА НАЙ-БАНАЛНИТЕ ПАРОЛИ ЗА 2012 Г.
словосъчетания бяха събра-
ни от SplashData, които са
обработили данните от ми-
лионите откраднати и след
това публикувани в интер-
нет пароли през изминала-
та година.

По-голямата част от па-
ролите попадат в списъка
за най-глупави пароли за
2011 г. Welcome, jesus, ninja,
mustang и passwor1 са па-
ролите, които са си проби-
ли път и са попаднали като

често употребявани и скуч-
ни кодове за достъп в раз-
лични сайтове. Трите най-
банални пароли са същите
като миналогодишните -
password, 123456 и
12345678.

с руски журналист, кон-
фликтът между “Аноним-
ните” и сайта на Джулиан
Асандж се върти около
принудителните техники
за финансиране и липса-
та на прозрачност около
парите на Уикилийкс.
Доскоро хакерите и плат-
формата на Асандж си
партнираха, нелегалните
интернет специалисти
дори спомогнаха за пу-
бликуването над 2 млн.
имейла, станали известни
като сирийските файлове.
Не е ясно обаче дали
интервюто на хакера
пред руската медия отра-
зява мнението на цялата
общност на “Анонимните”
или на отделни нейни
членове, тъй като интер-
нет спецовете нямат офи-
циално признат лидер.

„Анонимните”
ще пуснат своя
онлайн платформа
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онлайн платформа
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Икономика

обществена поръчка за зала “Арена Арме-
ец” от 2011 г. е било поставено неоснова-
телно условие към участниците, което до-
ста стеснило кръга на тези, които имат
право да се състезават в конкурса. Това

СМЕТНАТА ПАЛАТА ОТКРИ

Нарушения в обществена
поръчка за „Арена Армеец”

B

Неоснователно условие
стеснило кръга на
участниците в конкурса

констатира одит, извършен от Сметната палата на
Столичната община за периода 1 януари 2010 г. - 30
септември 2011 г.

Поръчката на стойност 1,5 млн. лв. е обявена във
връзка с транспортния достъп до залата. Имало е
изискване към участниците реализираните от тях
приходи от договори за пътно строителство за по-
следните 3 финансови години (2007 г., 2008 г. и 2009
г.) да са минимум от 3 млн. лева годишно.

“Сумата на приходите от посоченото изискване (9
млн. лева) е 6 пъти повече от прогнозната стойност

на малката обществена поръчка”, пише в одита, ци-
тиран от bTV. Според Сметната палата това изисква-
не необосновано ограничава участието в процедура-
та. Схемата обаче не е разкрита и предотвратена от
приложените контролни дейности.

Победителят в поръчката е “ГБС Инфраструктурно
строителство” АД.

В проекта са били предвидени 7 етапа на строи-
телно-монтажни работи за 944 хил. лева без ДДС,
включително 157 хил. лева за непредвидени разхо-
ди. След подписване на договора е взето решение
част “Канализация и отводняване” да се финансира
и извърши от “Софийска вода”. Това обаче е наруше-
ние на договора, установила е Сметната палата. Така
общата стойност намалява до 852 хил. лева. без ДДС.

Освен това е допусната замяна на дейности от
предмета на поръчката с други, които не са били
включени в условията на проведения открит конкурс.
Без това да е било част от изискванията на общест-
вената поръчка, е ремонтирано кръстовището на бул.
“Цариградско шосе” - бул. “Асен Йорданов”. Тази
промяна в договорката също е нарушение според
Сметната палата.

Проверяващият орган е разгледал 126 обществе-
ни поръчки на Столичната община - 67 през 2010 г.
и 59 от 1 януари до 30 септември 2011 г. Проверени
са и 350 малки обществени поръчки.

Документи от кандидатите, допуснати от
ДАНС и ДИКСИ за участие в приватизаци-
ята на ВМЗ-Сопот, трябва да бъдат получе-
ни в Агенцията по приватизация и следпри-
ватизационен контрол (АПСК) днес. Това
каза изпълнителният директор на агенция-
та Емил Караниколов пред БНР вчера.

Трима са до момента инвеститорите, и
тримата са стратегически и са български -
“Сейдж консултинг”, “Донарит” и ЕМКО,
като те работят с ВМЗ и познават дружест-
вото, обясни Караниколов и допълни, че
утре агенцията ще се произнесе кого допу-
ска до приватизация.

Ще скъсим сроковете, които са вътреш-
ни, с обявление в Държавен вестник и се
надяваме до края на ноември да имаме
обвързващи оферти, уточни Караниколов.

Той е категоричен, че стратегията по
приватизацията на ВМЗ-Сопот не допуска

Поскъпнаха краставиците и гроздето

По трима кандидати за ВМЗ
и за  „Товарни превози”

съкращения и намаляване на заплатите за
три години от приключване на сделката.
“Публичните задължения са около 47 млн.
лева. Задълженията към работниците са око-
ло 1,3 млн. лева, и новият собственик ще
трябва да погаси първо тези пари и след
това ще бъде допуснат към управление”,
обясни Караниколов.

За БДЖ “Товарни превози” той каза, че
миналата седмица са одобрени критериите
за допустимост. “Ние сключихме меморанду-
ми за сътрудничество с международни и
български консултанти. След поискано ста-
новище от нас за профилите на потенциални
инвеститори стана ясно, че между 100 и 150
млн. евро са годишните обороти на потенци-
алните инвеститори. Надявам се, че ще има-
ме трима или четирима участници в процеду-
рата по приватизация. По този начин напра-
вена, ще има сделка”, каза Караниколов.

Индексът на тържищните цени (ИТЦ) се
е покачил леко през изминалата седмица
до 1,396 пункта, съобщиха от Държавната
комисия по стоковите борси и тържищата
(ДКСБТ).

С 18,00% до 1,77 лева за килограм е
скочила цената на гроздето. Ябълките
поскъпват с 2,1 на сто до 0,99 лева за кило-
грам. Цената на краставиците на едро се
повиши с 8,8 на сто средно до 0,99 лв. за
килограм. Доматите поевтиняват с 3,3% и се
търгуват средно по 1,45 лв. за килограм.
Цената на зелените чушки се повиши с 3,8
на сто до 0,81 лева за килограм. Червените

чушки поевтиняват с 0,9 на сто до 1,12 лева
за килограм, а зелето - с 1,9 на сто до 0,53
лева за килограм на едро. По 0,63 лв. за
килограм се търгуват тази седмица картофи-
те, като поскъпват с две стотинки на седмич-
на база.

Кравето сирене поскъпва с 0,4 на сто и се
продава средно по 4,96 лв. за килограм на
едро. Цената на кашкавал тип “Витоша” е
средно 10,28 лв./кг. Цената на каймата пада
с 0,6 на сто до 5,14 лева за килограм. Яйцата
се търгуват на едро средно по 0,24 лева за
брой. Брашното тип “500” се търгува без про-
мяна по 0,97 лева за килограм.

Събарят стария терминал
на летище София

През 2011 г. Българската агенция
по безопасност на храните (БАБХ) е
направила едва 61 проби на храни
за изследване на генномодифицира-
ни организми (ГМО). Това прави око-
ло 5 проби на месец. Данните са от
писмен отговор на министъра на зе-
меделието Мирослав Найденов на
въпрос на депутата Ваньо Шарков
(Синята коалиция), съобщава прес-
службата на СДС.

От началото на 2012 г. до септем-
ври т.г. за целите на официалния кон-
трол БАБХ са взели едва 21 проби на
храни за изследване за съдържание
на ГМО. Информацията показва то-
тална безотговорност и опасно зани-
жен контрол върху храните със
съдържание на ГМО от страна на
агенцията, коментира Шарков.

Според него, вероятно заради
малкото направени проби, от минис-
терството се застраховат, като
допълват, че до края на годината -

Иззели от пазара ГМО-пуканки

Старият терминал на летище
София да бъде съборен и на негово
място до 5 години да бъде построен
нов и по-голям от сегашния терми-
нал 2. Идеята ще залегне в актуали-
зирания генерален план за разви-
тие на летището, който трябва да
бъде готов догодина. Това съобщи
БНТ, като се позовава на изпълни-
телния директор на аеропорта Весе-
лин Пейков.

От 1937 г., когато е открито, ста-
рото летище, чийто наследник е
днешният Терминал 1, е посрещна-
ло и изпратило десетки милиони
пътници. Евентуалният нов съвре-
менен терминал можел да обслуж-
ва между 5 и 6 млн. пътника на
година, което е два пъти повече,
отколкото Терминал 2.

Двойното увеличение на пътни-
ците се очаква след края на светов-
ната криза, уточни Пейков. Предло-
жението е и заради липсата на ал-

BMW се готви да взриви авто-
мобилния пазар, като пусне хиб-
риден суперкар в две модифика-
ции - i3 и i8.

BMW i3 ще бъде оборудван с 3-
цилиндров бензинов мотор плюс
електродвигател със сумарна мощ-
ност 170 к.с. Електродвигателят ще
се самозарежда по време на движе-
ние, което е революционна инова-
ция. Хибридът ще се появи в свобод-
на продажба в края на 2013 г., като
цената му ще е около 40 хил. евро,
съобщи БГНЕС.

По-мускулестият и по-луксозен
вариант - BMW i8, ще е с мощност
350 к.с. Автомобилът ще има 1,5-ли-

BMW пуска хибриден
суперавтомобил

тернативни площи за нов - 3-ти тер-
минал, и готовата инфраструктура на
стария, което би излязло в пъти по-
евтино, сочат изчисленията му. Той
увери, че ако експертите одобрят
плана, всяко парче история от ста-
рия терминал ще бъде вградено в
новия. Предвижда се той да е с две
галерии, с 16 или 18 ръкава, плюс
паркинг на няколко нива. Водени от
сантимента, пътниците обаче не при-
емат идеята.

Дръзките идеи на ръководството
на летището не се изчерпват до Тер-
минал 1. За първи път в обществено-
то пространство беше добавена и
още една - за раздържавяване на
целия аеропорт. “Летището трябва да
бъде дадено на концесия. Даже
може да се помисли и за цялостното
приватизиране на летището. На мно-
го места в Европа и света летищата
са частни и ние би трябвало да след-
ваме световния опит”, обясни Пейков.

октомври-декември, ще бъдат напра-
вени още 85 проби. От Министерство-
то на земеделието уверяват, че до мо-
мента не са установени фуражи или
храни с ГМО на българския пазар.

В същото време през тази година
по системата за бързо съобщаване на
храни и фуражи (RASFF) е постъпила
информация за разпространение на
пуканки за микровълнова фурна с ГМО
на българския пазар. Те били с вкус
на сирене и са внос от Чехия.

БАБХ е изтеглила 62 пакета от по
100 г всеки, или общо 6,2 кг пуканки,
като е спряно разпространението им
на пазара, пише в отговора на земе-
делското министерство.

Кой внася 6,2 кг пуканки, пита ри-
торично Ваньо Шарков. По думите му,
това показва немарливостта на БАБХ.
Остава отворен въпросът и дали на
пазара на храни в България не се
разпространяват свободно продукти с
ГМО, допълва той.

тров бензинов турбоагрегат от 220
к.с. в комбинация с електромотор от
130 к.с. BMW i8 ще се предлага от
2014 г. Цената му ще е значително
по-висока от тази на i3 - около 100
хил. евро.
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Общество
29

Датата

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

МАРИЯ
НИНОВА

ГМО управници

Недооцененият гений
Дянков

529 Г. ПР.Н.Е. - ИЗДАДЕН Е ПЪРВИЯТ
ПИСМЕН ДОКУМЕНТ ЗА ПРАВАТА НА ЧОВЕ-
КА. Персийският
цар Кир II Велики
със завладяването
на Вавилон разпис-
ва Манифеста на
Кир, известен още
като Цилиндъра на
Кир. Каменният ци-
линдър е открит
през 1879 г. при разкопки в Ирак. Обявен е от
иранския шах Мохамед Реза Пахлави през
1960 г. за първото писмено доказателство за
зачитането на правата на човека в историята.
Артефактът символизира и толерантността
между различните народи и вероизповедания.

1853 - В ТРЯВНА СЕ РАЖДА ИВАН СЛА-
ВЕЙКОВ, ПРОСВЕТЕН ДЕЕЦ (УМИРА 1901 Г.).
Син на просветителя Петко Сла-
вейков, брат на поета Пенчо
Славейков. Учи в Роберт ко-
леж в Цариград, учителства
във Враца, Стара Загора,
Пловдив, София, преподава
френски език в Роберт ко-
леж. От 1884 г. е действите-
лен член на Българското
книжовно дружество, а от
1898 до 1900 г. - председател
на неговия Историко-филологи-
чески клон. Кмет на София (1885-
1886), народен представител (1886-1901), ми-
нистър на народното просвещение в прави-
телството на Петко Каравелов (1901).

1889 - УМИРА НИКОЛАЙ ЧЕРНИШЕВСКИ,
РУСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1828 Г.). Общественик,
икономист и философ. При
завършването на университе-
та е убеден философ-материа-
лист, демократ с радикални
убеждения и привърженик на
утопичния социализъм. Заед-
но с Херцен става един от
създателите на народничест-
вото. В най-известното си про-
изведение - романа “Какво да
се прави” (1862-1863), описва
живота на хората от новото общество - “ра-
зумните егоисти”, които живеят от своя труд
и по нов начин устройват семейния си живот
и живота в обществото. Заради своята полити-
ческа и литературна дейност е арестуван и
осъден на каторга и заселване в Сибир.

1911 - УМИРА ДЖОУЗЕФ ПУЛИЦЪР, АМЕ-
РИКАНСКИ ЖУРНАЛИСТ (Р. 1847 Г.). Публи-
цист и издател. При-
ема се за родона-
чалник на “жълтата
преса”. Със средст-
вата от завещанието
му е открит факултет
по журналистика
към Колумбийския
университет в Ню Йорк (1912) и е учредена
наградата “Пулицър” - най-престижната аме-
риканска награда за журналистика, литерату-
ра и музика. Присъдена е за първи път на 4
юни 1917 г.

1969 - РОЖДЕН ДЕН НА ИНТЕРНЕТ. На тази
дата е осъществен
първият успешен опит
на учени от Калифор-
нийския университет
(Лос Анджелис) и от
Научно-изследовател-
ския институт Стам-
форд (Кънектикът) да
свържат два компютъ-
ра. Документ свиде-
телства, че късно вечерта са обменени първи-
те електронни съобщения чрез NCP протокол.
По-късно се появяват и същинските мрежи,
които образуват интернет - те остават в исто-
рията под името ARPANET. Разработването им
е дело на департамент на Пентагона, означа-
ван с абревиатурата ARPA (Advanced Research
Projects Agency).

2008 - УМИРА УИЛЯМ УОРТЪН, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1925 Г.). Първия си
роман “Пилето” публикува
през 1978 г. С него жъне
голям успех, особено след
като книгата е филмирана от
режисьора Алън Паркър с
участието на Никълъс
Кейдж в главната роля. След
това публикува още осем
романа, два от които - “От-
бой в полунощ” и “Татко”,
също са филмирани.

Малко повече от 6
килограма генномоди-
фицирани пуканки иззе-
ла Агенцията по безо-
пасност на храните през
тази година. Точно по
кое време, не се знае.
Знае се обаче, че това
действие е било прово-
кирано от сигнал от ев-
ропейската система, ко-
ето означава, че най-ве-
роятно става дума за
вреден и забранен в ЕС
хибрид. Ако не беше сиг-
налът, родната агенция
щеше да проспи пукан-
ките. Всъщност тя си ги е
проспала, защото ние
тия пуканки сме си ги
изяли, щом са открити
едва 6 кг от тях.

Явно на държавата
не й пука какви пуканки
ядем. Нищо че има за-
кон, който налага строг
контрол за вноса и раз-
пространението на таки-
ва храни на пазара. За
държавата е важно, че го
има на книга. За пред
Европа.

Което пък навява
едни странни спомени
още от зората на вече
бившия посланик на
САЩ у нас Джеймс Уор-
лик. Надали някой си
спомня, че една от
първите му прояви в
България беше да пуб-
ликува статия в столичен
вестник, озаглавена
“Един различен поглед
върху технологиите в зе-
меделието”, която беше
апотеоз на ГМО, като
обаче в нея авторът не
използва нито веднъж
“генномодифициран ор-
ганизъм”. Защо ли?

Защото на САЩ се
пада 63% от световното
производство на генно-
модифицирани храни, но
тя не си ги яде сама, а

предимно ги изнася.
Природозащитници оп-
ределят това поведение
на Щатите като чудови-
щен експеримент с ми-
лиарди хора, които дори
и не подозират, че са се
превърнали в опитни
мишки. ГМО започват да
се отглеждат през 1996
г. Тогава се предлагат и
първите храни, произве-
дени от тях. Това е на-
право нищожен срок, за
да може да се твърди, че
употребата на тези про-
дукти не крие никакъв
риск за хората. Защото.

Ягода с ген от риба е
устойчива на измръзва-
не. Царевица с ген от
муха е устойчива на вре-
дители. В сферата на
догадките обаче е дали
тези храни няма да пре-
дизвикват алергии на-
пример. В сферата на
догадките е как ще ни се
отрази генът от муха,
защото той е абсолютно
непознат и чужд на чо-
вешкия организъм. Е тия
пуканки сигурно са били
с ген от муха. Нищо, че

са дошли от Чехия. Впро-
чем проучване показва,
че 99% от чехите са про-
тив ГМО храни. И поне-
же явно там не вървят,
ги изнасят. Знаете ли в
кои държави се изнасят
най-много ГМО? В тия, в
които хората гладуват.
Обаче.

Може би някъде през
2003 или пък 2004 г.
многото неизвестни око-
ло употребата на храни
от ГМО накараха Замбия
да откаже покупката на
няколко десетки хиляди
тона генномодифицира-
на американска цареви-
ца. В тази държава
гладът е сериозен про-
блем, но въпреки това
Замбия реши, че не
може да рискува здраве-
то на народа си.

Тук обаче не е Зам-
бия. Нашите управници
отдавна са се превърна-
ли в генномодифицирани
организми - надлежно
обработени и устойчиви
на всичко, което не е
свързано със собствено-
то им оцеляване.

За пореден път раз-
брахме, че България не
цени своите гении. Не
оценяваме доброто, ко-
ето се прави за нас. Та
ние си имаме герой, до-
стоен за Нобелова на-
града за икономика. Как
може да не сме го забе-
лязали досега? Как
може светът да не му е
обърнал нужното внима-
ние? Та това е човекът,
който управлява толкова
правилно и вещо криза-
та у нас. А ние с какво
му отвръщаме? Не си

даваме сметка колко
много прави за нас фи-
нансовият министър Си-
меон Дянков. Той толко-
ва добре се справя с
финансовите проблеми
тук, че даже започна да
критикува нехайниците в
Европа и Международ-
ния валутен фонд за
ужасното управление на
кризата.

Ами как няма да ги
критикува, като отвсякъ-
де се забелязва колко
добре се справят бълга-
рите. Джобовете им изтъ-
няват, а малкото спестя-
вания са се стопили. Те-
кат съкращения, има
срив на борсите, демон-
страции, стачки. Бълга-
рите изпаднаха в състо-
яние да не си плащат
сметките за вода и ток,
парите едвам стигат за
храна. И все още оцеля-
ват въпреки усилията на
своя финансов министър.

Ние пренебрегваме

и помощниците на Дян-
ков. Председателят на
бюджетната комисия в
Народното събрание
Менда Стоянова ни ус-
покои, че за четвърта
поредна година в криза-
та продължаваме да
стоим стабилно и като
банкова система. Тя ни
увери, че това ще
продължи и през 2013 г.
Какво успокоение! Ние
толкова добре си седим
на едно място, нарече-
но криза. Как да не сто-
им стабилно - безрабо-
тицата и цените растат,
а заплатите и пенсиите
си остават стабилно не-
променяеми.

Героят Дянков няма
да бъде забравен. Ще
влезе в учебниците по
история. Ще се говори
дълго за него. Той е фи-
нансов министър на най-
западащата страна в
Европа. Той има силата
да пляска руснаците. Той

има смелостта да крити-
кува Европа, а неговият
шеф да й се поскарва.
Страхотен тандем, стра-
хотна България.

Финансист номер
едно е изградил друг,
по-прекрасен свят за
страната. Според него
си имаме много добър
премиер и въпреки же-
лезните мерки за иконо-
мии правителството се
ползва с голямо одобре-
ние сред избирателите.
Той пърха из Европа, но
никога не идва на себе
си. Дянков трябва да е
горд с икономиката ни.
Главната причина за
блестящото ни състоя-
ние може да я открие в
огледалото си.

Финансовият ни ми-
нистър ще получи своя-
та оценка. Народът ще
покажа своята благодар-
ност през юли другата
година. Всеки получава
това, което заслужава.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Интервю
Людмила Рижук:

Училището може да
подготвя за живота
Гледам на работата си във Велинград като на възможност да подобря собствените си умения
и тези на учениците си, казва носителката на наградата „Най-добър учител в Европа” за 2012 г.

Интервю
на Светла ВАСИЛЕВА

ЛЮДМИЛА РИЖУК е родена на 23 август 1958 г. в
Черниговска област, Украйна. Завършва “Автома-
тизирани системи на управление” в Лвовския
политехнически институт. Работи като инженер-
програмист в Криворожския филиал на Киевския
институт по автоматика и в Главния Информаци-
онно-изчислителен център към Министерството на
леката промишленост на Украйна. От 1991 г.
живее във Велинград, където преподава информа-
тика и информационни технологии в СОУ “Васил
Левски”. През 2004 г. започва да работи по програ-
мите на Джуниър Ачийвмънт, като през 2011 г. е
избрана от тях за “Учител на годината”, а през
2012 г. печели приза “Учител на Европа”, който ще
й бъде връчен на 30 октомври в Осло.

 Г-жо Рижук, вие сте
украинка. Как попаднахте в
България?

- В България дойдох през
1991 г. Омъжих се за бълга-
рин от Велинград.

 С какво се занимавах-
те в Украйна?

- Завърших училище със
златен медал и имах възмож-
ност да избера и вуз, и спе-
циалност. Много обичам ма-
тематиката и исках бъдеща-
та ми професия да бъде
свързана с нея. На предло-
жението на майка ми да кан-
дидатствам в педагогически
институт, отговорих: “Това е
каторжен труд. Ще стана ма-
тематик, но не учител, а ин-
женер”. Тогава тя произнесе
думи, които запомних за цял
живот и които станаха проро-
чески за мен: “Каквото и да
завършиш, където и да оти-
деш, все едно ще се върнеш
в училище”. Така и стана:
завърших Лвовския политех-
нически институт, работих в
научни институти и изчисли-
телни центрове, успешно из-
градих кариера на инженер-
програмист. Но както съдбата
повелява, най-накрая дойдох
в училище, само че училище-
то беше в България.

 Откога и какво пре-
подавате в СОУ “В. Левски”?

- По специалност съм
инженер-системотехник. Ко-
гато дойдох в България, за
съжаление (или за късмет?)
във Велинград нямаше изчис-
лителни центрове и ми се
наложи да се преквалифици-
рам. Избрах педагогика, тъй
като това бе познато за мен,
понеже родителите ми бяха
педагози: майка ми - един от
най-добрите математици в
областта, а баща ми, учител
по физика и математика, 32
години работил като дирек-
тор на едно от най-успешни-
те училища в региона.

След завършване на ед-
ногодишен курс за педагоги-
ческа преквалификация в
ЦИУУРК започна моята ка-
риера на преподавател. Две
години работих в училището
в с. Бирково, след което през
1995 г. започнах да препода-
вам информатика и информа-
ционни технологии в СОУ
“Васил Левски” във Велин-
град. През 2002 г. завърших
курс за преквалификация на
преподаватели по английски
език в Пловдивския универ-
ситет, след което започнах
да преподавам информаци-
онни технологии на англий-
ски език.

 Какво ще кажете за
младежите на Украйна и на
България?

- Не мога да ги сравня-
вам, но мога да кажа, че
когато дойдох във Велинград,
ме порази голямото количе-
ство талантливи хора: кой
прекрасно пее, кой танцува,
кой пише стихове и проза,
кой рисува или тъче уникал-
ни неща. Същото сега наблю-
давам и в училище: много
умни и талантливи деца, за
които няма невъзможни и не-
изпълними задачи. Широко и
креативно мислещи, емоцио-
нални и артистични, чувства-
щи промени и настроение в
заобикалящия ги свят - това

Ó÷åíèöèòå íè ñà óìíè
è òàëàíòëèâè, çà òÿõ
íÿìà íåâúçìîæíè è
íåèçïúëíèìè çàäà÷è

са нашите ученици.
 Вие ли открихте Джу-

ниър Ачийвмънт или те
вас? Как започнахте да ра-
ботите по техни проекти?

- Стана случайно - моя
приятелка беше на семинар,
на който са представяни про-
грамите на Джуниър Ачийв-
мънт. Тя се записала на обу-
чение за преподаватели, но
междувременно заминала за
друго обучение в Англия. По
нейна препоръка отидох на
този курс и останах очарова-
на от всичко чуто и видяно.
Престраших се и от 2004 г.
започнах да преподавам на
група от 14 ученици курс по
икономика на Джуниър
Ачийвмънт. Успоредно в 10
клас работеше учебна ком-
пания под ръководството на
доброволци от Корпуса на
мира Чарлз Лим и Кендис
Лаун. За съжаление те не
успяха да постигнат добри
финансови резултати. След-
ващата година ние анализи-
рахме техните грешки и стар-
тирахме нашата първа ус-
пешна учебна ученическа
компания. Така започна мое-
то сътрудничество с Джуниър
Ачийвмънт-България.

 В какви проекти сте
участвали?

- В нашето училище ра-
ботим по 2 програми за уче-
ници над 16-годишна въз-
раст: “Икономика” и “Учебна
компания”. Първата дава на
учениците основите на ико-
номическите знания, а втора-
та - възможност да приложат
наученото на практика. Поч-
ти цялата дейност на компа-
нията се осъществява в часо-
вете по свободно избираема
подготовка, след часовете по

общообразователните пред-
мети. Естествено тази до-
пълнителна работа натовар-
ва учениците, но също така
ги и въодушевява.

За една учебна година
приблизително 30-50 учени-
ци - основатели на учебни
компании, изминават пътя от
набиране на стартов капи-
тал, регистриране на фирма,
маркетингово проучване,
производство и излизане на
пазара със създадения про-
дукт/услуга до ликвидация на
фирмата. Искам да подчер-
тая, че учениците работят с
реални пари, водят реално
счетоводство, отговарящо на
изискванията на българско-
то законодателство, получа-
ват реална печалба и раз-
пределят дивиденти между
държателите на акции и об-
лигации. С една дума, след
една година младежите, уча-
стващи в учебна компания,
знаят как работи едно малко
предприятие, могат да реша-
ват въпроси, свързани с опе-
ративно управление, и имат

ясна представа за докумен-
тооборота и финансите на
това предприятие. Може би
затова програмата “Учебна
компания” е призната от Ев-
ропейската комисия за най-
добър модел в обучението по
предприемачество.

 Кое е онова, което
привлича учениците да уча-
стват в подобни проекти?
Има ли “опашка” за учас-
тие?

- В програмата може да
се включи всеки желаещ,
стига да иска да работи. По

мое мнение тя привлича мла-
дежите с възможността да се
докоснат до света на бизне-
са, да се запознаят с успеш-
ни личности, да определят
своята бъдеща професия, да
се почувстват необходими в
един механизъм, наречен
“Ученическа компания”.

 Как се отнесе ръко-
водството на училището
към участието ви - вашето
и на ваши ученици, в проек-
ти на Джуниър Ачийвмънт.

- С одобрение и подкре-
па. Всяка учебна компания в
началото на годината подпи-
сва договор за сътрудничест-
во с ръководството на учили-
щето. По условие на програ-
мата 10% от печалбата се
изплаща на училището. За-
това навсякъде в училището
ни ще видите материални ре-
зултати от дейността на уче-
ниците: плазмен телевизор,
велостойки пред входа на
сградата, принтер в мултиме-
дийния кабинет и пр.

 С какъв проект ваши
ученици спечелиха награда-

та “Най-добра ученическа
компания”?

- “Най-добра ученическа
компания на България” през
2009/2010 учебна година ста-
на компанията “Junior Re-
cyclers”. Техният продукт
беше велостойки, направени
от метални конструкции на
стари чинове. В резултат на
страхотно маркетингово про-
учване момичетата от компа-
нията идентифицираха след-
ния проблем: във финансова
криза много от хората из-
ползват велосипед вместо
кола; в града няма нито една
велостойка; има налични без-
платни метални конструкции
от стари чинове, от които
можем да направим вело-
стойки.

Оказа се, че продуктът бе
търсен от институции и жите-
ли на града. Всички израбо-
тени велостойки бяха прода-
дени, а момичета станаха
победители в националното
състезание и достойно пред-
ставиха страната ни на евро-
пейското състезание в Каля-
ри, Италия.

 Разкажете и за други
международни участия на
вашите възпитаници.

- Международните участия
на нашите ученици започна-
ха от 2008 г., когато нашата
компания  “Welcome to Our
World!” направи успешен де-
бют на Европейския панаир
на ученически компании в
Линц, Австрия. Облечени в на-
ционални носии, момичетата
привлякоха вниманието и на
посетителите на панаира, и
на медиите, които отбелязаха
тяхното великолепно владее-
не на английски език.

Следваща международна
изява бе Европейският пана-
ир на учебни компании през
2010 г. в Лисабон, Португа-
лия. С честта да представи
България на този панаир бе
удостоен отборът “G.R.E.E.N.
Team” - “Go, Research and
Explore Environment and
Nature” или “Елате да изслед-
ваме и изучаваме околния
свят и природа”. Един страхо-
тен отбор, инициатор на
Първия Международен Еко
лагер във Велинград, номи-
ниран от Белгия, Румъния и
България за наградата “High

Potential Award” на програма-
та “Предприемачество без
граници”. Със своя оригина-
лен щанд той стана любимец
на панаира и завърши годи-
ната начело на класациите в
състезанието EWB. От 720
състезаващи се учебни ком-
пании от целия свят те се
наредиха на 1-во място заед-
но с отборите на Италия,
Германия и Швеция. Именно
тези ученици накараха всич-
ки да забележат българския
отбор, тяхната максима и
водеща идея - “Зеленият биз-
нес може да бъде печеливш!”

През 2011 г. на Европей-
ския панаир на учебните
компании в Братислава уча-
ства отборът “In Tour Bulgaria”,
който бе част от съвместно
предприятие “In Tour Europe”.
Великолепното представяне
на учениците от Италия, Да-
ния и България и успешната
екипна работа им позволи да
се изкачат на най-високо
стъпало в европейската кла-
сация. В състезание с 902
учебни компании от цял свят
те спечелиха наградата
“High Potential Award” на
Accenture. През 2012 г. вече
две компании от СОУ “Васил
Левски” - “Green Future” и
“Young Producers and Edu-
cational World”, взеха участие
в Европейския панаир на
учебни компании в Цюрих,
Швейцария, където презенти-
раха своите продукти.

 Помага ли участието
на учениците в подобни
проекти за реализацията
им в живота впоследст-
вие?

- Програмите са своеоб-
разно училище на живота,
което дава възможност на
учениците да направят пър-
вите крачки в света на биз-
неса, да се научат да вземат
управленски решения, да се
научат на отговорност и ра-
бота в екип. След завършва-
не на програмата те придо-
биват увереност в собствени-
те си сили и знания, получа-
ват скъпоценен опит в управ-
лението на малко предприя-
тие. Освен това, участието в
учебна компания позволява
реално да упражнят профе-
сии, свързани с икономика-
та - мениджмънт, маркетинг,
финанси, човешки ресурси,
което е много важно за пра-
вилен избор на бъдещата
им дейност.

 Спечелихте награда-
та “Най-добър учител в Ев-
ропа”. Трудно ли беше?

- Не беше трудно, защото
не гледам на работата си
като на състезание, а като на
възможност да подобря соб-
ствените си умения и тези на
своите ученици.

 Вие сте чужденка, ко-
ято не само че се е реализи-
рала в България, а е постиг-
нала европейски връх в оно-
ва, с което се е захванала.
Какво бихте казали на бълга-
рите, чийто живот през по-
следните години е белязан с
много трудности?

- Дойдох в България пре-
ди 20 години, преминавайки
през всички житейски труд-
ности, рамо до рамо с
българските си колеги. През
цялото това време опти-
мизмът и вярата никога не
ме напускат. На българите
искам да кажа, че имайки
такива умни и талантливи
младежи, ни очаква едно
добро и светло бъдеще.

‘
‘
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Докато Китай създава своята “мечта”, някогашната

американска май вече е на смъртен одър

„АМЕРИКАНСКА МЕЧТА” - „КИТАЙСКА МЕЧТА”

Кой печели
състезанието?

Средно заможното общество
бленува за хармония и щастие
Петър ГЕРАСИМОВ

За едната...

Едва ли някой никога не е чувал
термина “Американска мечта”. Това е
една от запазените марки на Съеди-
ненитe щати, своеобразна мантра, по-
втаряна милион пъти от медии, обще-
ственици, политици.

За първи път терминът “Американ-
ска мечта” е  използван през 1931 г. от
американския писател и историк
Джеймс Т. Адамс. По-късно тази литера-
турна метафора ще добие конкретен
образ: животът на успелите хора  от
т.нар. “средна класа” в САЩ е белязан
минимум от три елемента - голяма къща,
четиричленно семейство и две леки
коли.

Всеки в Америка е свободен и има
право - с труд, постоянство и енергия,
да достигне тази “Американска мечта”;
години наред тя добива плът и кръв в
журналистически репортажи, филми,
романи. Стандарт на живот, за който
средно заможните хора от стара Евро-
па, Азия, Латинска Америка, Африка
могат само да мечтаят.

Днес, осем десетилетия по-късно,
ореолът на  тази “Американска мечта”
е доста поизбледнял, амортизиран от
многократна употреба, провален (в пре-
кия и преносния смисъл) от тежката
банкова, икономическа и стопанска
криза, която се стовари върху Съеди-
нените щати преди пет години. Десет-
ки и десетки хиляди семейства не са в
състояние да изплащат вноските по
своите жилища, безработицата неми-
лостиво “гризе” спестяванията, новите
леки коли постепенно се превръщат в
далечен мираж за стандартния сред-
ностатически американец.

...и другата

Една мечта ражда друга, или поняко-
га едната замества предишната; вариан-
тите са много, но сега сме свидетели на

това, че новата свръхсила - Китай, също
обсъжда рамките - финансови, философ-
ски, персонални - на своето т.нар. “сред-
но заможно общество” и неговата мечта.
На  най-разпространения език в огром-
ната страна - мандарин, терминът “Аме-
риканска мечта” се превежда буквално
като “Мечта за хармония и щастие”.

Доста публикации сочат, че про-
блемът за облика на въпросното “сред-
но заможно общество” (наброяващо 300
милиона) ще бъде една от централните
теми на предстоящия 18-и конгрес на
Китайската компартия, предвиден за вто-
рата половина на октомври и отложен
за датата 18 ноември тази година. Веро-
ятно това ще бъде и една от основните
теми в доклада на 57-годишния Кси
Дзинпин, сочен като приемник на поста
на сегашния  партиен лидер Ху Дзинтао.

В момента всичко това са спекула-
ции, но очевидно перспективите и стре-
межите на средната класа в Китай зани-
мават сериозно умовете на политици,
учени и общественици. И то със сериоз-
но основание: потреблението в Китай
расте устремно нагоре - само в периода
от 2005 г. досега продажбите на дребно
са отбелязвали годишен ръст от 17 про-
цента. И, естествено, основният мотор на
това сериозно повишено потребление на
стоки за бита, жилища, леки коли и т.н.,
е именно средната  китайска класа. Към
това трябва да прибавим и факта, че през
изтеклото десетилетие доходите са се
повишили с цели 150 процента.

В някои аспекти това стремително
увеличение дори буди тревога. Така
например според всекидневника “Шан-
хай дейли” от седми септември т.г. се
отбелязва, че огромният град на китай-
ското крайбрежие е заплашен от водна
криза. Сега, при население 26 милио-
на, Шанхай консумира дневно 16 мили-
она тона вода, при 30 милиона жители
градът ще “изпива” дневно 18 милиона
тона - количество, което съществуваща-
та водопроводна мрежа не може да оси-
гури. А според прогнозите Шанхай ще
закръгли население от 30 милиона само

след седем години...
Но въпросите не се изчерпват само с

водата, макар че тя е от изключително
важно значение. Ако тристата милиона
средно заможни китайци решат да гонят
стандартите на споменатата “Американ-
ска мечта”, те ще трябва да си осигурят
просторните домове с живописни гради-
ни и с гаражи за по две коли.

Тук се появява едно много сериозно
“но”: в обозримо бъдеще, през 2025 г.,
средната класа на Китай би трябвало
да достигне - според експертни оценки
- цифрата 800 милиона. И както спра-
ведливо отбелязва ирландският  в. “Ай-
риш тайм”, при живот в стил “Амери-
канска мечта” нашата  планета “ще
бъде напълно лишена от природни
ресурси, за да се осигури всичко необ-
ходимо за китайските консуматори”.
Тази констатация може да звучи малко
апокалиптично, но не е съвсем лишена
от основание. Представете си милиард
и шестстотин милиона леки автомоби-
ли, притежание само на средната кла-
са в гигантската свръхдържава!

Разбира се, това е само разсъжде-
ние за бъдещето, но днес вече ясно се
очертават контурите на едно огромно
потребление, отговарящо на огромните
мащаби на Китай. Този въпрос занимава
редица специалисти както в държавата,
така и извън нея. Така например инте-
ресна разработка предлага Пеги Лиу,
основател на Съвместната организация
за сътрудничество САЩ-Китай в сферата
на екологичната, чиста енергия.

Дипломирана в световноизвестния
Масачузетски технологически институт,
консултант на различни фирми, г-жа Лиу
се занимава с характеристиките, които
ще формират облика и потребителското
поведение на многомилионната средна
класа в Китай. Според нея “в днешен

Китай е на път да се оформи нова наци-
онална идентичност, свързваща тради-
ционните китайски ценности като урав-
новесеност, уважение и изобилие, със
съвременната градска реалност”.

Според г-жа Лиу създаването на ус-
тойчива “Китайска мечта”, която прекъ-
сва съществуващата досега връзка меж-
ду ръста на доходите и увеличеното
изчерпване на природни ресурси, може
да прерасне в качествено нова ценност-
на система, в нова идентичност на ки-
тайската средна класа. Този процес,
разбира се, е съпроводен с повишаване
качеството и ефективността на общест-
вения транспорт, с по-добре и хармонич-
но изградено публично пространство и с
по-качествени жилища, характеризира-
щи се с по-малък разход на енергия, с
по-подходящи условия за комуникация и
електронно оборудване, с по-малко из-
ползване на свободни природни прост-
ранства. Жилищата с подобна характе-
ристика трябва да са многоетажни, а не
пръснати на огромни разстояния: при
цифрите за китайската средна класа,
посочени по-горе, подобно разхищение
на терени и енергийна консумация би
било практически невъзможно.

Очевидно проблемите с бързо рас-
тящото потребление в Китай, особено
в урбанистичните, градските региони,
поставят съвсем ясно изискването за
разработване на подобни проекти за
устойчиво развитие, такова развитие,
което успешно би избегнало екологич-
на или стопанска криза. Намирането
на отговорите съвсем не е лесно и
несъмнено с това ще се занимават пле-
яда експерти, както и преките полити-
чески и стопански ръководители на
стремително развиващ се Китай.
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раганът Санди се доближа-
ва застрашително към САЩ
и общините по източното
крайбрежие се подготвят за
проливни дъждове, бурни

ившият италиански премиер
Силвио Берлускони отново
направи противоречиво изяв-
ление за своето бъдеще. Той
заяви, че няма да се канди-
датира на парламентарните
избори през пролетта на
2013 г., предаде ИТАР-ТАСС.
“Потвърждавам, че няма да
се кандидатирам”, заяви той
на спешно свикана
пресконференция
в събота, проведена във
вилата му в Лезмо край
Милано.
По-малко от денонощие преди
това той заяви пред една от
своите телевизии, че ще

Санди връхлита САЩ
Ураганът може да се окаже една от
най-разрушителните бури в
Америка през последния половин век

У
ветрове, високи приливи, наводнения
и електрически аварии малко повече
от седмица преди президентските из-
бори, предаде Ройтерс. Предизборни-
те щабове на президента демократ
Барак Обама и съперника му републи-
канец Мит Ромни вече преразглеждат
плановете си за пътувания и срещи с
американците.

Губернаторите на щатите по пътя
на урагана обявиха извънредно поло-
жение и наредиха евакуация на насе-
лението в застрашените райони. В Ню
Йорк властите обсъждат дали да за-
творят метрото преди идването на бу-
рята.

Стихията се е отправила към изклю-
чително гъсто населени райони с десет-
ки милиони жители. Синоптици прогно-

зират, че Санди ще удари сушата днес
през нощта или във вторник сутринта в
щатите Ню Йорк и Ню Джърси. Обста-
новката ще се влоши още повече, кога-
то ураганът се срещне със студения
фронт с ниско налягане, който се движи
към САЩ от Канада. Специалистите не
изключват от сблъсъка им да се образу-
ва суперураган.

Климатичното явление, наричано от
някои синоптици “Франкенсторм”, е мно-
го необичайно и може да се окаже една
от най-разрушителните американски
бури през последния половин век по
няколко причини, посочени от хидроме-
теороложкия прогностичен център на
САЩ.

Ураганът ще се съчетае със студен
фронт, подобно на урагана Хейзъл през
1954 г., и това го прави исторически.
Санди ще донесе снежна покривка от
над 61 см в по-високите места, а това
може да причини масово прекъсване на
електричеството.

Повечето тропически бури, които
достигат средноатлантическия регион,
се придвиждват на североизток или
навътре в океана. Санди ще се движи
на северозапад и ще отприщи най-го-
лямата си сила над по-голям район от
сушата, отколкото една обикновена
буря.

Ураганът ще се съчетае с още две
климатични системи - едната над източна
Канада, а другата - буря, която се движи
югоизточно през долината Тенеси. Обе-
диняването на трите бури е изключител-
но рядко явление и стихията може да ста-
не необичайно разрушителна. По-рано
тази седмица Санди нанесе тежки щети
на държавите от Карибския регион, къде-
то броят на жертвите достигна 65.

Властите очакват между 50 и 60 мили-
она души да бъдат засегнати от урагана
Санди, който може да се окаже по-разру-
шителен и от Айрин, причинил милиарди
долари загуби по североизточния бряг на
САЩ през август 2011 г.

Не е изключено разрушенията и на-
водненията от урагана да попречат на
гласуването. Властите се опасяват, че в
някои райони ще се наруши електро-
снабдяването или на хората ще им бъде
трудно да стигнат до избирателните
участъци.

Б
Берлускони напуска политиката

Сърбия ще отзове
33-ма посланици

В следващите три месеца
белград планира да отзове 33-ма
от своите посланици. Това е
близо половината от сръбските
дипломати в целия свят. Ман-
датът на една трета от тези
дипломати изтича в следващи-
те няколко месеца, но отзовава-
нето на другите вероятно е
политическо решение на новата
власт.

Срутен супермаркет
отне живота
на 7 души

Най-малко 7 души са загинали,
а 17 други са ранени след като
сграда на супермаркет се срути
в аржентинския град Неукен.
Злополуката стана когато ново-
строяща се сграда рухна върху
супермаркета в момент, когато
той е бил препълнен с клиенти.

Самоубийствен атентат вчера срещу
църква в северния нигерийски град

Кадуна и последвала реакция на
разгневени християни отне живота на

поне осем души. Други 145 бяха ранени,
предаде АФП, като цитира

координаторът на Националната
агенция за спешна помощ Муса Илалах.

Кореспондент на АФП е станал
свидетел на реакцията на

разгневените от атентата християни,
които хванали един човек, залели го с

бензин и го подпалили жив

Хора бягат заради
религиозни сблъсъци

Вследствие на сблъсъците
между будисти и мюсюлмани
повече от 22 хил. души са напус-
нали домовете си. От предста-
вителството на ООН в Янгон
съобщиха, че 4665 домове са раз-
рушени или опожарени. Съобща-
ва се и за най-малко 64-ма заги-
нали.

Украйна избира парламент. Това са
първите големи избори от идването на

президентския пост през 2010 г. на
Виктор Янукович, “тест за

демократичните ангажименти на
Украйна”, предупредиха европейският

първи дипломат Катрин Аштън и
еврокомисарят по разширяването

Щефан Фюле. Очаква се пет формации
да прескочат прага от 5 процента от

гласовете за влизане в парламента

В Чехия и
Хърватия падна
първият сняг.
Обилен
снеговалеж
спря
движението на
влакове в над
20 участъка
от чешката
железопътна
мрежа

Земетресение с
магнитуд 7,7 бе реги-
стрирано в Британска
Колумбия, край за-
падните брегове на
Канада. Няма инфор-
мация за пострадали
хора и разрушения.

Земетресението
обаче предизвика
вълни цунами, които
връхлетяха Хавай.

7,7 по Рихтер
удари Канада

Полицията на
Гърция обяви за из-
дирване журналиста
Костас Ваксеванис,
който по-рано публи-
кува списъка на
гръцките богаташи,
които имат сметки зад
граница, предаде
РИА “Новости”. Освен
това е издадена и за-
повед за арестуване-
то му.

В публикувания от
него “списък Лагард”

Издирват журналист,
публикувал списък на
гръцките богаташи

Снимки БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

влизат имената на
около 2 хиляди гръцки
граждани, които през
2007 г. са имали смет-
ки в швейцарския
клон на банка HSBC.
Сред посочените лич-
ности се оказаха
шефът на парламента,
политици, бизнесме-
ни, работници от Ми-
нистерството на фи-
нансите на Гърция,
журналисти, архитек-
ти и лекари.

Първата вълна бе с
височина 90 санти-
метра, въпреки че
очакванията бяха за
двойно повече. Мест-
ните власти обаче
предупредиха граж-
даните да не се ус-
покояват, тъй като
често най-мощните
вълни атакуват със
закъснение.

Френският премиер Жан-Марк Еро, бившата лидерка на френските социалисти Мартин Обри и новият генерален
секретар на партията Арлен Дезир позират за “семейна снимка” заедно със съпартийците си. На национален конгрес на

Социалистическата партия в Тулуза, който се състоя от 26 до 28 октомври, делегатите избраха Арлен Дезир за нов
лидер на партията, след като Мартин Обри обяви, че няма да се кандидатира за втори мандат

остане в политиката, за да
реформира правосъдната
система на страната и да не
се случи с други италианци
това, което стана със самия
него. Известно е, че
милански съд го осъди в
петък на 4 години затвор
заради финансови машина-
ции на медийната му групи-
ровка “Медиасет”. Часове
по-късно присъдата бе
намалена на една година
съгласно закон за амнистия.
На пресконференцията
Силвио Берлускони обвини
европейските лидери в
заговор срещу него.
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Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

Хърватска е напълно готова за
приемането й в ЕС, което е пред-
видено за 1 юли 2013 г. Това заяви
хърватският министър на
външните работи Весна Пусич,
цитирана от РИА “Новости”.

“До този момент Хърватия е
по-добре подготвена от всяка
една страна, влязла в ЕС след
2004 г., в рамките на източноев-
ропейското разширение. Горчиви-
ят опит с България и Румъния на-
кара Хърватия да изпълни по-
строги условия за приемането в
Европейския съюз, отколкото ос-
таналите източноевропейски
страни”, коментира Весна Пусич
по време на регионалната конфе-
ренция на либералните партии в
хърватския град Осиек.

Пусич допълни, че договорът за
членството на страната в ЕС е
ратифициран от 17 от държави-
те в съюза. Очаква се процесът
на ратификация да бъде завършен
до март 2013 г.

Преговорите за приемане на
Хърватска започнаха през 2005
г. Страната е втората републи-
ка от бивша Югославия, която
ще влезе в ЕС, след като през
2004 г. Словения се присъедини
към съюза.

В чакалнята на ЕС
На Хърватия й предстои още работа в
навечерието на членството си в общността

СПОРЕД
ВЪНШНИЯ
СИ МИНИСТЪР

Загреб е готов

Проф. д-р Вишня Самарджия

Двете професорки също така под-
чертават и други нерешени въпроси -
завръщането на бежанците от времето
на конфликта в страната в началото на
90-те години на миналия век, коренна
промяна в отношението на държавата
и хърватското общество към малцинст-
вата в страната - основно сърбите, ро-
мите, унгарците и италианците, и да се
прилага в пълен обем законодателна-
та рамка, гарантираща техните малцин-
ствени права. Следва да се промени и
Законът за полицията с оглед на фак-
та, че след 1 юли границите на Хърва-
тия стават външни за Евросъюза.

Съществува един особен проблем,
който Загреб е поставил за решаване
на ниво ЕС - става въпрос за моста,
който ще свързва Дубровник с конти-
ненталната част на Хърватия, който ще
преминава над територията на Босна и
Херцеговина в района на Неум.

Проф. Боромиса се спря и на сериоз-
ните икономически проблеми, които За-
греб изпитва в момента. На първо място
предстои сериозно преструктуриране на
корабостроителниците в Сплит, Трогир и
Риека, които още не могат да се възста-
новят след неуспешни приватизации и се
дотират от държавата. Това преструкту-
риране най-вероятно ще има тежък соци-
ален ефект, тъй като става въпрос за
повече от 10 000 работни места.

Според проф. Самарджия е видно,
че Хърватия се намира в дълбока ре-
цесия - за настоящата година ръстът
на БВП на страната ще е отрицателен
- 1,2%, а за следващата се очаква той
да е едва положителен с 0,8% ръст.
Също така има доста какво да се на-
прави по отношение на конкурентоспо-
собността на хърватската икономика.
Единодушните оценки са, че тя няма
да издържи на свободната конкурен-
ция на отворения европейски пазар...

Едно е ясно - пред Загреб предсто-
ят тежки и болезнени социално-иконо-
мически и правни реформи. Правител-
ството на страната е категорично убе-
дено, че ще се справи. И това ясно се
вижда навсякъде - с отрицателен ръст
и огромен външен дълг от над 50 млрд.Проф. д-р Ана-Мария Боромиса

евро Хърватия изглежда не по-малко
лъскава от всяка друга европейска
страна с прекрасни пътища и магист-
рали и обработени поля.

Чак да му се прииска на човек от
“благоденстваща” днес България да
вземе пък да се пресели в чакалнята
за Евросъюза - поне ако не друго, ста-
рата му таратайка няма да подскача
по нашенските дупки...

Над половината французи изразяват безпокойст-
во от засилването на исляма, а според мнозина от
тях това представлява заплаха за традиционния на-
чин на живот във Франция.

Това са изводите от социологическо изследване
на Френския институт за обществено мнение (ИФОП),
на които се позовава ИТАР-ТАСС. Според анкетата
60% от французите смятат, че в днешна Франция
ислямът вече има “твърде значително” влияние и
присъствие. 35% от допитаните са “безразлични към
този проблем”.

Все повече французи се отнасят с подозрение
към исляма. 43% от допитаните са признали, че
възприемат присъствието в страната на голяма мю-
сюлманска общност “по-скоро като заплаха” за иден-
тичността на Франция.

Болезнен остава въпросът за интеграцията на
мюсюлманите във френското общество. 67% от анке-
тираните смятат, че те “не са достатъчно интегрира-
ни”, на противоположното мнение за 33 процента.

“Нашето допитване показва промяна на отноше-
нието към исляма в обществото, което се движи в
посока на втвърдяване на отношението към тази
религия. Като цяло тя се възприема негативно”, твърди
Жером Фурке от ИФОП.

По различни данни мюсюлманската общност във
Франция наброява между 5 млн. и 6 млн. души и е
най-многобройната в Европа.

Корабът “Амурское” с 11-членен екипаж на
борда изчезна в Охотско море, предаде РИА
“Новости”. Предполага се, че той е потънал.
Връзката е била прекъсната рано сутринта на 28
октомври, след като корабът подал сигнал за
бедствие. Към предполагаемия район на корабо-
крушението е изпратен намиращ се наблизо
танкер, който установил, че от него няма следа.
Започнала е операция по издирването му, която
се затруднява от силна буря и снеговалеж.

Французите са
нащрек от исляма

Кораб изчезна
в Охотско море

H
а 1 юли 2013 г. Република
Хърватия ще стане пълно-
правен член на Европейския
съюз. Безспорно страната из-
мина труден и дълъг път до

членството си, но дали е готова за него
или й предстоят още тежки стъпки? По
този въпрос разговаряме с проф. д-р
Вишня Самарджия и проф. д-р Ана-Ма-
рия Боромиса от Института за между-
народни отношения на Хърватия.

И така - къде е Загреб по пътя си
към членството?

Професор Самарджия цитира по-
следния доклад на Еврокомисията за
напредъка на Хърватска от 10 октом-
ври тази година. Какво остава още да
се направи? И малко, и много... Забе-
лежките основно са формулирани в
десет точки. Въпреки че договорът за
присъединяването на Хърватия е под-
писан, страната е все още в процес на
мониторинг и трябва да се решават
отворени въпроси, основно в раздели-
те “Правосъдие и вътрешен ред” и “Чо-
вешки права”.

На първо място трябва да се води
още по-решителна борба с корупция-
та, да се засили независимостта на
хърватската съдебна система, да се
проведат избори за Висш съдебен
съвет, да се изработят и приложат в
практиката критерии за бързо съдопро-
изводство, да бъде създадена и започ-
не да функционира комисия за кон-
фликт на интереси...

Професор Боромиса допълва, че
хърватското правителство е изготвило
план за действие, но поставените забе-
лежки от ЕК трябва да се решат далеч
преди 1 юли, най-късно до началото на
април следващата година, когато се
очаква да излезе следващият монито-
рингов доклад на ЕК за Хърватска.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Бунтовете в перуанската столица Лима срещу преместването на най-големия пазар за продажби на едро в
страната в по-чист и по-малко престъпен квартал отне вчера живота на още двама души, а 27 бяха

ранени. Полицията, която използва сълзотворен газ и палки срещу разбунтувалите се, съобщи, че 103
души са арестувани. Кметицата на Лима Сузана Виларан каза, че престъпници, наети от търговци-

мошеници, са виновни за насилието
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възникването на Ру-

В навечерието на

към изграждане на

на надвисналата н

Тодор АНДРЕЕВ

Русия. Това било несправедливо.
В стремежа си да контролират
нефта и газа в Западен Сибир
никой не знае кандидатите за
световни господари колко далеч
може да стигнат.

Показателни за опасността,
надвиснала над Русия, са разра-
ботваните всевъзможни

сценарии за победа
над федерацията

Владимир Жириновски твър-
ди, че третата световна война
вече се води: “Да, засега войната
я няма в Европа, но тя започна
през януари 2001 г., когато 33
държави нападнаха Ирак, когато
бомбардираха Югославия, напад-
наха Афганистан, атакуваха отно-
во Ирак, сега - Северна Африка.
Войната се приближава към нас -
от Сирия тръгнаха бежанци, нещо
става в Турция, ще провокират
Азербайджан да нападне Арме-
ния за спорната територия Нагор-
ни Карабах, Иран ще се застъпи
в защита на Армения, Турция за
защита на Азербайджан. В този
момент ние се включваме в за-
щита на Армения, чието пораже-
ние не е в наш интерес, там е

разположена наша база”.
Според наблюдатели опреде-

лени сили разкъсват света по
линията Север - Юг. Става все по-
очевидно, че през ХХI век глав-
ната линия на геополитическото
противопоставяне между запад-
ната и ислямската цивилизация
минава по координатите Север -
Юг. С годините се наблюдава по-
степенно сриване потенциала на
европейските страни. Запазва се
само военният потенциал на една
“зона на сигурността” - САЩ. А
бойната мощ на арабските държа-
ви нараства. Европа е наводнена

от мощни общини на мюсюлма-
ните от Африка, арабския свят и
страните от Южна Азия. Те са за-
пазили своята религия, традиции,
родови връзки.
Страните от мю-
сюлманския свят
вече са наводнени
с енергични млади
хора, които освен
ненавист и войни
не знаят и не уме-
ят нищо. По цялата
планета избухват
к о н ф л и к т и .
Въпросът е само
къде ще бъде
главният фронт на
войната. Ето защо
Русия отделя голя-
мо внимание на
Кавказкия и Сред-
ноазиатския фронт.
Отчита негативни-
те процеси в Сред-
ното Поволжие.
Голяма опасност
крие Азиатско-Тихоокеанският
регион. Събитията се ускоряват, а
изходът е неизвестен.

Всичко това не може да не се
наблюдава от руското ръководст-
во, което държи сметка на уста-

новения от ис-
торията факт, че
Русия може да
се развива ус-
пешно и да
противодейства
на предизвика-
телствата само
ако успее да
запази статута
на велика дър-
жава, каквато е
била в продъл-
жение на столе-
тия. Ето защо за
Москва е особе-
но актуално да
намери пътя за
възстановяване
на предишните
си позиции, за-
губени в резул-
тат на “най-го-
лямата катаст-
рофа на ХХ

век”, по определението на прези-
дента Владимир Путин - сриване-
то на Съветския съюз. В тази не-
посредствена връзка са и усили-
ята на кремълското ръководство
да изгради нова,

модерна,
добре въоръжена
и обучена армия

В света се съобразяват само
с физическото въздействие, ко-
гато има вероятност да получиш
“юмрук в лицето”, твърди Дмит-
рий Рогозин. Това е онази сила,

която се цени в така наречения
“цивилизован свят”. Трябва да се
научиш да се движиш с лакти и
рамене, но да се движиш с тях

не просто заради движението, а
според ума, преследвайки свои-
те стратегически цели. Само фи-
зическата сила позволява да се
реализират икономическите ти
възможности.

В изказването си за състоя-
нието на отбранителната проми-
шленост неотдавна Путин заяви:
“На нас ни е необходим скок в
отбраната. Русия се намира в
преддверието на много страшни
веяния, които съществуват в све-
та. В навечерието сме на геопо-
литическа катастрофа и може би
на голяма война, която се при-
ближава към нашите граници”.
Според президента на Русия
този скок трябва да бъде подо-
бен на онова, което е било
извършено от народа в Съвет-
ския съюз през 30-те години.

С новото оръжие Русия ще
има една от най-сериозните и
мощни армии в света. Предстоят
изпитания на 600 нови образци
оръжия, от които 400 в
продължение на три години ще
постъпят в армията. А до 2020-
2025 г. ще се извърши пълно
превъоръжаване и процентът на
новите оръжия ще нарасне до 97.

Във въздушно-космическите
сили сега дежурят два полка от
най-новите зенитно-ракетни ком-
плекси С-400, а до края на 2020
г., като постъпят още толкова, ще
станат 20. През 2015 ще се по-
явят още по-модерните С-500. Тук
ще се прибавят 600 нови само-
лети и вертолети. След три годи-
ни ще постъпят 60 изтребителя
пето поколение. Скоро ще бъдат
въведени в експлоатация 10 ра-
кетно-оръдейни зенитни ком-
плекси “Панцир-С1”. Сега има
всичко 4 батареи. До 2020 г. ще

бъдат пуснати на вода 20 нови
многоцелеви подводници, 8 ра-
кетни стратегически крайцера и
надводни бойни кораби.
Обсъжда се видът на новия са-
молетоносач. В сухопътните вой-
ски има над 100 бригади. През
2020 г. те ще са въоръжени с
ракетни комплекси “Искандер-М”,
две хиляди танка, толкова само-
ходни артилерийски системи.
Очаква се до 2013 г. да постъпят
новите бронетранспортьори “Бу-
меранг”, танковете “Армата”, бро-
неавтомобилите “Тайфун”.

Москва разчита на ядреното
оръжие не само като инструмент
за възпиране на потенциалния
противник, но и като военен ин-
струмент, защото от ядреното
оръжие зависи Русия да бъде
независима и да не бъде обиж-
дана.

Русия е тръгнала нагоре, но
е още в началото на един смърто-

носен път. Днес тя
решително се опи-
ра на максимата
на недостатъчно
оценявания цар
Александър III, че
държавата му има
само два надежд-
ни съюзника: ней-
ната армия и ней-
ния флот.

Русия разглеж-
да създаването до
своите граници на
американски ра-
кетни позиции на
ПРО като страте-
гическа

опасност
за своята
сигурност

Тя има зашеметяващи
възможности да отговори асиме-
трично. На първо време амери-
канската ПРО в Полша и Чехия
може да бъде взета под прицел
на оперативно-тактическите ра-
кети “Искандер-М” или ракети,
разположени на бойните кораби
от Балтийския флот.

Русия може да използва науч-
ни проучвания в тази област от
съветския период. Само един при-
мер, по проекта “Тера” е разра-
ботен мощен наземен лазер, спо-
собен да унищожава летателни
апарати на противника в около-
земното пространство. Създаде-
ни са тайни електромагнитни оръ-
жия, които поразяват радиоелек-
трониката на оръжейните систе-
ми и ги привеждат в негодност.
Проучва се идея космосът да
бъде миниран в готовност за от-
ветни действия или да се взриви
ядрен заряд над центъра на те-
риторията на САЩ (щата Небрас-
ка), за да може в нужния момент
да се изведат от строя системите
за бойно управление. Разработ-
ват се предварителни проекти на
“космически совалки” с дежурно
базиране на геостационарна ор-
бита с височина около 36 000 км,
включени в системата за ранно
предупреждаване за ракетно на-
падение, и разположени там теж-
ки балистични ракети с касетни
бойни глави, които се пръскат в
района на целите, сами ги нами-
рат и атакуват.

В края на 2016 г. Русия ще
създаде нова още по-мощна 100-
тонна течногоривна  междукон-
тинентална ракета, която ще за-
мени най-тежката и ефективна
ракета, създадена в света - “Са-
тана”, способна да носи 10 ядре-

По време на ученията удари нанасяха бомбардировачите
Су-24М и щурмовиките Су-25, включително и последната

модификация Су-25СМ (на снимката)

Торнадо-ГФ заменя
старите системи “Град”

Брегови ракетен комплекс “Бастион”,
комплектован със задхоризонтна
радиолокационна станция

С
сия като държава “добрите й
съседи” и “партньори” се опитват
да предизвикат катастрофата й,
но всеки път руският и близките
му народи се оказват по-силни
от враждебните планове и
държавата намира сили да се
възроди и да се укрепи в светов-
ното пространство. Уви, геополи-
тическата “игра” продължава.

Веднъж Сталин повел югосла-
вянина Милован Джилас към кар-
тата на света, посочил онази по-
зната му шеста част от сушата и
казал: Никога капиталистите
няма да оставят тази земя на
спокойствие!

И днес, когато кандидатите за
световни господари погледнат
към ширналата се отсам и отвъд
Урал територия с богатства от
цялата таблица на Менделеев,
адреналинът им скача. Русия има
3% от световното население,
притежава 13% от световната те-
ритория и 41% от природните ре-
сурси. “Господарите на света” са
готови да натикат тази държава
в третия свят, да я превърнат в
своя колония, суровинен при-
датък, сметище на  цивилизаци-
ята, предоставяйки й ролята на
“най-слабото
звено” във ве-
ригата на ка-
питализма.

Политоло-
зи предричат,
че в близките
15-20 години в
резултат на
териториално
преразпреде-
ление ще въз-
никнат над сто
нови държави.
В света има
сили, които са
си поставили
задачата да
разрушат “го-
лемите прост-
ранства” на
Евразия вклю-
чително чрез
дестабилизи-
ране на рус-
кия историко-културен регион,
който обхваща Русия, Беларус,
Украйна и Казахстан. Крайна цел
е от Русия да се откъснат Кавказ,
Поволжието, Сибир, Далечният
изток, северозападните региони,
от Белорусия - литовско-полско-
то католическо малцинство в за-
падните й райони, от Украйна -
Крим, Галиция, Новорусия. А за
Казахстан казват, че се готви
сценарият на Либия.

Бившият държавен секретар
Мадлин Олбрайт веднъж заяви,
че Сибир е твърде обширен и
богат, за да принадлежи само на

Предупредител
на едно показат
Предупредител
на едно показат
Предупредител
на едно показат
Предупредител
на едно показат
Предупредител
на едно показат
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а геополитическа катастрофа Москва се стреми

а добре въоръжена армия, която да отговори

над федерацията опасност

ни бойни глави с индивидуално
насочване с мощност по 550 ки-
лотона всяка на разстояние 11
хил. км. Машината разполага с
комплекс за преодоляване на си-
стемите за ПРО. Едновременно
през 2015 г. ще се появи и нова
твърдогоривна ра-
кета. Общо през
2020 г. ще постъпят
400 нови ракети.

Върху сърцеви-
ната на руския аси-
метричен отговор
може да се “нани-
же” проектът “Гло-
бална ракета”, реа-
лизиран и проверен
в СССР още през
60-те години. Днеш-
ната американска
ПРО е ориентирана
за прехващане на
руски балистични
ракети, чиято траек-
тория преминава
през Северния по-
люс. Орбиталните
ракети ще летят от
другата страна,
през Южния полюс,
където няма разположена нито
една антиракета. В необходимия
момент се включва спирачният

двигател и бойната глава се на-
сочва в която и да е цел - пада по
подобие на апаратите за връща-
не на космонавти. Трудно е да си
представим нещо по-добро в ка-
чеството на оръжие за първия
удар. Ако “Глобална ракета” се ре-
ализира,

американската ПРО
ще загуби смисъла си

Това е само една малка част
от неведомите супероръжия на Ру-
сия. В хода на военната реформа
до 2015 г. Русия ще създаде гру-
пировка от няколкостотин спътни-
ка с различно предназначение,
ръководена от Космическите вой-
ски. В подземния им команден
пункт беше демонстриран пер-
спективен военен миниспътник,
който тежи само два килограма и
много трудно се открива.

Русия много сериозно готви
своята армия за война. В тази
връзка от 17 до 23 септември на
обширна територия на Южния
федерален окръг под ръководст-
вото на началника на Генерал-
ния щаб армейски генерал Ни-
колай Макаров въоръжените
сили на Руската федерация про-
ведоха стратегически командно-
щабни учения “Кавказ-2012”. В
ученията участваха почти 8 хи-
ляди войници и офицери, над 200

бойни машини, около 100 оръ-
дия, бойни кораби от състава на
Черноморския флот и Каспийска-
та  военна флотилия. В условия,
близки до бойните, бяха изпита-
ни перспективни ракетни ком-
плекси. Руската армия отработи

вариант за водене на мрежово-
центрични войни, в които за
изпълнение на бойните задачи

се привличат всички средства на
електронното космическо разуз-
наване и свръзки, активно се из-
ползват безпилотни летателни
апарати, перспективни
видове високоточни оръ-
жия. Ключов елемент е
задействането на ново
поколение автоматизира-
ни системи за бойно управ-
ление, които “пронизват” както
всички щабове от високо ниво,
така и конкретните подразделе-
ния на армията.

В редица големи учения като
“Запад-2009”, “Исток-2010”,
“Център-2011”, “Кавказ-2012” и
заплануваните “Запад-2013” -
оперативно-стратегически мане-
ври, Русия проверява рефор-
мираните части и съе-
динения във всички
четири военни окръ-
га. И

отговаря
на тренировките на

Запада за война

През април 2012 г. в рамките
на мащабни учения под кодовото
наименование Operation Chimi-
changa Пентагонът показа на све-
та новата война предимно с авиа-
ция и високоточни ракети, и то
главно с Русия и Китай. В отговор
руските  въоръжени сили в Каре-

лия проведоха учение “Ладога-
2012”, в хода на което се отработ-
ваше отразяване на масирано на-
падение на авиацията. В послед-
но време в Балтийския регион
близо до границите на Беларус и
Русия се увеличиха и мероприя-

тията по оперативна-
та подготовка на
Обединените въоръ-
жени сили на НАТО.
“Кавказ-2012” е и
асиметричен отговор
на нарасналото на-
прежение в Ормуз-
ския пролив. Руските
въоръжени сили тре-
нираха действия при
възможен американ-
ски удар по Иран, ко-
гато ще се дестаби-
лизира не само За-
кавказието, но и Ка-
захстан.

По време на уче-
нията “Кавказ-2012”
бяха изпитани мно-
жество от новите
образци въоръже-
ние. Полк зенитни
ракети С-400 при

нощна стрелба е унищожил на-
рочно изстреляни десетки бали-
стични ракети, а това е до-
статъчно сложно. В хода на уче-
нията “Кавказ-2012” моряците от
ракетния кораб “Дагестан” с уни-
версалния ракетен комплекс “Ка-
либър-НК” унищожиха стратеги-
чески важни обекти на условния
противник.

Удари нанасяха бомбардиро-
вачите Су-24М и щурмовиките Су-
25, включително и последната
модификация Су-25СМ. След
авиацията към “срещата” на про-
тивника се присъединяваше са-
моходната артилерия - системите
“Мста-С”. От въздушни нападения
сухопътните войски защитаваха
комплексите “Тунгуска” и “Пан-
цир-С1”. В учебните боеве участ-
вуваха кораби от Черноморския
флот и Каспийската флотилия.

Бреговият мобилен ракетен
комплекс “Бал” с боекомплект 64
ракети, приет на въоръжение в
Каспийската флотилия в края на
2011 г., поразява цели залпово с
32 ракети едновременно на раз-
стояние до 120 км. Подготвя се за
бой само за 10 минути. Ще постъ-
пи на въоръжение в бреговите
войски на всичките четири флоти.

На разстояние над 600 км
изстреля своите

унифицирани свръхзвукови само-
насочващи се противокорабни
ракети и подвижният брегови ра-
кетен комплекс “Бастион”, ком-
плектован със задхоризонтна ра-
диолокационна станция.

Торнадо-ГФ заменя старите
системи “Град”. Първите 20 еди-
ници на новите ракетни системи
за залпов огън са постъпили на
въоръжение в Южния военен
окръг през февруари 2012 г.
Очаква се да бъдат приети на

През 2020 г. сухопътните войски ще бъдат въоръжени
с ракетни комплекси “Искандер-М”

Съвсем скоро ще бъдат въведени в експлоатация 10 ракетно-
оръдейни зенитни комплекса “Панцир-С1”

В хода на ученията “Кавказ-2012” моряците от ракетния
кораб “Дагестан” с универсалния ракетен комплекс

“Калибър-НК” унищожиха стратегически важни обекти
на условния противник

въоръжение три варианта с раз-
лична далекобойност.

Особен интерес предизвика-
ха експерименталните пускове
на твърдогоривната оперативно-
тактическа ракета “Искандер”,
разработена от бюрото в Колом-
на на мястото на унищожената и
у нас Р-400 “Ока”. С обща маса
3800 кг, боен товар 415 кг, тя
нанася удари с осколочна, фу-
гасна, касетна с 54 бойни еле-
менти, противобункерна, термо-
барична или ядрена бойна гла-
ва с мощност до 10-50 килотона
по огневи позиции, летища, ко-
муникационни възли, командни
пунктове и инфраструктурни
обекти от голяма значимост на
разстояние от 50 до 500 км. След
изстрелването ракетата, контро-
лирана от компютри, не следва
изцяло балистична траектория, а
маневрира, из-
с т р е л в а й к и
противора-
кетни уст-

ройства. Специална оптическа
глава от системата за самонасоч-
ване вижда зададената предва-
рително цел в крайния участък
на траекторията и я атакува с го-
ляма точност - 5 метра разсейва-
не. До 2015 г. ще постъпят на
въоръжение 60 системи. Може да
изстрелва и крилата ракета с об-
сег 2000 км.

Ученията “Кавказ-2012” пре-
минаха на фона на все по-нара-
стващата нестабилност в Афгани-

стан, изтеглянето на 35-хиляден
американски контингент и веро-
ятността бойните действия, под-
силени от експорта на ислямския
екстремизъм, да се пренесат в
постсъветското пространство.

По времето, когато руската
армия отработваше отразяване
на тези реални опасности, от
Средна Азия

постъпиха позитивни
вести за Русия

която, види се, спечели битката
за този район. Средноазиатски-
те държави решително се сбли-
жават с Москва. Първо, Таджики-
стан обяви, че удължава срока
на пребиваване на руското 201 -
във формирования, с още 20-29
години, и то без никакво запла-

щане. Единственото усло-
вие е в случай на агресия
срещу Таджикистан да се
намесят руските войски.
Ръководството на Таджи-
кистан иска да се предпа-
зи от знамето на араб-

ската революция, което
може да се развее

над която и да е
страна в света.
Пристигнаха вес-
ти и от Киргизия,
където руските
формирования
ще функциони-
рат още 15 годи-
ни. Пистата на
летището “Кант”
ще бъде обнове-

на и ще може да
приема самолети на

руската стратегическа
авиация. През 2014 г. аме-

риканският  военен контин-
гент ще напусне базата в Манас.
Киргизкият лидер Атамбаев за-
яви открито: “Без нашия страте-
гически партньор Велика Русия
ние нямаме бъдеще!”

С този показателен резонанс
завършиха закритите учения
“Кавказ-2012”, на които по понят-
ни причини не бяха допуснати
никакви външни наблюдатели -
руските въоръжени сили трени-
раха нови начини за воюване и
изпробваха нови оръжия.

лен резонанс
телно руско учение
лен резонанс
телно руско учение
лен резонанс
телно руско учение
лен резонанс
телно руско учение
лен резонанс
телно руско учение
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 Напоследък много се
говори за монетизирането
на чиновническите привиле-
гии. За какво става дума?

- Президентът поръча да
се направят сметките. Ще ви
кажа за какво става дума. На-
пример назначават някого за
министър. Какви “привилегии”
получава той? Ако министърът
не е московчанин, то според
съществуващите правила
трябва да му предоставим жи-
лище. В този случай своето
собствено той трябва или да
го предаде в Управлението
по делата, или да го продаде
по пазарни цени, а парите да
даде в касата на Управлени-
ето. Привилегия ли е това? И
как да я “монетизираме”?

Друго - транспортът. Ми-
нистърът получава служебна
кола. Нейната задача е преди
всичко изпълнение именно на
служебните функции. Привиле-
гия ли е това? Някои ни пред-
лагат да продадем автомоби-
лите и да взимаме под наем.
Това е абсолютно дилетантски
подход. Ние осигуряваме безо-
пасността на движението, про-
фесионализма и високата ква-
лификация на шофьорите, ме-
дицинския им контрол, техни-
ческата изправност на колите,
конфиденциалност, правилното
съхранение на автотранспорта.
Нито една друга организация
не може да ви гарантира това.
Така че според мен транспорт-
ното обслужване не е целесъо-
бразно да се “монетизира”.

 А медицината?
- По-голямата част от смет-

ките засяга именно медицин-
ското обслужване. Но и тук
трябва да се внимава. Днес
наборът от медицински услуги
влиза в социалния пакет. Чи-
новниците ги обслужват без-
платно, но до определен ли-
мит. След това - плащат.

 Има и държавни вили...
- Първо, те са за ограни-

чен кръг от хора. Второ, как-
то и в случая с медицината,
ние всяка година вдигаме
цените за тях.

 Да преминем към дру-
га тема, за която днес мно-
го се говори - приватизаци-
ята. Върви ли този процес в
имотния комплекс на Управ-
лението?

- Да, влезте в нашия сайт
udprf.ru и вижте какви търгове
са обявени, какво се продава.

Кремъл се готви да качи министрите
на хеликоптери, потвърди шефът
на Управлението по делата на
президента Владимир Кожин

Татяна ЗИКОВА

Какви привилегии могат да
загубят чиновниците и кога
ще започнат да използват
хеликоптери, за да разтова-
рят московските пътища?
Колко резиденции има днес
държавният глава? На тези и
на други въпроси на “Делова
закуска” в “Российская
газета” отговори шефът на
Управлението по делата на
президента Владимир Кожин.

Вила,
апартамент,
кола

Московският Кремъл е символ за
царственост и власт.

Независимо дали се свързва с
Царска Русия, Съветския сьюз

или с Руската федерация, това
е една от най-големите

архитектурни и исторически
забележителности

Резиденцията “Ново Огарьово” е имение
още от ХIХ век, разположено на брега

на Москва река. Основната сграда е
построена в стил английска готика

Владимир Кожин на “делова закуска” в “Российская газета”

 А какво продавате?
- Това, което ни е неизгод-

но да държим, скъпо е да се
реконструира, което от дълго
време не се ползва.

През 2011 година прода-
дохме имущество за над 3
милиарда рубли.

Парите се използват за
реконструкция на други обек-
ти. Например санаториума
“Янтарний берег” в Юрмала,
който след дълги преговори с
Латвия успяхме да запазим
като собственост на Руската
федерация. Този уникален
комплекс на Рижското крайб-
режие не е бил ремонтиран от
дълги години. А в същото вре-
ме е много популярен.

Разбира се, ще го опра-
вим. Държавата може да
бъде също толкова ефекти-
вен стопанин, колкото и част-
ният предприемач. Всичко
зависи от хората.

 Каква е точната па-
зарна стойност на всички-
те ви активи?

- Нашите обекти имат ба-
лансова стойност, която, раз-
бира се, се различава от па-
зарната. Ако решим да ги
продаваме, тогава ще е не-
обходима пазарната им цена.
Засега обаче тя не е необхо-
дима, а и самата процедура
на оценяване е доста скъпо
“удоволствие”. Затова такива
цифри просто няма. Сега се
говори за някакви трилиони
рубли, милиарди долари.

Иска ми се да попитам авто-
рите на тези слухове на как-
во се основават тези оценки,
откъде са ги взели?

 Владимир Игнатович,
има още една тема, вълну-
ваща читателите ни - веч-
ните задръствания в Моск-
ва. Има ли планове ръковод-
ството на страната да из-
ползва хеликоптери? И ако
не - защо?

- И президентът на страна-
та, и премиерът на практика
постоянно използват хеликоп-
тери. Именно за да не създа-
ват проблеми по пътищата.

Друг въпрос е, че тази
практика трябва да се разши-
рява. Затова днес има реална
програма за изграждане на
транспортни коридори във
въздушното пространство. И
един от съветниците на пре-
зидента работи по нея. В стра-
ната ни има достатъчно хели-
коптери. Те обаче трябва от
някъде да излитат и някъде
да кацат. Необходими са пло-
щадки за хеликоптери. Освен
това трябва внимателно да
обмислим, за да не създадем
задръствания не само по
пътищата, но и в небето. Това
е много деликатна тема.

 Кога ще станат изве-
стни първите резултати
от тази разработка?

- Надявам се да започнем
да реализираме тези планове
през следващата година.

 В Краснодарския край,

особено в Геленджик, в Ана-
па, много говорят за нови-
те резиденции на президен-
та, за вилата на патриар-
ха, която също се стопани-
сва от управлението ви.
Колко резиденции има днес
държавният глава?

- “Вила на Путин” в Гелен-
джик няма. Не знам кой е соб-
ственикът на имението там. До
Геленджик действа патриар-
шият и синодалният духовно-
административен и културен
център на Руската православ-
на църква в южната част на
Русия. И ние помагаме при
строителството му.

Колкото до т.нар. “резиден-
ции” на президента, тук е
пълно със слухове. Например
пристига държавният глава в
Красноярск, пренощува там -
и хоп, резиденция. Пристига в
Иркутск, остава там през нощ-
та в хотел - и пак, резиденция.
Всъщност това са или хотели
на местната власт, или бизнес-
центрове от регионално зна-
чение. Те обаче нямат никак-
во отношение към управлени-

 Засягат ли планове-
те за разширяването на
Москва управлението, гот-
вите ли се да се местите?

- Тук всичко трябва внима-
телно да се обмисли. Трябва
детайлно да се разработи и
въпросът за перспективата за
изграждането на т.нар. Пра-
вителствен квартал в рамките
на съществуващата Москва.
Теоретично - това е до
Кремъл. Правителственият
квартал предполага концент-
рацията на едно място на ад-
министрацията на президен-
та, важните министерства и
учреждения, за да се намалят
максимално междуведомстве-
ните придвижвания по града.

 А в какъв стадий е
създаването на новия ком-
плекс “Музей на Московския
Кремъл”?

- Предпроектният стадий
вече е завършен. Напълно е
ясно какво ще представлява
този уникален музейно-из-
ложбен комплекс. До края на
годината проектът ще бъде
напълно утвърден. В начало-

Администрацията на
президента разработва

идеята за създаване на
въздушни коридори, за

да разтовари
московските пътища

Управлението по делата на
президента разработва планове за

изграждане на “правителствен
квартал” недалеч от Кремъл

ето. Мога официално, вероят-
но за стотен път, да кажа -
извън Москва президентът има
три резиденции - “Огарьово” в
Подмосковието, “Бочаров Ру-
чей” в Сочи и на Валдай.

 Може би има полити-
чески смисъл да има прези-
дентска резиденция в Да-
лечния изток?

- Разбира се, има. Стра-
ната ни е огромна и резиден-
ция на президента в Далеч-
ния изток би била важна и от
геополитическа гледна точка.
Засега обаче нямаме средст-
ва за това. В дългосрочна
перспектива обаче е напълно
възможно, ако се направи на
базата на някакво частно-
държавно партньорство.

то на 2013-а ще започнем из-
граждането.

Задачата ни е да създа-
дем не музей в чист вид, а
именно уникален изложбен и
образователен комплекс.

 Неотдавна приключи
срещата на върха на АТИС
във Владивосток. Как оценя-
вате организацията на фо-
рума и какво трябва да се
има предвид при подготов-
ката през 2013 г. на среща-
та на Г-20 и на форума на Г-
8 през 2014-а?

- Според общата оценка на
участниците и гостите на сре-
щата на върха на АТИС фо-
румът е бил организиран на
най-високо ниво. Добри отзи-
ви получихме и от вашите ко-
леги, които работиха в пре-
сцентъра. А подготовката за
новите срещи на най-високо
ниво вече е в разгара си. Как-
во е “осмицата”, да не говорим
за “двайсетицата”? Това са
хиляди въпроси, огромна ра-
бота - от сигурността до хра-
ната, огромно количество хора,
министерства, ведомства, кои-
то трябва да се съгласуват.
Разбира се, опитът на Влади-
восток се анализира и се има
предвид. Колкото до Г-20, тази
среща ще се състои в Констан-
тиновския дворец в Стрелня
край Санкт Петербург.

 А Г-8 къде ще бъде?
- Засега няма да ви кажа.

Но няма да е в Питер, нито в
Казан, и няма да е в Москва.
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лед решението на френското правителст-
во да повиши данъците на френски граж-
дани с доходи над 1 млн. евро със 75%,
голям брой известни и богати французи
решиха да пренасочат авоарите си към

“Ще изкореня корупцията!”,
обеща при идването си на
власт унгарският премиер Вик-
тор Орбан. Но не е стигнал да-
леч - някои негови другари пе-
челят отлично покрай връзки-
те си с управляващата партия
Фидес.

През лятото Зелената пар-
тия в Унгария организира бло-
када пред централата на бу-
дапещенската строителна
фирма “Кьозгеп” - в знак на
протест срещу бързото забо-
гатяване на фирмата, която е
на двама близки приятели на
премиера. Както казва зелени-
ят депутат Гергей Корачонь,
преобладаващата част от ев-
ропейските средства отиват в
ръцете на двамата собствени-
ци на фирмата - Лайош Ши-
мичка и Жолт Ньергеш. Само
тази година те са получили
държавни поръчки за 1,1 ми-
лиарда евро.

Шимичка и Ньергеш са соб-
ственици и на рекламната
агенция “Публимонт”, която

Фидес АД, или колко е важно кои са ти приятелите
печели доста добре от държав-
ни поръчки след идването на
Виктор Орбан на власт. Само
за година чистата й печалба
се е увеличила четири пъти -
на 1 милион евро. В което няма
нищо странно, имайки пред-
вид, че двамата предприема-
чи от партията Фидес се полз-
ват с протекциите на премие-
ра Виктор Орбан. “Имаме нуж-
да от богати и успяващи ун-
гарски предприемачи. В про-
тивен случай чужденците щи
ни вземат всичко”, казва той.

Фаворитите
на властта

Всъщност правителството
на Орбан отнема всичко на
чужденците. С наскоро гласу-
вания нов закон за земята то
на практика експроприира зе-
меделските площи, обработва-
ни от австрийски селски сто-
пани. По същия начин изтласк-
ва от пазара заелите се със
събирането на сметта фирми от
Германия и Австрия. Има оба-
че и облагодетелствани - око-
ло правителството е сформи-
ран икономически кръг, който
взима решения за милиарди
форинти.

“Тази фирмена империя и

Ще остане ли Швейцария данъчен рай
за богатите чужденци?

За имението си
до Женевското
езеро с 55
стаи
седемкратният
световен
шампион във
Формула 1
Михаел Шумахер
плаща общо
1,65 млн. евро
на година.
Шумахер заяви
в прав текст,
че ще напусне
дома си в
Швейцария, ако
там бъдат
премахнати
данъчните
привилегии за
чуждестранни
милионери

C

Неодобряването на
привилегированото
отношение към
данъчните изселници в
Швейцария се засилва

други европейски страни с ниски данъчни ставки. Най-
богатият французин и ръководител на компанията
LVMH Бернар Арно поиска белгийско гражданство.
Решението му предизвика доста противоречиви ко-
ментари, дори в. “Либерасион” публикува на първа
страница снимка на Арно, който държи куфар, а за-
главието над нея гласеше “Разкарай се, богат иди-
от!”. В Белгия няма данъци върху богатството, а данъ-
ците при наследяване на имущество са по-леки.
Съседната на Франция Швейцария също привлича
множество прочути богати чужденци. Най-известният
французин сред тях е певецът Джони Холидей, който
живее там от 2006 г. Холидей е облаган според
данъчна система, запазена за чужденците, която има
доста преимущества. Данъците се изчисляват въз
основа на начина на живот, а не на базата на дохо-
дите. Не случайно и Швейцария има статут на данъ-
чен рай.

Неодобряването на привилегированото отноше-
ние към данъчните изселници в Швейцария се засил-
ва. След като миналия месец парламентът отхвърли
предложението на левоцентристката Социалдемокра-
тическа партия за премахване на данъчните облек-
чения, преди известно време стана ясно, че швей-
царската данъчна система ще бъде подложена на
референдум, за да се разбере дали хората искат тя
да бъде премахната. Обединени леви партии и син-
дикати успяха да съберат необходимите 100 хил.
подписа, за да внесат предложението “Достатъчно с
данъчните привилегии за милионерите” за референ-
дум. В кантоните Цюрих, Шафхаузен и Апенцел тази
практика вече бе отменена след референдуми.

Швейцария е привлякла над 5000 богати чужден-
ци с данъчни споразумения, сключени въз основа на
наемната стойност на техния имот, вместо на дейст-
вителния им доход или богатство, при условие че те
не работят в страната. Освен пилотът от формула
едно Шумахер и поп звездата Фил Колинс сред бо-
гатите преселници в Швейцария са певицата Тина

Търнър и най-богатият от всички Ингвар Кампрад -
основателят на мебелния гигант ИКЕА (IKEA), който
се премества от Швеция през 1976 г.

Привилегии за богатите чужденци

Миналия месец долната палата на парламента на
Швейцария одобри увеличаването на данъка, пла-
щан от чужди граждани, притежаващи имоти в стра-
ната. Новият налог ще бъде на ниво 7 пъти макси-
малния наем, който може да се вземе от жилището.
Досега той бе в петкратен размер. Предполага се, че
мярката може да влезе в сила в близките 5 години.
В Швейцария не искат повече да има данъчни при-
вилегии за богатите чужденци. Според изчисления
на местната агенция Sovalco хазната на страната
вече е получила 580 млн. евро от французи с високи
финансови възможности, имащи имоти или бизнес в
алпийската държава.

Специалният данък е въведен за първи път през
1862 г. от кантона Вауд край Женевското езеро с цел
да подпомогне туристическата индустрия, като
насърчи богати пенсионери от други страни да се
преместят да живеят в Швейцария. Правителството
твърди, че премахването на данъчните облекчения
ще засегне 22 хил. работни места.

Швейцарската банкова тайна

В Швейцария, независимо от сложната данъчна
система, максималното съвкупно облагане (федерал-
ни, кантонни и местни данъци) не надвишава 25 на

сто. За сравнение в по-голямата част от ЕС данъците
са от порядъка на 30-50% от доходите.

Благодарение на неутралитета, който страната
пази от векове, швейцарският франк остава стабилна
валута за разлика от други валути в Европа. В резул-
тат на това към страната се насочват огромни сред-
ства и инвестиции.

Началото на швейцарската банкова тайна се по-
ставя през 1934 г., когато Швейцария приема първия
си закон за финансовата тайна. Този закон на прак-
тика позволява на някого да си открие сметка с ми-
нимален брой въпроси, зададени от страна на бан-
ката, стига тя да е убедена, че парите не са незакон-
но придобити. Законът защитава данните на клиен-
тите от трети лица.

Швейцария е една от малкото страни, в които
според законите данъчната измама и укриването на
данъци са различни неща. Измамата включва под-
правянето на документи, докато укриването на данъ-
ци е просто “премълчаване”.

Международният натиск от страни, които смятат,
че швейцарските банкови сметки се използват за
укриване на данъци и пране на пари, се засилва и
през 2007 г. САЩ се намесват сериозно, разследвай-
ки швейцарския банков гигант UBS AG за търговия с
вътрешна информация, както и за участието й в сри-
ва на ипотечния пазар. Един от ръководителите на
UBS е обвинен в това, че е помогнал в укриването на
20 млрд. долара от щатските данъчни власти. През
следващата година от САЩ изискват UBS да предо-
стави информация за 52 000 сметки на американски
граждани. UBS разкрива информация само за 300
сметки, твърдейки, че повече от това би било нару-
шения на законите за швейцарската банкова тайна.
Президентът и финансов министър на Швейцария
Ханс-Рудолф Мерц казва, че страната ще споделя
информация само при получаването на “подробни
молби за отделни случаи от други страни”.

Преди време бившият председател на Национал-
ната банка на Швейцария даде знак, че държавата,
известна с безкомпромисното си отношение към бан-
ковата тайна, до десет години ще започне да повди-
га завесата кой какви пари къта в Алпите. Филип
Хилдебранд заяви, че когато дойде клиент чужденец
и си отвори швейцарска банкова сметка, в деня, в
който стане това, банковата сметка и името на бан-
ката ще се изпращат автоматично на централната
банка на държавата, от която е гражданинът.

Дори и Швейцария да загуби ореола си на данъ-
чен рай, все още има доста други страни, които пред-
лагат ниски данъчни ставки и строга данъчна тайна.

Време е и
богатите
да плащат

Време е и
богатите
да плащат

Време е и
богатите
да плащат

Време е и
богатите
да плащат

Време е и
богатите
да плащат

близки до нея кръгове работят
за собствена сметка с одобре-
нието на правителството. Те
институционализират корупци-
ята - разпрострели са пипала-
та си навсякъде, апетитът им е
неутолим, а влиянието им -
огромно”, казва депутатът от
социалистическата партия Ати-
ла Местерхази.

Те са навсякъде. В минис-
терствата, които разпределят
парите от европейските фон-
дове. Имат свои хора в държав-
ните фирми. Държавните сред-
ства за реклама се вливат в
техните вестници и радиостан-
ции. Постоянно печелят голе-
мите обществени поръчки,
включително тези, които изоб-
що не се обявяват публично.

Приятел в нужда
се познава

Двамата предприемачи от
партията Фидес - Шимичка и
Ньергеш, отдавна са съставна
част от икономическата импе-
рия на унгарската управляваща
партия. Унгарският Уикилийкс-
портал atlatszo.hu публикува
информацията, че Ньергеш е
получил първия си милион чрез
държавен заем още преди 12
години. Навремето е имал мел-

Европейските средства попадат директно
в близките до властта фирми

ница, а впоследствие става
съдружник на Лайош Шимичка
в неговата строителна фирма.

Виктор Орбан, който офи-
циално обяви война на коруп-
цията, твърди, че в Унгария
няма и няма да има олигарси.
“Олигарсите са мултимилионе-
ри, които освен икономическа
тежест, искат да имат и поли-
тическа власт. Партия Фидес
не иска милионите и полити-
ческата власт да бъдат в едни
и същи ръце”, тръби Орбан.
Само дето нещо не се връзва.

Шефът на строителната

фирма “Кьозгеп” Лайош Шимич-
ка е тясно свързан с премие-
ра, с когото навремето са де-
лили една студентска кварти-
ра. Дълго време именно той
контролира финансите на Фи-
дес, след което оглавява
данъчната служба.

Междувременно “Кьозгеп” е
обект на разследване от стра-
на на Европейската служба за
борба с измамите ОЛАФ. Об-
винението е за присвояване на
европейски средства при сани-
рането на центъра на град
Кестей.

Кристиела СИМЕОНОВА
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Глобус

алко хора си
спомнят, че тя
не само беше
зам.-предсе-
дател на Ев-
ропарламен-
та и генера-
лен секретар
на Съвета на

За Европа и ЕС
с оптимизъм
Само обединени можем да гарантираме успешното бъдеще

Зорница
ИЛИЕВА

Наистина е невероятно днес някой да говори за ЕС и
европейското единство с толкова топлота, убеденост и
пристрастие и пълна зала в София да го слуша не само
внимателно, но и с нескрита съпричастност. Това на фона
на зачестили изявления на евроскептици, при продължава-
ща криза, която дава основание да се говори за дезинтег-
рационни процеси и опасност за отпадане от еврозоната,
например на Гърция. Да не говорим за нашия отказ на
този етап от същата еврозона, което се приема за някакъв
знак. Но дама като Катрин Лалюмиер, един изключителен
политик с интелектуален заряд, достоен за големите в
Европа, направи точно това и то в дните, когато се отбеляз-
ват 20 години от приемането на България в Съвета на
Европа, без което не беше възможно нашето последвало
членство в НАТО и ЕС.

М
т.нар. обикновени хора?

Дори в дните на обявяване-
то на Нобеловата награда за
мир на ЕС, повечето граждани
на Европа  не си дават сметка
какъв забележителен проект е
този съюз и едва ли го разби-
рат по начин, който да ги сти-
мулира към безкритична соли-
дарност, напротив! Ето това е
проблем, който Катрин Лалю-
миер постави открито и честно
на срещата си в София с пред-
ставители на различни интиту-
ции, общественици, граждани,
и защити достойно тезата си,
че не кризата е в основата на
евроскептицизма. Засилва го и
появилата се пропаст между
тези, които взимат решенията,
и хората. Това може не само
да увеличи социалното нера-
венство и да породи разоча-
рование, но и да засили наци-
оналистическите тенденции,
да принуди хората да се за-
творят в себе си. Това ще е

грешката, която ще застраши
европейската цивилизация и
европейските ценности, които
са в основата на самия ЕС.
Наложителни са реформи в
различни направления като
икономика, търговия,валутна
област и др., които да успоко-
ят гражданите и ги уверят, че
Брюксел мисли за тях, за тях-
ното общо бъдеще, и че никой
в Европа не може да се спра-
ви сам, дори мощната Герма-
ния, а ЕС е единствано пра-
вилният път за устояване на
процеси като настоящата кри-
за или външен натиск от други
страни. За да се осмисли и
осъзнае същността на ЕС и
бъдещето на Европа, са нужни
знания, ограмотяване и най-
вече промяна в евроинституци-
ите, които да могат да съответ-
стват на залозите на днешния
ден, да са в състояние да при-
емат онези ориентири, които
ще дадат възможност за пости-
гане на целите, без да се ру-
шат основите и идеите на
създателите на Съюза. Катрин
Лалюмиер вярва, че само обе-
динени можем да гарантира-
ме успешното бъдеще на Ев-
ропа, и звучи толкова убеди-
телно, че всички приемат ци-
тата й “Днес Европа има нуж-
да от Ренесанс” за подходящ
за мобилизация лозунг.

За нас като българи е ин-
тересно да чуем оценката й за
нашия преход и как тя ни виж-
да отстрани. Като свидетел на
“вашите революции”, които
промениха облика на Европа
и я направиха нова, друга,
различна, тя определено смя-
та нашия преход за разумна,
спокойна промяна, която е
обогатила ЕС. Напредъкът на
страната е очевиден и проме-
ните я радват повече от други
страни, защото се е чувствала
съпричастна към демократиза-
цията на България, но помни
сива и мрачна София в нача-

лото на 90-те години. Може би
процесите не са завършени,
може би проблеми като коруп-
ция и престъпност тревожат, но
най-опасното е наличието на
пропаст между богати/бедни,
което е характерно и за цяла
Европа, дори за САЩ. Тя оба-
че е оптимист за бъдещето на
ЕС, онзи ЕС, който е обединен
с определени цели като хума-
нитарни ценности, политичес-
ка философия, култура, осно-
вана на многообразието и ци-
вилизация, чисто европейска.

Именно за тази своя осно-
ва ЕС е удостоен с Нобелова
награда за мир, а тенденции-
те на обединение всъщност са
необратими. Избраната смесе-
на формула за реализация на
този уникален проект е успеш-
на, но се насочваме към фе-
дерализация и това е укреп-
ваща идея. Според Лалюмиер
българите не са изпаднали в
крайни националистически
настроения, а фактът, че сме
отложили членството си в ев-
розоната, е просто знак, че
няма сляпо да влизаме в нея,
и това е нормално поведение.
В същото време изборите в
Холандия са доказали, че на
практика има разлика между
настроенията на хората и ре-
чите на някои политици, кое-
то е довело до срив в крайни-
те резултати за националис-
тите. Но това не отменя исти-
ната, че редица решения от
минали периоди в ЕС, които
се оспорват от обществата в
отделните страни, както и на-
стоящата криза, са отслабили
Европа. Имиджът й е влошен,
а неефективността на евро-
пейските институции е разо-
чаровала хората. В ЕС няма
единни мнения по много
въпроси, има различни тен-
денции и винаги се налага
избор и компромиси, винаги
има опоненти, но това не пра-
ви съюза непълноценен, на-

против. Да се възприема ЕС
като инструмент на икономи-
ческа доктрина значи да не
се отчита мнението на самите
граждани. В тази насока тряб-
ва да се ориентират и проме-
ните, и преориентацията. За
да не се стига до подмолна
дезинтеграция, при която ня-
кои страни да не искат да
поемат съответни ангажимен-
ти. Тогава ЕС може и да бло-
кира, защото не може да се
работи без компромиси. Той
не е затворен проект и няма
предвидени определени гра-
ници, но може би геополити-
ческата ситуация може да
наложи някои нови решения.
Важното е да се запази евро-
пейският облик и ценности, а
процесите на разширяване да
стават чрез разумно отваряне
при спазване на определени
условия, което няма да обез-
личи европейската цивилиза-
ция. Тук ролята на културата и
приетото многообразие могат
само да са добра основа за
обединение и съпричастност.
Без да се акцентира на ислям-
ската култура, тя трябва да
извърви своя път, защото е
“замръзнала” в далечни веко-
ве и й предстои развитие. Зву-
чи трезво и смело предвид
нашите географски ширини и
диалог в обществото.

Хубаво е да се чуят опти-
мистични слова в период, ко-
гато и нашето общество е под
натиск вследствие на кризата
и нерешени проблеми в пове-
чето области от живота ни.
Мизерията не само на възра-
стните, безработицата, липса-
та на перспектива за младите
или все по-честите стъпки в
ритъма на тангото на управля-
ващите настройват негативно
гражданите у нас. Дали ще са
ни достатъчни думите на тази
забележителна жена, Катрин
Лалюмиер, за да не се затво-
рим в себе си?

Европа, но е посещавала
България многократно, и то в
трудни за страната ни перио-
ди, когато мечтата за еврочлен-
ство и демократична промяна
не винаги бе в унисон с проти-
чащите процеси на разслоение
в нашето общество. Сега тя
говори за “Европа, или да се
затворим в себе си” и това е
сигнал, че Старият континент е
в период на нов диалог за из-
вестни промени, преориента-
ция, за да се отговори на пре-
дизвикателствата, които са не
само в геополитическите про-
цеси, но и сред гражданите на
евросъюза. Онези граждани,
които се нуждаят от опора, вяра
и солидарност, за да се спра-
вят с последствията от кризата
и да не се разминават с реше-
нията на Брюксел, онзи дале-
чен за тях град, който не вина-
ги успява да се изразява без
числа. А как могат те да обичат
своята европейска демокрация,
ако тя обръща всичко в числа и
говори на свой си език, в пове-
чето случаи неразбираем за



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

17 ПОНЕДЕЛНИК 29 ОКТОМВРИ 2012

Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Д
о славния и
могъщ бейлер-
бей на Руме-
лия... да се из-
пращат в ени-

чарските оджаци младе-
жи от неверниците (хрис-
тияни) от 15 до 20-годиш-
ни, снажни, здрави и год-
ни за война... ако някой от
неверниците родители (на
момчетата) или друг някой
се противопостави да предаде за еничарин сина
си, да се обеси веднага на прага на вратата му,
като кръвта му се счита без стойност...”

Из заповед на султан Мехмед III, 1601 г.
Този текст прочетох преди няколко дни в

едно изследване на Иван Петрински, публику-
вано в столичен всекидневник. Ставаше дума за
еничарските “правила” за набиране на аскер в
най-кръвожадната и жестока войскова част на
Османската империя. Както виждате от самия
текст, това е било през ХVII век.

И понеже животът е устроен така, че много
често прилича на тънка паяжина, обсипана с
бисерни капки, на мен ми се случи в същия ден
да прочета още един текст, който ме накара да
се замисля дали тава са бисерни капки или
човешки сълзи от слепите очи на Пейо Яворов.

Докато електронните медии се надпревар-
ваха да разказват как Лазар, четиригодишното
българско овчарско куче на Бойко Борисов,
спечелило световен приз, някак изотзад, по
терлици, мина новината, че Общинският съвет в
Ямбол отменил своя декларация за признаване-
то на арменския геноцид.

Декларацията била приета преди две годи-
ни, но онзи ден била отменена с 20 гласа “за”,
“против” 8 и 2 “въздържали се”. Предложението
било внесено в Общинския съвет от седем съвет-
ници по искания на няколко организации, чиито
проекти с Турция не били реализирани именно
заради тази декларация, се оправдавали съвет-
ниците. Какво се оправдавали?! Направо си
заявили пред смаяните ямболии, че деклараци-
ята “рефлектира негативно върху партньорските
отношения на община Ямбол и най-вече на
организациите на бизнеса със сродни органи-
зации от южната ни съседка Турция”. В Общин-
ския съвет, който е от 37 съветници, ГЕРБ имат
17. Бойко Борисов сигурно е бил зает с кино-
ложката изложба и затова не успяхме да чуем
неговото крайно решение, но нейсе...

На пресконференция съветниците от ГЕРБ
още предния ден обяснили, че ще подкрепят
отменянето на декларацията. Според тях няма-
ло никакво (?!) обяснение защо предишният ОбС
е признал гeноцида. Според един от съветници-
те - “известно е, че предишният съвет всячески
се опитваше да пречи на общинската админис-
трация”. С това той обяснил приемането на дек-
ларацията на 28.10.2010 г. с 28 гласа “за”. В
подкрепа на новото решение председателят на
ОбС получил протестни писма от председател-
ката на настоятелството (?!) на училище “Петко
Славейков” Красимира Сивкова, от председате-
ля на местния клон на БТПП, да се отмени тази
декларация. Съветниците от ГЕРБ смятали, че
признаването на арменския геноцид им пречи
да работят по трансгранични проекти.

Не я знам коя е тази г-жа Сивкова и по каква
причина била избрана за председател на учи-
лищно настоятелство, но искам да припомня, че
стихотворението “Арменци” на Пею Яворов е сред
шедьоврите на българската литература. Интерес-
но ми е да узная дали то пречи на трансгранич-
ните проекти. Интересно как на министър-пред-
седателя такива работи не му пречат, защото е
известно, че магистралите се строят от турски
фирми. Ама то на него нищо не му се опира...

Искам да припомня още, че признаването на
геноцида не пречи никому освен на онези нищи
духом и странни подобия човешки, които за
единия келепир са готови за потъпчат всяка
човешка сълза, личност и история. Искам да
попитам общинските съветници кой ще изтрие
кръвта на загиналите арменци в редовете на
българската армия през всичките пет войни?

Или: “Кръвта се счита без стойност!”
Защото както сме я подкарали, господа

съветници, заради икономически интереси утре
някои управници ще отменят и Априлското въста-
ние, защото, видите ли, някак си е неудобно...
После подобни безродници ще поискат да
кръстим главната улица в Пловдив на името на
Тъмръшлията, а Перущица и Батак да заличим
като неудобни спомени, които ще пречат на
бизнес начинанията.

И това в дните на 100 години от Балканската
война!

Както би се изразил Бай ви Ганьо - виден
демократ и духовен бащица на Бойко Борисов:
“Ашколсун, кьопоолар!”

Такива работи...

Контрастът между ниските ре-
зултати на България и високия оп-
тимизъм на управляващите
продължава да съществува и зато-
ва трябва да се напомня чрез акту-
ални данни от Европейската коми-
сия (ЕК) каква е реалната картина
с усвояването на парите от полити-
ката за сближаване.

Ситуацията общо в ЕС

Към 1 октомври 2012 г. средни-
ят процент на средствата, които
Европейската комисия е изплати-
ла на държавите-членки по фонда
за регионално развитие, социалния
фонд и кохезионния фонд, е
49,76%. За България той е с 15%
по-нисък - 34,92%. Тъй като в тази
сума влизат и авансовите плаща-
ния, този процент се различава от
процента на реално изплатените
средства на бенефициентите в
България, който към същата дата е
27,48%. България запазва стабил-
ното си място в дъното сред оста-
налите държави-членки по ниво на
усвояване. Отличникът Литва има
над 73%, а още 5 държави имат
над 60% изплатени средства.

При отделните фондове Бълга-
рия също стои под средното ниво
за Европейския съюз. При фонда
за регионално развитие нашата
страна заема 25-о място. Изплате-
ни са й 36,88%. Средният процент
на изплатени средства по този
фонд е 50,40%. Начело тук са Лит-
ва - 74,32%, Швеция - 70,25%, а
други 7 държави имат над 60%
(Словения, Естония, Португалия,
Люксембург, Германия, Финландия
и Полша).

При социалния фонд България
заема предпоследно място с
30,61% при среден процент
53,91%. Начело са Естония -
87,32%, Латвия - 85,06%, Португа-
лия 77,50% и Австрия - 71,64%. Пет
други държави имат над 60%.

При Кохезионния фонд, от кой-
то само 15 държави получават
средства, България е на 12-о място
с 34,40%. Средният процент за този
фонд е 42,78%. Начело са Литва
със 73,81% и Испания с 64,72%, а
четири държави имат над 50% (Ес-
тония, Латвия, Кипър и Полша).
Гърция е непосредствено след тях
с 49,62%.

Ситуацията в България

До края на настоящия седемго-
дишен програмен период остава

Кръвта му се
счита без
стойност!

Кръвта му се
счита без
стойност!

Кръвта му се
счита без
стойност!

Кръвта му се
счита без
стойност!

Кръвта му се
счита без
стойност!

България пак забави
темпа в усвояването
на еврофондовете
Нито има напредък в изразходването на средствата,
нито е намалял рискът да се загубят много пари

Евгени КИРИЛОВ една година. Това означава, че
отсега нататък, за малко повече
от 3 години, страната трябва да
отчете над 65% от парите, които е
имала на разположение между
2007-2013 г. Досега, за изминали-
те шест години, са платени 34,92%.
В бъдеще, за двойно по-малък
период, трябва да се изразходват
двойно повече средства, а в циф-
ри това възлиза на над 4,7 млрд.
евро.

Оставащите още 3 години и три
месеца не трябва да успокояват
никого и особено отговорните ин-
ституции в България. В края на вся-
ка година изтича срокът за отчи-
тане на определена сума и за вся-
ка следваща година тази сума за
страната е все по-голяма. Така в
края на 2012 г. изтича периодът, в
който трябва да бъдат усвоени па-
рите, заявени през 2009 г. Общо
от регионалния, социалния и ко-
хезионния фонд на ЕС към момен-
та на България са разплатени
60,26% от сумата, заявена през
2009 г. Следователно остават за
усвояване до края на годината
близо 385 млн. евро. За сравне-
ние, преди една година, към 1
октомври 2011 г., нивото на изпла-
тените средства е било по-високо
с 20%, което показва, че дори
темпът в усвояването не е
задържан, а се забавя в момент,
когато трябва не само да се усил-
ва, а дори да се удвоява.

Ситуацията с парите, заявени
през 2010 г. е много по-тревож-
на. Към момента има разплатени
по-малко от 11% от средствата, а
в края на 2013 г. те трябва да
достигнат 100%. Това означава,
че догодина трябва да бъдат ус-
воени минимум 900 млн. евро, за
които иначе има риск да бъдат
загубени. Рискът най-вероятно
ще се превърне в реалност, като
се гледа темпа на усвояване в
момента и като се има предвид,
че по обективни причини, какви-
то са изборите догодина, този
темп ще бъде засегнат негатив-
но. Само че колко точно пари ще
бъдат загубени, ще стане ясно
след изборите.

Усвояването на парите, заяве-
ни през  2011 г. и през 2012 г., ще
се застъпи с усвояването на пари-
те за новия програмен период
(2014 г. - 2020 г.). Това ще бъде
голямо предизвикателство и крие
големи рискове. За двете измина-
ли години са усвоени едва 1,64%.
Това са по-малко от 18 млн. евро
от средствата, предвидени за 2011

и 2012 г., които се равняват на над
2 милиарда и 250 млн. евро.

На фона на

незадоволителните
резултати

по оперативните програми, където
единственият приоритет остава
строителството на магистрали, по-
ложението при оперативна програ-
ма “Околна среда” е направо тра-
гично. Министър Дончев бодро
оповести, че няма да има загубени
пари в края на тази година. Опти-
мизмът му се базира на поискано-
то прехвърляне на средства от не-
изпълнените мерки за пречиства-
не на водите и отпадъците към
закупуване на транспортна техни-
ка. Тъй като Европейската комисия
не е склонна да одобри прехвърля-
не на пари от екология за строеж
на пътища, техниката е представя-
на като отговаряща на екологич-
ните стандарти (нови автобуси за
градски транспорт) и за борба с
екологични бедствия (машини сре-
щу пожари и наводнения). По всич-
ко изглежда, че пари за мерките
по околна среда няма да бъдат
използвани, поне не по тези, пред-
видени за 2009 г., защото те ще
бъдат пренасочени, за да не бъдат
загубени. Само че за четирите го-
дини 2009-2012 г. нито евро не е
усвоено от парите по програма
“Околна среда”, предвидени за
тези години. Това означава, че от
2007 г. до 1 октомври 2012 г. из-
платените от ЕК 20,88% по тази
програма се отнасят само за пари-
те, определени за проекти през
2007 г. и 2008 г. Неизразходваните
средства се равняват на близо 1
млрд. евро. Остава с неясен отго-
вор въпросът дали пожарни мерки,
като предприетото прехвърляне на
пари тази година, ще успеят да
доведат до изпълнението на про-
грамата за околна среда и обяве-
ните за договорени 119,45% от
средствата по нея.

За други три програми, освен
тази за околна среда, а именно -
човешки ресурси, регионално раз-
витие и техническа помощ, през
последните три години са усвоени
само парите, предвидени за 2007
г. - 2009 г., а от сумата, заявена за
2010-2012 г., не е възстановено
нито евро от ЕК.

Анализът на цифрите не е само-
цел и просто математическо упраж-
нение. Зад тези цифри стоят не
само пари, а и ангажименти, които
трябва да доведат до промени в
България, до доближаването й в
развитието до напредналите
държави в Евросъюза и най-вече -
до подобряване живота на българ-
ските граждани. Щом сумата на
изразходваните средства от помощ-
та от ЕС е ниска, това означава, че
всичко нататък по веригата са про-
пуснати ползи. Не са постигнати
целите и няма положителен ефект
за хората в страната.

Накрая да си зададем въпроса -
какъв знак е това за партньорите
на България в Европейския съюз?
Не само ниското усвояване не
може да бъде повод за национал-
на гордост, но неосъществените
реформи и бедността в България
са знак, че не се използва потен-
циалът на членството в ЕС. В кри-
тичния момент, когато се обсъжда
бъдещият бюджет на Евросъюза за
2014 г. - 2020 г., България не е в
позицията да настоява за повече
средства за сближаване за след-
ващите седем години, когато не е
показала, че има капацитета да
използва рационално дори тези, с
които вече разполага.
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На многая лета

Н
1. Наистина, малко са човеците,

които Бог дарява с дълги дни под
слънцето. Но още по-малко са онези,
чийто живот е така преизпълнен с
мъдрост и благородство, смирение и
стоицизъм, благост и достолепие. И с
едно безукоризнено служение на Бога
и на народа.

2. Той преживя всичко.
3. Той преведе Българската право-

славна църква през изпити и гонения,
през изкушения и поругания. Преведе
я през времена коварни и смутни, лу-
кави и суетни.

4. Той не допусна Българската пра-
вославна църква да бъде превърната в
музей, вярата - в експонат, християн-
ският морал - в посмешище, православ-
ните ценности - в прислуга на един
авторитарен режим. Режим, който обя-
ви Църквата за враг, имаше се за бо-
жествен, искаше да владее душата
човешка, да властва над нея и да се
разпорежда с нея, и за награда - да
бъде възпяван от амвона.

5. Той не допусна Българската пра-
вославна църква да бъде разделена и
погубена от амбициозни разколници,
самовлюбени политици и послушни
магистрати - “рожби ехиднини”, които
се правеха на силно набожни, кръсте-
ха се лицемерно и гледаха на Църква-
та като на плячка. Не за Господа Бога
мислеха те, а за своята плячка. Имаха
се за божествени и жаждаха да бъдат
възпявани от амвона.

6. Едните искаха да го купят и се
провалиха. Другите искаха да го
омърсят и се опозориха. Неподкупния
не можеш да купиш. Чистия не можеш
да омърсиш. Но те така и не научиха
това.

7. Той преживя всичко.
8. Смиреномъдри биячи и мутри

щурмуваха и превзеха Синодалната
палата и я обърнаха на свърталище;
биеха и влачеха български архиереи;
разкъсаха патриаршеското було; загра-
биха 250 църкви и манастири; през пет
минути “уволняваха” Патриарха; обяви-
ха го за “нелегитимен” и “противокано-
ничен”; прокурори и министри изпра-
щаха спецчасти в подкрепа на мутри-
те; услужливи съдии изнамериха някак-
ва втора Българска православна

Това е наша, българска
поговорка.  Измислена е от
народа ни. И колко правда
има в нея! Докато сме малки,
животът ни тече бавно, но
пораснем ли, той се забързва,
а натрупаме ли години -
направо  спринтира. Тогава
ни е жал, че пропускаме
живота си в сън. А не спим
ли - не можем да живеем. Но
дали наистина, като спим,
пропускаме живота си? И в
съня си ние живеем, но един
друг живот - понякога прика-
зен, друг път - изненадващ,
трети път - страшен.
Историята разказва, че много
от великите открития са
видени от откривателите им в
техните сънища. И често
решаването на трудни зада-
чи, на проблеми и дилеми
също е ставало в съня на
хората. Тези случаи доказват,
че когато човек заспи,
мозъкът му продължава да
работи. Или, на днешен език
речено - зададен е въпросът
на компютъра му и се чака
отговорът. А той може и да
дойде и в съня му. Затова
мъдрите стари хора ни съвет-

ПАТРИАРХЪТ
Днес Негово Светейшество Максим навършва 98 години

Велислава
ДЪРЕВА

църква; президенти и преми-
ери тичаха за благословение
при някакъв лъжепатриарх;
безпаметните медии, в свое-
то лакомо за зрелище неве-
жество, наричаха (и още на-
ричат) Патриарха пренебре-
жително “Максим”, като да е
момчето от кварталното ка-
фене... През това време кам-
баните на “Св. Александър
Невски” биеха тежко. Някои
така и не разбраха, че кам-
баните бият за тях.

9. Той преживя всичко.
10. “Червен мутант”, “чер-

вен боклук”, “червена кали-
мавка”, “комунистически
агент”, “комунистическа кре-
атура”, “агент на ДС”, “чен-
ге”, “доносник”, “руско меке-
ре”, “пета колона на Русия”,
“болшевишко изчадие”,
“МаРксим”, гадняр”, “плужек”,
“лакей”, “рушител на църква-
та”, “самозванец”, “разкол-
ник”, “сатана”, “Юда”...

Така богоугодно крещяха
в лицето на Патриарха...

Разколниците го нареко-
ха разколник, самозванците
- самозванец, доносниците -
доносник...

Нарекоха “Юда” един свят
душен, безволев. Ако беше страхливец,
щеше да избяга от своята патриарше-
ска мисия. Ако беше безволев, щеше
да захвърли своя кръст на архипастир.
Ако беше малодушен, щеше да преда-
де Църквата.

Обвиняваха го, че “си пази трона”,

че “си спасява патриаршеска-
та корона”. Не трона - Църква-
та опази той.

Не короната - нас спаси той.
Всички нас.
Включително - цялата орда

организатори, вдъхновители и
покровители на разкола. Те
още не са разбрали, че той не
е патриарх-беглец, а патриарх-
стоик. И никога няма да разбе-
рат, че той не е патриарх за
себе си, а Патриарх за Църква-
та. 41 години вече! Най-дълго-
годишното патриаршеско све-
тителство в цялата 12-вековна
история на Светата ни Право-
славна и мъченическа църква!

13. Той съхрани добродете-
лите на Българската право-
славна църква; опази нейното
единство, нейната цялост и
достолепие, защото те са ос-
новното градиво на българско-
то благочестие и на българска-
та държавност. Да, по Консти-
туция Църквата и държавата са
отделени, но исторически и
духовно те са неотделяеми.
Защото - как да отделим
държавата от нейните устои и
народа - от неговата душа! И
това е смисълът на цялото слу-
жение на нашия Патриарх.

Животът е сън, сънят е тайна
Петра ТАШЕВА ват така: “Преспи и на пресен

ум решавай!”
Не всякога сънуваме, не
всякога помним сънищата
си. Защо ли? Пак тайна
неразгадана. И как става
така, че нощем, в съня си, се
връщаме назад или отиваме
напред?
Казват, че когато заспим,
отиваме в друг свят. Дали е
така? Учените стигнаха до
много тайни, свързани с
човека, и продължават да
изучават, да дълбаят
същността на нашата физи-
ка, на нашата душевност.
Но как се раждат мислите
човешки, как възникват
чувствата ни - това ще си
остане тайна неразгадана. И
защо, потънали в
прегръдките на бог Морфей,
се пренасяме в минали,
преживени мигове, или в
бъдни светове? Това също
си остава загадка велика.
Защо понякога сънуваме, а
друг път спим така дълбоко
и спокойно - сякаш нощта е
била кратък миг? Защо
някога се събуждаме
уморени от нощните си
разходки, от преживените
видения? Няма как да се

“регистрират” нашите съно-
видения, няма как да се
запишат на видео, да се
проследят, пък и ние да си
ги видим отново.
Сънищата са си само наши -
неприкосновена лична собст-
веност. Няма как друг да ги
види, да ги изследва. Има
сънища, които помним, има
даже такива, които ни пре-
следват с дни, с години.
Някои от тях тегнат над нас
като прокоба. Други ни
предупреждават за бъдни
опасности, за идващи беди.
Със страх се връщаме към
тях, защото сме ги свързали
със случки, които са ни
наранили или преобърнали
живота ни.
Колкото и да не сме суевер-
ни, има съновидения, които
ни действат решително
отрицателно. А понякога
изпадаме в преживени
радостни състояния, среща-
ме се в съня си с хора
близки, с които сме прекара-
ли детски, юношески години,
младост съкровена. Понякога
летим в небеса, друг път
сякаш пропадаме в бездни
дълбоки. Будим се като
идващи от приказни царства,

а друг път отваряме очи и
сме доволни, че светът си е
същият - не е онзи кошмар,
където сме били в съня си.
Защо е така? Кой и къде ни
води, когато спим?
Тайни, дълбоки тайни са
нашите сънища. Навярно и
на вас, както и на мене, ви
се е случвало да сънувате и
сънища с продължение,
сънища “сериали”. В такива
нощи сякаш разгръщам
страници от сънища - рома-
ни. Те са обикновено свърза-
ни с нещо романтично, с
преживени красиви и вълну-
ващи моменти в живота ми.
Как ги обичам такива съни-
ща! Те завъртат обратно
филмовата лента на моя
живот, аз я гледам с обич и
радост, затова сигурно
отново ме спохождат следва-
щата нощ! След тях денят
ми минава шеметно и аз
бързам, бързам да заспя, за
да дойдат пак отново милите
и скъпи образи и чувства.
 Казват, че не бива да
разказваме сънищата си, че
не бива да ги споделяме с
други хора. Не знам защо се
е появило това поверие.
Вярно е, че има сънища, от

които искаме да се отървем,
които не искаме да помним.
Но има и съновидения, които
искаме да разкажем някому,
да ги изтълкуваме, да ги
подарим някому, че и той да
изживее нашата болка или
нашата радост. Защото в
съня си ние сме сам-сами -
пътуваме в един таен и
непознат свят, отправяме се в
пътешествия непредсказуеми.
Съновници много, тълкувате-
ли разни, но дали са истин-
ски? Дали не ни залъгват,
дали не ни внушават, или,
както казват психолозите,
дали не ни “сугестират”?
Дали намесата на тълкувате-
лите не ни вреди? Защото
човек е неповторима индиви-
дуалност. Ще ми се да
мисля, че има някакъв
механизъм в нас, който
удовлетворява силните ни
желания, който се отключва,
когато заспим, който ни
разкрепостява, освобождава
ни от правила и условности.
И тогава отиваме на срещи
желани, чуваме слова лелея-
ни или политаме в мечтани
светове.
Нашите сънища! Те нито се
купуват, нито се продават!

човек, когото ние сме честити, по Бо-
жието благоволение, да имаме сред
нас.

И никой не се извини, нито поиска
прошка за своята скверност.

11. Той преживя всичко.
12. Наричаха го страхливец, мало-

14. И всичко това - без гордост, без
надменност, без униние, без самохвал-
ство, без самолюбие, без суета. А “с
чистота, със знание, с дълготърпение,
с благост, с Дух Светий, с нелицемер-
на любов” (2 Кор. 6:6). Тази любов “се
не превъзнася, не безчинствува, не
дири своето, не се сърди, зло не мис-
ли, на неправда се не радва, а се рад-
ва на истина; всичко извинява, на всич-
ко вярва, на всичко се надява, всичко
претърпява” (1 Кор. 13:4-7)

Любов към Бога и към народа.
Защото - ако не обичаш Бога, как

ще обичаш човека?
И ако не обичаш народа, как ще

служиш на Бога?
15. Той е ангелът-пазител на

Българската православна църква.
Той е нашият духовен водач, издиг-

нал над всичко “щита на вярата” и “ду-
ховния меч, който е Божието слово” (Еф.
6:16-17)

Той е стожерът на българската
държавност.

Той е Патриарх Максим.
И нека възкликнем заедно със св.

Апостол Павел: “Такъв първосвещеник
ни трябваше: свет, незлоблив, непоро-
чен!”

На многая и благая лета, Святей-
ший Владико!
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- Приеми искрените ми позд-
равления, сине! И запомни - днес
е най-щастливият ден в живота ти.

- Ама, тате, сватбата е утре.
- Именно.

29
Св. преподобномъченица Анастасия

Римлянка (III век). Св. преп. Аврамий
Затворник и блажена Мария, негова пле-
менница († 360). Св. мчнци Клавдий, Ас-
терий, Неон и Теонила († 285). Св. преп.
Анна († 826). Св. преп. Аврамий Ростов-
ски, Чудотворец († 1073-1077).

В третия век християнки от Рим в
желанието си напълно да се посветят на
Бога се свързали помежду си и заедно
се заселили недалеч от града. Образу-
вали девическа обител. Избрали си за
ръководителка стара мъдра жена на име
София, известна с високото си благоче-
стие. Под нейното ръководство водили
строг живот, предадени на молитва и
труд. Сред тях била девойка на име
Анастасия, която на тригодишна възраст
останала без родители. София била за
нея като втора майка. Научила я на
християнските истини. Анастасия стана-
ла на 20 г. Правела силно впечатление
със своята чудна красота. Млади знатни
римски граждани я искали за съпруга.
Но тя отхвърляла предложенията им.
Хванали я, оковали я във вериги и я
отвели при управителя на Рим. Управи-
телят се озверил. Веднага наредил да
бият и мъчат девойката. Осакатеното
тяло на светата девица било обезглаве-
но и хвърлено вън от града. Това стана-
ло около 253/259 година.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

ГЕОРГИ БУЗОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Благоевград
ГЕРГАНА ГЕНОВА, учредителка
наклуба “Приятели на ДУМА”
в Пазарджик
ДИМИТЪР ТОМОВ, писател,
член на СБП и СРП
Проф. ДРАГОМИР ДРАГАНОВ,
историк
КАСИЕЛ НОА АШЕР
(ДЕСА КРАСОВА), актриса
КИРИЛ МИЛЧЕВ, писател и политик
МАКСИМ, патриарх Български
и митрополит Софийски
Доц. ХРИСТИНА АНГЕЛАКОВА,
оперна певица

родукция на Българ-
ското национално ра-
дио - записът на пе-
сента “Джоре дос” в
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Продукция на БНР влезе
в музикална антология
Записът на песента „Джоре дос” в изпълнение
на Янка Рупкина е в „Les femmes des Balkans”

известност в продължение на
30 години е солистка на Ан-
самбъла за народни песни на
БНР. Продукцията на Радио-

то, включена в “Les femmes
des Balkans”, е осъществена
през 1991 г.

В основата на концепция-

та и реализацията на  музи-
калния проект, продуциран от
Съвета за регионално сътруд-
ничество, е стремежът за про-
пагандиране на културното
наследство на Балканите.
Подборът на участниците и
музикалните образци цели да
покаже богатството на фолк-
лорните традиции, които са
изключително атрактивни за
изследователите - фолклори-
сти, и музикантите от целия
свят. Посланието на проекта
и диска е идеята, че чрез сво-
ята универсалност музиката
преодолява граници и влияе
върху човешките емоции и
разум, като е неразделна
част от културната идентич-
ност на всеки народ.

Съветът за регионално
сътрудничество (СРС) е създа-
ден на срещата на министри-
те на външните работи от Юго-
източна Европа (страните от
ПСЮИЕ) в София на 27 фев-
руари 2008 г. и е наследник
на Пакта за стабилност за
ЮИЕ, като секретариатът му е
със седалище в Сараево. Ос-
новната му дейност е насоче-
на към европейската и евро-
атлантическата интеграция на
Югоизточна Европа.

ППППП
изпълнение на народната
певица Янка Рупкина, под
съпровод на Теодосий Спасов
квартет, бе избран и включен
в музикалната антология “Les
femmes des Balkans” (“Жените
на Балканите”). Некомерсиал-
ният компактдиск, който
съдържа фолклорна музика от
страните в Югоизточна Евро-
па, се издава от Съвета за ре-
гионално сътрудничество
(СРС) и ще се разпространя-
ва от европейските институ-
ции като имиджов продукт, на-
учи ДУМА от Иван Върбанов.

Съветът представя певи-
цата от Странджанския край
Янка Рупкина сред 14 уни-
кални жени - изпълнителки,
представителки на национал-
ните фолклорни традиции на
Албания, Босна, Гърция, Ко-
сово, Македония, Молдова,
Черна гора, Румъния, Слове-
ния, Сърбия, Турция, Хърва-
тия. Българката със световна

Известният български поет, пре-
водач, есеист и публицист Найден
Вълчев навърши 85 години. Той е
роден на 30 август 1927 г. в с. Брест-
ница, Ловешко. И винаги се е връщал,
не само в творчеството си, към своя
роден край, където е прекарал дет-
ството и се е учил - в Ловешко и
Плевенско.

Днес от 14.30 ч. в Червен бряг ще
бъде отбелязана 85-ата годишнина
на поета. Ще бъде представено но-
вото тритомно издание на издателст-
во “Захарий Стоянов”. То съдържа
стихотворения, писани от 50-те годи-
ни до днес, поетични преводи и
“попътни срещи” - есета, спомени и
портрети за български и чуждестран-
ни писатели. Иван Гранитски пише
за поета: “Без да шуми около себе
си, Найден Вълчев изгражда  своята
духовна биография. По сътвореното
от поети като Валери Петров, Павел
Матев, Найден Вълчев, Станка Пен-
чева, Лиляна Стефанова, Блага Ди-
митрова, Иван Радоев ние можем да

Познанството ми и общуването
ми с балканския културмуртек Йов-
чо Терзиев датира някъде далеч
назад във времето, към средата на
миналото столетие, и почти всяка
наша среща е или за негова кари-
катурна изложба, или за моя нова
книга, към които взаимно проявява-
ме интерес. Банкя, люлка на здра-
вето, родееща се с уникалния си кли-
мат с Карлови вари, ме приютяваше
повече от половин век за летен от-
дих и уединение над белия лист. И
това обяснява връзката ми с Йовчо
Терзиев. Не са една и две изложби-
те му, заради които съм отивал на-
рочно. А това лято, в края на месец
май, бях поканен на творческа сре-
ща в ритуалната зала на общината
и там, на първия ред, съзрях моя
добър стар приятел Йовчо, който
държеше една внушителна книга-
албум. Загледах се с любопитство в
нея, а той ми каза, че била за мен,
макар да струвала 17 лева... Та след
моята среща с публиката получих

СТАРИННИЯТ ФАЙТОН
ПЪТУВА ЗА БАНКЯ

Велин ГЕОРГИЕВ
книгата-албум “На-
пред - заднешком,
карикатури и сати-
рична публицисти-
ка”... Значи две в
едно плюс... по-
мислих си и про-
сто виждах Йов-
чо, седнал на ка-
прата на Файтона. Защото книгата,
която вече държах в ръцете си, ми
говореше, че мястото на Йовчо е
там - пред неговите фенове.

В раздела публицистика Йовчо
Терзиев е проследил със сгъстени
щрихи живота си, времената, през
които е преминал и е обединил сло-
во и карикатура в нещо като автопа-
метник, по който е оставил епикриза
не само Мирон Иванов, а и други
знаменитости от национална вели-
чина на нашата култура и изкуство.
Те го наричат лечител на човешките
страдания... и тъкмо тези думи за него
ме накараха да му предложа да за-
карам Файтона в Банкя днес в него-
вата здравословна среда, под дъба
на дядо Вазов... на показ и диалог.

Поетът Найден Вълчев „се
завръща” в родния си край

си създадем най-точ-
на представа за духа
на времето, за обра-
за на епохата, за
нравствените възходи
и падения на общест-
веното и индивидуал-
ното съзнание. Тези
творци дават безпог-
решна кардиограма на
едно време сложно,
противоречиво, из-
пълнено с героизъм и
предателства, подвизи и подлости,
дързост и конформизъм, възвише-
ни жестове и реки от мерзости.
Найден Вълчев е едновременно
част от този величав поетичен
хор, но и ярка индивидуалност. Не-
повторим и оригинален тембър.”

Юбилейният тритомник на Най-
ден Вълчев излиза благодарение на
любезното съдействие на депутата от
Коалиция за България Румен Петков
и Григор Горчев, ревностни почитате-
ли на творчеството на поета.

Тартюф и хората, поддаващи се на манипулиране
Своята нова преми-

ера - “Тартюф” на Мо-
лиер, представя на
30 октомври ДТ “Неве-
на Коканова” - Ямбол.
Трупата на театъра
подходи с респект, но
и със самочувствие към
едно от най-силните
заглавия в световната
драматургия. За екипа
изследването на про-
блема за хората, лес-
но поддаващи се на
манипулиране, се пре-
върна в интересна и от-
говорна в тема. Оказва
се, че жертвите често
стават по-опасни от
самите манипулатори!
Сляпата привързаност,
отричането на истина-
та заплашват обичта,
приятелството, довери-
ето... Това коментира
режисьорката на по-
становката Дияна Ра-
дева.

Увереността на

Сцена от “Тартюф” на ямболския драматичен театър

Снимка Красимир СТОЙЧЕВтрупата в успеха на
постановката идва не
само от интересната
тематика, но и от ста-
билния състав, с който
се тя се реализира. В
спектакъла, освен
утвърдените вече Ми-
хаил Лазаров, Вълчо
Янев, Даниела Райчев-
ска, Милен Каракаму-
шев, Димитър Димит-
ров, Георги Ружичка,
Капка Валентинова,
играят две нови актри-
си - завършилите тази
година НАТФИЗ “Кр.
Сарафов” Мариана
Бонева и Петя Бойче-
ва, които ДУМА наско-
ро представи. Шансът
да направят своя старт
в професията с такава
драматургия е добра
възможност, както за
тях така и за трупата.
Талантливи и можещи,
бившите студентки на
проф. Танковска дават

най-доброто от себе
си и всички вярват в
успеха им, отбелязва
Радева. Сценографка
на спектакъла е Пла-

мена Дичева, а костю-
мите са дело на Алек-
сандрина Игнатова.
Следващите представ-
ления на “Тартюф” са

на 7, 15, 22 и 28 ноем-
ври. До края на годи-
ната има предвидени
гостувания в София и
Разград.
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Спорт

Г

Погребението на легендарния американски
треньор по бокс Емануел “Мани” Стюърд ще се
състои на 13 ноември от 11.00 местно време в
родния му град Детройт. Три дни преди това,
на 10 ноември, неговият ученик и приятел
Владимир Кличко ще защитава титлите си на
световен шампион в свръхтежка категория във
версиите на WBO (Световна боксова организа-
ция), IBF (Международна боксова федерация) и
WBA (Световна боксова асоциация) срещу
поляка Мариуш Вах в Хамбург. На мястото на
отишлия си от този свят Стюърд в ъгъла на
украинеца ще стои друг негов възпитаник -
Джонатон Бенкс. Той стана временно треньор
на Кличко, след като Мани започна борбата с
рака на дебелото черво. Владимир ще даде
всичко от себе си, за да победи Вах и да
посвети успеха на великия си наставник.
Стюърд почина в четвъртък, 25 октомври, на
68-годишна възраст. Очаква се на неговото
погребение да присъстват всички бивши и
настоящи знаменитости от света на бокса.

ДИМИТЪР ДАНЕВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

13 ГОДИНИ
откакто ни напусна

От семейството

МНОГО НИ ЛИПСВАШ!
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 29.10.2012 г. се навършват
ДВЕ ГОДИНИ от смъртта на

нашия съпруг и баща

От семейството

С любов и
признателност

си спомняме
за неговата доброта,

сърдечност
и несломим дух.

Липсваш ни!

Отлагат погребение
заради бой на Кличко

Григор Димитров си
осигури място в основна-
та схема на Откритото
първенство на Париж,
след като във финалния
квалификационен кръг на
турнира от категорията
“Мастърс” (награден фонд
2 427 975) се наложи с
6:2, 7:6 (2) над представи-
теля на домакините Жо-
натан Дасниер дьо Вейжи.

Тази победа донесе
на Гришо 25 точки за
ранглистата, които могат
да се окажат достатъчни
за дебют в Топ 50 на све-
та. С тях хасковлията ще
се изкачи до №49, но
това е класирането към
днешна дата, а въпросни-
те точки ще бъдат доба-

Световният шампион Тед Лигети (САЩ) спечели
за втора поредна година гигантския слалом в
австрийския курорт Зьолден, с който беше
открит новият сезон в Световната купа по ски-
алпийски  дисциплини при мъжете.
Състезанието премина при снежовалеж и мъгла,
а Лигети се справи най-добре с трудните усло-
вия и с изключително второ спускане финишира
с общо време 2:36.02 мин. Така 28-годишният
американец, олимпийски шампион в комбинация-
та от Торино 2006, записа 12-а победа в кариера-
та си за Световната купа. На второ място с
огромно изоставане от 2.75 сек. се нареди
Манфред Мьолг (Ит), а трети на 3.12 секунди
завърши миналогодишният носител на Големия
кристален глобус Марсел Хиршер (Ав).
Тома Фанара (Фр), който имаше аванс от 4
стотни пред Лигети в първия манш, направи
много грешки във втория и завърши четвърти на
3.23 сек. зад победителя. 22-годишният словак
Адам Зампа беше приятната изненада на състе-
занието. Той стартира с №40, но завърши 9-и на
3.81 сек. зад Лигети, като даде второ време във
II манш. Словакът записа рекордно класиране в
кариерата си и за първи път след дебюта си
преди 2 години влезе в зоната на точките в 20-
ия си старт за Световната купа. Друг младок,
Роберто Нани (Италия), със стартов №59 финиши-
ра 18-и на 4.91 зад победителя.

ГИГАНТСКИЯ СЛАЛОМ В ЗЬОЛДЕН (МЪЖЕ):
1. Тед Лигети (САЩ) 2:36.02 мин. (1:18.52+1:17.10)
2. Манфред Мьолг (Ит) 2:38.77 (1:18.64+1:20.13)
3. Марсел Хиршер (Ав) 2:39.14 (1:19.84+ 1:19.30)
4. Тома Фанара (Фр) 2:39.25 (1:18.48+ 1:20.77)
5. Дидие Дефаго (Швейц) 2:39.45 (1:19.75+ 1:19.70)
6. Ханес Райхелт (Ав) 2:39.62 (1:20.00+1:19.62)

овекът на Бойко Борисов
в Левски и изпълнителен
директор на “сините” Иво
Тонев е категоричен, че
в изпадналия във финан-

Аржентинският феномен Лионел Меси вка-
ра 2 гола за разгромната победа на Барсело-
на с 5:0 при гостуването на Райо Валекано и
вече има 301 попадения в кариерата си. В мача
от 9-ия кръг от Ла Лига звездата на каталунци-
те отново бе над всички и се разписа в 48-ата
и 88-ата мин. Сеск Фабрегас вкара 1 и подаде
за 2 гола, а по 1 попадение нанизаха още 2-
ма испански национали Давид Вия и Шави.
Тимът на Тито Виланова продължава да бъде
непобеден в първенството и остава лидер в
класирането.

Меси пък е само на 2 гола от рекорда на
Краля на футбола Пеле, който през 1959 г. има
75 попадения в официални срещи - 66 за Сан-
тос и 9 за националния отбор на Бразилия.
Аржентинецът вече има 61 за Барса.

ГРИШО ВЛЕЗЕ В ОСНОВНАТА СХЕМА В ПАРИЖ
корт №2 в Двореца на
спорта “Берси” се разпо-
реждаше само хасковли-
ята. Гришо спечели 4 по-
редни гейма и се поздра-
ви с успеха в първата
част. Във втората първите
няколко гейма завърши-
ха в полза на сервиращи-
те, за да се стигне до про-
словутия седми гейм, ко-
гато Григор допусна
първата си двойна греш-
ка в мача, после изоста-
ваше с 0:40 и накрая за-
губи подаването си. Той
обаче си върна пробива
още в следващия гейм, а
при 5:5 изоставаше с
30:40, но отново прояви
характер в ключовите мо-
менти и измъкна гейма си.

Иво Тонев:

В Миньор ще вземат
пари, за да ни скочат
Няма да сменяме името на стадиона, категоричен
е изпълнителният директор на Левски

сините от София. “Срещу Локомотив
Пловдив имаше повече агресия в на-
шата игра в сравнение с мача сре-
щу ЦСКА. Имахме много положения,
които обаче пропуснахме. За жалост
след нелепа наша грешка допуснах-
ме гол. Специално за Жоао Силва е
прибързано да се дават оценки. Има
време и това да се прави. Не ме
интересува какво правят другите от-
бори, важно е какво представлява
нашият отбор. Към днешна дата не
смятам, че трябва да коментираме
зимната селекция”, допълни шефът
на Левски.

Тонев наблегна също и че няма
да бъде сменяно името на клубния
стадион “Георги Аспарухов” след
очакваната му тотална промяна.

“Искам дебело да подчертая, че

никога не сме обсъждали този
въпрос. Говорих с г-н Баждеков, ду-
мите са му силно преекспонирани.
Сега най-важното нещо е да почне
да се прави стадионът. Другото не е
сериозно и въобще на бива да се
коментира. Никой не може да си
мисли, че е възможно да бъде ома-
ловажено името на Георги Аспару-
хов. Ще обясним подробно какво се
случва, когато бъдем напълно гото-
ви. В момента се вършат много неща.
Сега слагаме ролата с трева на
новия ни помощен терен. За стади-
она най-вероятно ще говорим по-
подробно между Коледа и Нова го-
дина. Най-важното е в Левски да има
перфектни условия за работа в
първия отбор и юношеската школа”,
завърши силната фигура в Левски.

Меси вече с 301 гола

Трима
халфове
на Райо

Валекано
атакуват

Лионел
Меси, който

вкара 2
гола за

победата на
Барселона

с 5:0 като
гост

Снимки БГНЕС

Тед Лигети се радва на спускането си във втория
манш на гигантския слалом в Зьолден

вени към актива му на 5
ноември. За да си осигу-
ри на 100% въпросния
дебют в Топ 50, Григор се
нуждае от една победа в
основната схема.

Двубоят с Жонатан
Дасниер дьо Вейжи за-
почна с предимство за
младия българин, който
имаше шанс за пробив
още в първия сервис гейм
на противника си, но не
успя да го реализира.
Григор продължи да има
сериозно предимство,
като при резултат 2:3 от-
ново получи възможност
да спечели подаването
на противника си, после-
два двойна грешка при
0:40, а до края на сета на

Стигна се до редовния
за последните мачове на
Григор тайбрек (8-и в по-
следните 9 изиграни
сета), а в него Дасниер
дьо Вейжи поведе с мини-
пробив още при първото
разиграване. Хасковлията
обаче моментално го вър-
на и при 1:2 и направи 6
поредни точки и спечели
трети пореден тайбрек
след загубения с 6:7, 6:7
четвъртфинал от Пол-
Анри Матьо (Фр) в петък.

В I кръг в Париж в
последния “Мастърс 1000”
за сезона, Гришо можеше
отново да се натъкне на
Матьо, №87 в света в мо-
мента, но достигал до №12
през 2008 г.

Ч
сова безтегловност Миньор ще се на-
мерят пари, за да бъдат надъхани
играчите да скочат на “сините” в след-
ващия кръг. “Чуковете” са традицион-
но неудобен противник за столични-
те грандове и често решават носите-
ля на титлата в България, макар че в
момента са на дъното на таблицата.

“Със сигурност в Миньор ще по-
лучат парите си преди мача с Лев-
ски”, заяви Тонев, без да уточнява
дали има предвид, че на Стадиона
на мира ще бъдат получени пари от
трети отбор, които да мотивират пер-
ничаните да скочат с пълна сила на

Тед Лигети пак
тръгва с успех
Тед Лигети пак
тръгва с успех
Тед Лигети пак
тръгва с успех
Тед Лигети пак
тръгва с успех
Тед Лигети пак
тръгва с успех

БОК отвръща на Нейков
Ръководството на Българския олимпийски комитет (БОК) се

чувства задължено да отговори официално на спортния ми-
нистър Свилен Нейков във връзка с негово интервю, в което той
отправя нападки с излизащи от добрия тон квалификации по
повод на среща на комитета с българските федерации по олим-
пийските спортове в четвъртък.

“Абсолютна спекулация е твърдението на министър Нейков,
че БОК му е написал отчет от “една страничка” за представя-
нето на България на Олимпийските игри в Лондон 2012. Явно
г-н Нейков не е направил разлика между отчет и изпратения му
от БОК отговор на писмо на спортното министерство от 18
септември 2012 г. С въпросното писмо само му припомнихме, че
отчет на БОК се дава и приема единствено от Общото събрание
на организацията в годината след Олимпийски игри съгласно
чл. 30 ал. 3 от Устава на БОК. А според нормативните документи
отговорността за подготовката и представянето на българските
състезатели на Олимпиади е само и единствено на МВФС”.
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ад страната ще се задържи облачно и дъждов-
но. В Източна България ще остане ветровито -
с умерен до силен вятър от юг-югозапад. Ми-
нималните температури ще бъдат между 8o и

13o, в източните райони до 16o-19o. Ще се задържи
сравнително топло през деня с максимални темпера-
тури от 14o-19o в западните до 20o-22o в източните рай-
они. По-късно през деня от северозапад ще прониква
студен въздух.
В планините ще е облачно и мъгливо, с валежи от
дъжд, значителни в Родопите. Вятърът ще е силен от
югозапад. По Черноморието ще е облачно и дъждов-
но. Ще продължи да духа умерен и силен южен вятър.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.51521

GBP
2.44113

CHF
1.61773

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник и сряда температурите щеВъв вторник и сряда температурите щеВъв вторник и сряда температурите щеВъв вторник и сряда температурите щеВъв вторник и сряда температурите ще
бъдат с 6 до 8 градуса по-ниски. В различнибъдат с 6 до 8 градуса по-ниски. В различнибъдат с 6 до 8 градуса по-ниски. В различнибъдат с 6 до 8 градуса по-ниски. В различнибъдат с 6 до 8 градуса по-ниски. В различни
райони, с прекъсвания и различен интензитетрайони, с прекъсвания и различен интензитетрайони, с прекъсвания и различен интензитетрайони, с прекъсвания и различен интензитетрайони, с прекъсвания и различен интензитет
ще продължи да превалява дъжд, като спиранеще продължи да превалява дъжд, като спиранеще продължи да превалява дъжд, като спиранеще продължи да превалява дъжд, като спиранеще продължи да превалява дъжд, като спиране
на валежите и разкъсвания на облачносттана валежите и разкъсвания на облачносттана валежите и разкъсвания на облачносттана валежите и разкъсвания на облачносттана валежите и разкъсвания на облачността
ще настъпят в сряда.ще настъпят в сряда.ще настъпят в сряда.ще настъпят в сряда.ще настъпят в сряда.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

15°/20°15°/20°15°/20°15°/20°15°/20°

30       31
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

17°/19°17°/19°17°/19°17°/19°17°/19°

“≈À≈÷
ŸÂ ‚ÁÂÏÂÚÂ ÔË-
Ò˙ˆÂ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡
Ì‡ Ò˙·ËÚËÂ, ÍÓÂÚÓ
ÔË‚ÎË˜‡ Ò˙Ò ÁÌ‡-

Œ¬≈Õ
¡ÎËÁÓÒÚÚ‡ Ë ‰Ó‚Â-
ËÂÚÓ ‚Ë ‚ ÓÌÂÁË,
ÍÓËÚÓ ‚Ë Í‡‡Ú ‰‡
ÒÂ ÛÒÏËı‚‡ÚÂ Ë  ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ ‚ ÒÙÂ-
‡Ú‡ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÒÚ-
‚ÓÚÓ, ÒÂ˘Ë Ò ‚ÎË -̌

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
— Ú̇ ÔÂÌËÂ Ë ÚÛ‰
˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ ˆÂÎ-
Ú‡ ÒË, ÁÌ‡ÂÚÂ „Ó Ë
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ÔÓ„‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
”˜‡ÒÚËÂÚÓ ‚Ë ‚
ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘Ó Ò˙·Ë-
ÚËÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÒÚÂ
ËÌËˆË‡ÚË‚ÌË Ë ‰ÂÈ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬˙Á‰˙Ê‡ÈÚÂ ÒÂ
‰ÌÂÒ ÓÚ ÌÂÓ·ÏËÒ-
ÎÂÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ë  ̌Ë ÔÓ
ÌËÍ‡Í˙‚ Ì‡˜ËÌ ÌÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
«‡·ÂÎˇÁ‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ
‡Á‰‚ËÊ‚‡ÌÂ ÔÓ-
Í‡È ‚‡Ò ˘Â ÒÂ
ÓÚ‡ÁË Ë Ì‡ ÎË˜ÌËˇ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
 œÓˇ‚ÂÚÂ „˙‚Í‡-
‚ÓÒÚ ‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌË -̌
Ú‡ ÒË Ë ÌÂ ‰ÂÏÓÌ-
ÒÚË‡ÈÚÂ ÔÂÚÂÌ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡ÌËÏ‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë,
Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÙËÌ‡Ì-
ÒÓ‚Ë ÓÔÂ‡ˆËË,
Ò‰ÂÎÍË Ë ‚ÒË˜ÍÓ,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÓ·ËÚÂ ‚Ë Ì‡ÏÂ-
ÂÌË  ̌ Í˙Ï ÌˇÍÓ„Ó
ËÎË ÌÂ˘Ó ˘Â ÛÒÍÓ-
ˇÚ Ó·˘ËÚÂ ‚Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ Ò‚Ó·Ó‰ÌË, ˘Â Ì‡-
Ô‡‚ Ú̌ ‰ÂÌ  ̌ ‚Ë ÔÓ-ÔË Ú̌ÂÌ.

Ï‡Ú‡ ÒË. ≈‰ÌÓ Ô Ú̇Û‚‡ÌÂ ˘Â ‚Ë
Á‡Â‰Ë Ò ÔË Ú̌ÌË ÂÏÓˆËË.

ÒÚ‚‡˘Ë. —˙Ó·‡Áˇ‚‡ÈÚÂ ÒÂ Ò ÛÒ-
ÎÓ‚Ë Ú̌‡ Ì‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇÚ‡.

‚Ë ÊË‚ÓÚ. ÕÂÓ·‚˙Á‡ÌËÚÂ ˘Â
ÔÓÏËÒÎ Ú̌ Á‡ ÔÓ-ÒÂËÓÁÌË ÒÚ̇ ÔÍË.

ˆËËÚÂ ÒË ·ÂÁ ÔË˜ËÌË, Á‡ ‰‡ ÌÂ
Ì‡ÒÚÓËÚÂ ÌˇÍÓ„Ó ÒÂ˘Û ÒÂ·Â ÒË.

ÚÂÎÌË ıÓ‡ Ë ‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ·Ë
·Î‡„ÓÔË Ú̌ÒÚ‚‡ÎÓ ·ËÁÌÂÒ‡ ‚Ë.

‚ÎËÁ‡ÈÚÂ ‚ ÔÓÚË‚ÓÂ˜ËÂ Ò˙Ò
Á‡ÍÓÌÌÓÒÚÚ‡ Ë Â‰‡.

Ì‡ÒÓ˜ÂÌÓ Í˙Ï Ô‡ËÚÂ Ë ‰ÓÏ‡ ‚Ë,
‰ÌÂÒ ˘Â Â ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÌÓ.

‰ÂÈÒÚ‚Ë  ̌ ÔÓ Â‡ÎËÁ‡ˆË Ú̌‡ Ì‡
ÍÓÌÍÂÚÌ‡Ú‡ ‚Ë Ó·‚˙Á‡ÌÓÒÚ.

¬ŒƒŒÀ≈…
«‡„ËÊÂÌË ÒÚÂ Á‡
Á‰‡‚ÂÚÓ Ì‡ ·ÎËÁ˙Í
˜Ó‚ÂÍ, ÌÓ Ò ÌÂ ÔÓ-
Ï‡ÎÍÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ ̆ Â

ÒÂ ÓÚÌÂÒÂÚÂ Ë Í˙Ï Ò‚ÓËÚÂ ÓÚ„Ó-
‚ÓÌÓÒÚË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡ -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ·ÎÓÍ
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ
15.25 ƒÓÍÚÓ —Ì‡„˙ÎÒ - 13-ÒÂ-

ËÂÌ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3071 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓÛ-

·ËÍ‡
18.40 ≈ÍÒˆÂÌÚË˜ÌÓÒÚËÚÂ Ì‡ Â‰ÌÓ

ÛÒÓÍÓÒÓ ÏÓÏË˜Â - Ë„‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg - ‰ËÒÔÛÚ Á‡

¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‚ÓÈÌ‡
22.00 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡

Û·ËÍ‡ Á‡ ‰ÓÍ. ÙËÎÏË
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓÛ-

·ËÍ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 19
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 60
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-

ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
98

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.00 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 30

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 142, 143

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 2

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 22, 23

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 60
04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË

ÌÓ‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.15 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
Œ·Â‰ËÌˇ‚‡ÈÍË ‡ÁÛ-
Ï‡ Ò ËÌÚÛËˆË Ú̌‡ ÒË,
˘Â ÒÚË„ÌÂÚÂ ‰Ó Â-
ÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ

ÔÂÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ‰ÌÂÒ. À˛·Ó‚Ú‡ ˘Â
‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÔÓ-ÌÂÊÌË .

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

˜ËÏÓÒÚÚ‡ ÒË. “Ó‚‡ ˘Â ‚Ë ÔÓ‰ÚËÍ-
ÌÂ ‰‡ Ò˙‚ÂÚ‚‡ÚÂ.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
11.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î:  ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
18.05 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÃÓÒ„‡Áî
00.05 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.45 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.00 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.25 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.20 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.05 —ÂË‡Î: ìÃÓÒ„‡Áî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìÃÓÒ„‡Áî

�����
�����

�����

����������

����������
����������

�����

����������
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Ф

гледайте

ФУТБОЛ

резултати

ПО НОВА СПОРТ
18.00 Ман Сити -

Сонси
22.00 Евертън -

Ливърпул
ПО ЕВРОСПОРТ

18.30, 23.30 Евроголове
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.30 Мач от полската
Eкстракласа

ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №86 НА ТОТОТО
БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД
РЕДАКЦИОННОТО ПРИКЛЮЧВАНЕ
НА БРОЯ.

!

Френският защитник Максим Брило
минава тестове в Левски, съобщи Гонг.
Играчът бе включен в учебна игра с част
от юношите на клуба и футболисти от
първия тим, които не взеха участие при
победата с 2:1 над Локо Пд в събота в
мача от Х кръг на “А” група.

29-годишният защитник е направил
добро впечатление по време на учебна-
та игра и може да бъде ангажиран. Бра-
нителят е свободен агент, а за последно
е играл в третодивизионния Ван. Брило е
юноша на Рен и е висок 188 см, а първи-
ят му професионален договор е с Ниор,
където играе от 2000 до 2004 г. После е
прекарал 2 години в Орлеан и 2 сезона
в Либурн. През 2008/2009 е част от съста-
ва на Амиен, преди да заиграе в белгий-
ския Шарлероа през 2009/2011 заедно с
другия френски защитник на “сините”
Ромейн Ели.

Брило наблюдава успеха на Левски
над Локо Пд, след което си тръгна заед-
но с Ели, който пък откри резултата в
мача с първия си гол със синия екип.

Левски има сериозни проблеми в от-
брана, които се задълбочиха след конту-
зията на Димитър Везалов, претърпял
наскоро операция в Германия, но пропу-
скащ целия есенен полусезон.

В началото на септември проби в
Левски премина и юношата на Олимпик
Марсилия Кристоф Ловински, който оба-
че не бе одобрен от треньорското ръко-
водство на “сините”.

От Локо Пд обаче оспорват втория
гол в мача, отбелязан от Жоао Силва
(50). Вратарят на Локо Пд Йордан Госпо-
динов, който спаси няколко положения
за гол, не оспорва победата на бившия
си тим, за който игра под наем като пре-
отстъпен от Нефтохимик през 2001 г. в
предварителните кръгове на Шампион-
ската лига, но обяви, че вторият гол е от
засада. “Имаше хора на линията на заса-
дата и казват, че е имало 100% засада.
Възможно е и да бъркаме. Имахме такъв
случай с Лудогорец, в който скочихме

Левски пробва
нов французин

Французинът Робер Ели открива резултата срещу Локо Пд и записа първия си
гол за “сините” при победата с 2:1 в мача от Х кръг на “А” група

Локо Пд оспорва втория гол на „сините”

Снимки БГНЕС

всички срещу страничния съдия, а се
оказа, че е нямало засада. Тълкувахме в
съблекалнята спорните моменти от
мача”, заяви 34-годишният сливналия.

Спряганият през лятото за трансфер
в Левски халф Христо Златински също се
изказа, че е имало лека съдийска под-
крепа за Левски при втория гол. “Имаше
двуметрова засада и делегатът го е отбе-
лязал в доклада си. Все пак направихме
добър мач и това трябва да ни дава са-
мочувствие и спокойствие занапред. Все-
ки треньор си има методика. Щом сме
играли добре, значи Стефан Генов има
успех. Не мога да кажа какво точно е
променил, но може би играем по-комби-
нативно”, заяви бившият национален по-
лузащитник. “Без да обиждам Левски и

ЦСКА, които са водещите отбори в Бълга-
рия, пловдивското дерби е по-голямо от
софийското”, допълни юношата на Пирин.

Подалият оставка като почетен пре-
зидент на Локо Пд Христо Бонев също
беше бесен на съдията Георги Игнатов.
“Искам горещо да поздравя Съдийската
комисия, която е наказала този човек
Георги Игнатов да не свири мачове дълго
време. Съдийството му беше престъпно.
Искам обаче сериозно да охуля тези,
които са го върнали обратно в съдийст-
вото, защото по моя скромна преценка
този човек не заслужава да реферира на
никакво ниво”, заяви Зума. Според бив-
шия рекордьор по голове за национал-
ния отбор и бивш селекционер засадата
при втория гол била 3-4 м.

ЦСКА проявява интерес към
уругвайския офанзивен халф на
Палермо Игнасио Лорес Варела,
пишат медиите в Италия. В мо-
мента 21-годишният полузащит-
ник играе като преотстъпен в
Ботев Враца и именно с изявите
си за новаците в елита е прико-
вал вниманието на “червените”,
твърдят на Апенините. Варела
премина на остров Сицилия пре-
ди година от тима на Дефенсор
Спортинг за сумата от 2,8 мили-
она евро, но изигра едва 6 мача
за “орлите” и не се разписа нито
веднъж. Цената, платена от Па-
лермо, пък го прави най-скъпият

Предварителната продажба на билети за
дербито от 1/16 финалите в турнира за Купата
на България Лудогорец - ЦСКА започва утре.
Двубоят е в сряда от 20,45 ч. в Разград.
Всички каси на “Лудогорец Арена” отварят
утре в 17.00 ч. и ще работят, докато има
желаещи да закупят билети. Цените са: цент-
рална трибуна - 25 лв., сектори А, Б и В - 12
лв., сектор Д и сектор “Гости” - 10 лв. Ръко-
водството на Лудогорец ще предостави на
ЦСКА 600 билета в свободна продажба.
Привържениците на “армейците” ще могат да
ги закупят в деня на мача от специална каса
в близост до стадиона, която ще бъде отворе-
на в 17,00 ч. Феновете до 18 години пък ще
ползват намаление от 50% в домакинските
сектори срещу представяне на документ.

Венецуелецът Ермес Паломино (вляво) получава поздравления
от съотборниците си за 2-та гола срещу Локо Сф,

донесли победата на Черно море с 2:0 във Варна

имитър Бербатов ще бъде
извън игра за около един ме-
сец, ако се потвърдят първона-
чалните лекарски прогнози, че

„А” група, Х кръг

Левски Сф - Локо Пд 2:1 1:0 Ели (33(
2:0 Силва (50) 2:1 Пинто (60-авт.);
Берое - Пирин ГД 2:3 0:1 Гуцев (32) 0:2
Хазуров (38) 2:2 Еуженио (43 и 45+2)
2:3 Панайотов (72); Етър - Ботев Вр
1:0 Трифонов (56); Славия - Миньор
0:0; Ботев - ЦСКА 1:1 1:0 Ив. Цветков
((42-д) 1:2 Тасио (80); Монтана - Ли-
текс 1:3 0:1 Г. Миланов (15) 1:1 Пашов
(40) 1:3 Г. Миланов (59-д и 64); Черно
море - Локо Сф 2:0 Паломино (21 и 44)
 1. ЛУДОГОРЕЦ 10 8 1 1 22:6 25
 2. ЛЕВСКИ 10 8 1 1 19:6 25
 3. Ботев Пд 10 6 2 2 15:7 20
 4. ЦСКА 10 5 3 2 15:6 18
 5. Литекс 10 5 2 3 19:7 17
 6. Черноморец 10 4 3 3  9:8 15
 7. Пирин ГД 10 5 0 5 11:17 15
 8. Славия 10 4 2 4 13:13 14
 9. Черно море 10 3 3 4  9:15 12
 10. Локо Пд 10 2 5 3 13:13 11
 11. Монтана 10 3 2 5 14:16 11
 12. Локо Сф 10 2 4 4  9:10 10
 13. Берое 10 3 1 6 15:20 10
 14. Етър 10 2 1 7  6:17  7
 15. Ботев Вр 10 2 1 7  5:20  7
 16. Миньор 10 1 3 6  4:17  6
ХI кръг, неделя (04.11), 14.30 ч.: Пирин ГД
- Черноморец; Локо Сф - Берое; ЦСКА -
Монтана; Локо Пд - Ботев Пд; Миньор
- Левски; Ботев Вр -Славия; 17.30: Ли-
текс - Черно море; Лудогорец - Етър

Иван Цветков
и Георги Миланов
доближават
Де Карвальо

С хеттрика си срещу Монта-
на Георги Миланов (Литекс) вече
има 7 гола и доближи лидера в
класирането на голмайсторите
Базил де Карвальо, който не се
разписа във втори пореден мач и
остава с 8 попадения. Със 7 гола
е и капитанът на Ботев Пд Иван
Цветков, който си спечели и
реализира дузпа срещу гостува-
щия ЦСКА, но мачът завърши 1:1.
С 6 гола е капитанът на Лудого-
рец Емил Гъргоров, а с 5 съотбор-
никът му Марселиньо и Георги
Андонов (Берое).

„Б” група, IХ кръг

Калиакра - Раковски 2:2; Пирин Разл
- Видима 1:2; Спартак Пл - Спартак
Вн 1:0; Любимец - Сливен 2:0; Свет-
кавица - Нефтохимик 1:3; Чавдар Етр
- Банско 3:0; Септември - Шумен 0:1
 1. СПАРТАК ПЛ9 7 1 1 13:4 22
 2. Нефтохимик9 5 4 0 14:6 19
 3. Спартак Вн 9 5 2 2 11:3 17
 4. Чавдар 9 5 2 2 16:9 17
 5. Светкавица 9 5 1 3 10:7 16
 6. Раковски 9 4 3 2 11:10 15
 7. Шумен 9 4 1 4 10:11 13
 8. Банско 9 3 3 3 12:11 12
 9. Любимец 9 4 0 5 9:10 12
10. Калиакра 9 3 1 5 12:14 10
 11. Видима 9 2 4 3 9:11 10
 12. Пирин Разл 8 1 3 4 7:10  6
 13. Септември 9 0 3 6 5:17  3
 14. Сливен 8 0 0 8 2:18  0

Х кръг, сряда (31.10.), 14.30 ч.: Светка-
вица - Калиакра; Раковски - Спартак Пл;
Нефтохимик - Шумен; Сливен - Септем-
ври; Видима - Любимец; Спартак Вн -
Чавдар Етр; Банско - Пирин Рз

ЦСКА се точи за най-скъпия
играч в „А” група

играч в “А” група в момента. Не-
убедителните му изяви и липсата
на опит принудиха ръководство-
то на италианския елитен клуб да
го прати под наем в тима от Вра-
ца, воден в началото на сезона
от италиански бизнесмен и тре-
ньор. Вместо да трупа игрово
време и опит, за нещастие мла-
докът се контузи. Варела може
да играе зад нападателите и като
крило, а контрактът му с Палер-
мо е до лятото на 2016 г. Така
ЦСКА ще трябва да отправи кон-
кретна оферта, ако иска да го има
в редиците си, пишат още меди-
ите в Италия.

ЛУДОГОРЕЦ ДАВА
600 БИЛЕТА ПО 10 ЛВ.
НА „ЧЕРВЕНИТЕ”

Д

Бербатов с трети
гол за Фулъм
и пукнато ребро

има пукнато ребро. Мениджърът на
Фулъм Мартин Йол разкри, че Берба-
тов може би е със спукано ребро след
равенството 3:3 при гостуването на Ре-
динг. 31-годишният благоевградчанин
вкара за 3:2 в 88-ата мин. с 3-ия си гол
за “Котиджис”, но докрая домакините
успяха да изравнят.

Йол призна, че на полувремето Бер-
батов е получил обезболяваща инжек-
ция, за да завърши срещата. Бившият
капитан на националния отбор ще пре-
мине допълнителни медицински из-
следвания и ако първоначалната про-
гноза се потвърди, ще бъде извън игра
около един месец. Следващият мач на
Фулъм в Премиършип е срещу Евертън
в събота, а на 10 ноември е лондонско-
то дерби с Арсенал на “Емиратс”.
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Стр. 23

гледайте
ЦСКА с мерак
за най�скъпия
играч
в „А” група

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНУКЪР

8.00, 13.30, 19.00
Интернешънъл
чемпиъншипс

ТЕНИС
11.00, 21.00

Шампионат на WTA в
Истанбул, финал (п)

ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
12.30 “Скейт Канада”, Танцови

двойки (волна програма)
17.30 Жени (волна програма)

КРИКЕТ
16.30 Шампионска лига Туенти20:

Финал
БАСКЕТБОЛ

20.30 Обзор на кръга
в Евролигата

ПО ЕВРОСПОРТ
БОКС

22.00 Йоан Пабло Ернандес - Трой
Рос

Пилоти

1. Себастиан Фетел 240
2. Фернандо Алонсо 227
3. Кими Райконен 173
4. Марк Уебър 167
5. Люис Хамилтън 165

Конструктори

1. Ред Бул 408
2. Ферари 316
3. Макларън 306
4. Лотус 263
5. Мерцедес 140

Двукратният световен шампион Се-
бастиан Фетел записа четвърта поред-
на победа за Ред Бул във Формула 1
след успех в Гран при на Индия, 17-и
кръг за сезона. Германецът измина
най-бързо 60-те обиколки на пистата
“Буд” край Ню Делхи и общо с петия си
триумф през сезона дръпна с 13 т. на
другия двукратен шампион Фернандо
Алонсо с Ферари и битката за титлата
се запази.

Трети остана вторият пилот на Ред
Бул Марк Уебър, който в последните
обиколки бе притиснат от Люис Ха-
милтън с Макларън, но удържа на ата-
ките му. Алонсо пък успя в последните
обиколки от състезанието да се пребо-
ри с Марк Уебър за второто място на
подиума. Съперниците на Ред Бул за-
явиха преди състезанието, че са реше-
ни да предотвратят лесната победа на
Фетел, но шампионът доминираше по-
вече от всякога. Фетел и Уебър водеха
колоната след перфектния си старт в по-
голямата част от надпреварата на пис-
тата “Буд”, докато Макларън и Ферари
се сражаваха зад тях. Алонсо успя да

Фетел с 4-ти
пореден успех

Германският
пилот на Ред

Бул Себастиан
Фетел подскача

на подиума на
пистата “Буд”,

след като
спечели Гран
при на Индия

Алонсо завършва втори за Гран при на Индия,
запазва шансове за победа 3 кръга преди края

изпревари Люис Хамилтън и Дженсън
Бътън на дългата права, после видя как
двамата минават покрай него на завой
4. Докато Алонсо се опитваше да изпре-
вари Хамилтън, Бътън държеше третата
позиция, но след това испанецът изпре-
вари и двамата пилоти на Макларън, а
в края успя да направи почти невъзмож-
ното и възползвайки се от липсата на
КЕРС в болида на Уебър, му открадна
второто място на подиума.

Болидът на Фетел изглежда също
имаше трудности, след като започнаха
да излизат искри от докосващия асфал-
та сплитер, и това допълнително окура-
жи Алонсо до финала, но германецът не
отстъпи първото си място дори за миг и
така донесе още 25 т. и за без това во-
дещия в класирането при конструктори-
те си отбор на Ред Бул.

Хамилтън, който трябваше бързо да
смени волана си в питстопа, се опитваше
да хване Уебър до финала, но не можа
да го догони и остана четвърти. Неговият
съотборник Дженсън Бътън финишира
пети, след като загуби време на излиза-
не от питстопа зад Ромен Грожан (Фр).

Фелипе Маса (Браз) удържа атаките на
Кими Райконен (Фин) и си запази шеста-
та позиция. Пилотът на Лотус надбяга Фе-
рари-то, влизайки в пита една обиколка
по-късно, но Маса използва DRS-а си и
бързо си върна позицията. Ромен Грожан
(Фр) остана в средата на колоната след
старта, но успя с изпреварване да си
спечели малко преднина, преди да спре
за нови гуми в 36-ата обиколка. Така
стигна до девета позиция без инциден-
ти, гонейки Нико Хюлкенберг (Гер) от
Форс Индия. Немецът се бореше със
Серхио Перес (Мекс), но пилотът на
Заубер направи ранно влизане в пит-
стопа след контакт с Даниел Рикардо.
Перес беше един от тримата пилоти,
които имаха проблеми с гумите в битка-
та. Жан-Ерик Верн докосна Михаел
Шумахер в първия завой, счупвайки кри-
лото на Торо Росо-то и спуквайки гума-
та на Мерцедес-а. Пастор Малдонадо
също пострада в битка с Камуи Кобая-
ши. Бруно Сена поведе отбора на Уи-
лямс до 10-а позиция, след като изпре-
вари пилота на Мерцедес Нико Розберг
и така влезе в зоната на точките.

 Следващият старт е за Гран при на
Абу Даби в неделя, а до края ще са
състезанията в САЩ (на 18 ноември) и
в Бразилия (на 25-и).

Лоренсо триумфира с титлата предсрочно
спанецът Хорхе Лоренсо с Яма-
ха си осигури титлата в клас
MoтоGP на световния шампио-
нат по мотоциклетизъм. Лорен-
со триумфира за втори път след
2010 г., след като финишира
втори в състезанието за Голя-
мата награда на Австралия на
пистата “Филип Айлънд”. 25-го-
дишният испанец се класира за
16-и път на подиума в 17 стар-
та от кампанията (6 победи и
10 втори места) и с 350 т. има
непреодолим аванс от 43 точки
пред сънародника си Дани Пе-
дроса с Хонда преди послед-
ния кръг за Гран при на Вален-
сия на 11 ноември.

Педроса, който беше единст-
веният конкурент на Лоренсо за
титлата, започна отлично и по-
веде колоната, но на четвъртия
завой по време на втората оби-
колка загуби контрол върху мо-
тоциклета си и отпадна. Така той
прекъсна серията си от 3 поред-
ни победи и загуби шансове да
атакува първото място в крайно-
то класиране.

 Местният любимец Кейси
Стоунър зарадва рекордните

Испанският
пилот на
Ямаха Хорхе
Лоренсо
подскача във
въздуха на
подиума при
награждаването
му за второто
място на Гран
при на
Австралия,
донесло му
предсрочно
световната
титла в клас
МотоGP

И
53 000 зрители по трибуните с
шестата победа в кариерата си
в Гран При на Австралия. Сто-
унър предварително обяви, че
прекратява кариерата си след
края на сезона. Двукратният и
настоящ световен шампион фи-
нишира за 41:01.324 мин., като
изпревари Лоренсо с повече от
9 секунди. Австралиецът не
успя да защити титлата си от
миналия сезон, но записа пета
победа в кампанията и се

утвърди на третото място в ге-
нералното класиране с 238 т.

 Британецът Кал Кръчлоу с
Ямаха направи най-доброто си
представяне през сезона, фини-
ширайки трети за 41:15.894 мин.
Деветкратният световен шампи-
он Валентино Роси (Ит) с Дукати
завърши 7-и - на 37,113 сек.,
изпреварен още от Андреа До-
вициозо (Ит) с Ямаха, Алваро Ба-
утиста (Исп) с Хонда и Щефан
Брандъл (Гер) също с Хонда.

Испанецът Марк Маркес със Зутер спечели титлата в
клас Moto2 на световния шампионат по мотоциклетизъм.
19-годишният Маркес завърши трети на “Филип Айлънд”,
но си гарантира първото място в генералното класиране.
Испанецът, който записа 8 победи от 16-те старта през
сезона, натрупа 299 т. и има непреодолим аванс от 39 т.
пред  сънародника си Пол Еспаргаро кръг преди края.
Еспаргаро с Калекс спечели убедително старта за Гран
при на Австралия за 39:26.486 минути и записа четвърти
успех в кампанията.
Новият световен шампион по мотоциклетизъм в клас
Moto3 Сандро Кортезе (Гер) с КТМ спечели състезанието
в Австралия. 22-годишният Кортезе навъртя обиколките
на пистата “Филип Айлънд” за 38:20.014 мин. и записа
пета победа за сезона. На второ място финишира Мигел
Оливейра (Пор) с  Хонда за 38:22.122 мин.

Отборът на Националната спорт-
на академия спечели Купата на
България по бокс с 47 т. Те получиха
трофея от президента на Българската
федерация по бокс Красимир Инин-
ски. Втори останаха боксьорите на
ЦСКА с 23 т., пред Левски 18, а само
1 т. не достигна на домакините от
Спартак Плевен за бронзовите отли-
чия и те останаха четвърти, пред от-
борите на Добруджа (Добрич и Сторм
(Сф). На ринга в зала “Спартак” пове-
чето от финалните срещи вчера бяха
доста оспорвани. Многобройните зри-
тели станаха свидетели и на победа
с нокаут. Турнирът бе и I кръг от от-
борното държавно първенство. От
олимпийците ни в него участва само
Георги Андонов (Левски), спечелил
на финала срещу Тинко Банабаков
(Ивайло ВТ) при равенство в точките,
но с повече нанесени удари, докато
бронзовият медалист Тервел Пулев и
световният шампион от Милано 2009
Детелин Далаклиев не се качиха
изобщо на ринга.

Останалите победители:
до 52 кг: Стефан Иванов (Левски)

- Георги Огнянов (Спартак Пл) чрез
отказване

до 56 кг: Стефан Куцаров (НСА) -
Костадин Минев (Ямбол) 13:6

до 60 кг: Айрин Исметов (Локомо-
тив Рс - Денислав Суслеков (Победа
Бс) 8:5

до 64 кг: Милан Златев (НСА) -
Ангел Димов (НСА) неявяване заради
счупен пръст

до 69 кг: Симеон Чамов (ЦСКА) -
Николай Коев (НСА) 12:8

до 75 кг: Мариян Момчев (Добруд-
жа) - Максим Цветков (Ивайло ВТ) но-
каут в III рунд

до 81 кг: Младен Манев (НСА) -
Радослав Панталеев (ЦСКА) 11:8

до 91 кг: Диян Петров (Спартак Пл)
- Николай Мутафски (Юнайтедспорт
Пд) отказване в I рунд

+91 кг: Петър Белберов (Сторм Сф)
- Жеко Жеков (НСА) 8:3

Боксьорите на
НСА с Купата
на България

Боксьорите на
НСА с Купата
на България

Боксьорите на
НСА с Купата
на България

Боксьорите на
НСА с Купата
на България

Боксьорите на
НСА с Купата
на България

Снимки БГНЕС


